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     ادامه در صفحه 2

ایده باشگاه فیلم سازی برای حمایت از نوجوانان مطرح است

   صفحه 3

در این دوره از جشنواره فیلم سازی ۱۰۵۹ نفر از ۲۸ استان و ۷۵ شهر شرکت کرده اند، خاطرنشان کرد: تعداد شرکت کنندگان بیش از دوبرابر دوره قبل است، همچنین تعداد کل 
آثار ۱۲۶۴ اثر است که از میان آن ها آثاری انتخاب شده است

ارسال 1200 اثر به المپیاد فیلم سازی نوجوانان ایران

 عذر بدتر از گناه
سرقت میراث اصفهان

گویـا خبرهـای تلـخ در حـوزه میـراث 
از  دم  هـر  و  نـدارد  تمامـی  اصفهـان 
ایـن بـاغ مخروبـه و رهاشـده خبـری 
بـه گـوش می رسـد. شـنبه  تأسـف بار 
هفتـه جاری خبر سـرقت چنـد قطعه از 
تزیینـات هنرهای سـنتی از مـوزه هنرهای تزیینـی ایران در 
اصفهـان توسـط یک نفر  منتشـر شـد کـه البته بعـد گفته 
شـد قطعـات ربـوده شـده متعلـق بـه دوران معاصر اسـت و 
واجـد ارزش هنـری بـوده اسـت.بارها در همیـن سـتون بـه 
مشـکلاتی کـه در حوزه میراث فرهنگی و پاسداشـت آنها در 
اصفهـان بوده و هسـت اشـاره کردیـم؛ در جایی هـم با این 
عنـوان کـه »میراث اصفهان متولـی ندارد« بـه این موضوع 
پرداختیـم کـه متأسـفانه هر گونه آسـیبی که به بناهـا و آثار 
تاریخـی به یادگارمانـده از دوران گذشـته می افتد را هیچ کس 
گـردن نمی گیـرد یـا بعـد از تخریب یـک بنـا می گویند که 
هیـچ ارزش تاریخـی نداشـته اسـت. قصه ای کـه در همین 
سـال های اخیـر به کـرات شـنیده ایم و گویا تنهـا راه فـرار از 
زیـر بار مسـئولیت حفظ این آثار گران بهاست.سـال گذشـته 
در تخریـب سـه خانـه تاریخـی متعلـق بـه دوران صفوی و 
قاجـار هـم از ایـن عبارت اسـتفاده شـد و آنها را فاقـد ارزش 

تاریخی دانسـتند.

   صفحه 6

   صفحه 2

دست فروشی، فرصتی برای ترمیم 
لطمه های اقتصادی

 سد تونل سوم کوهرنگ
 زخم کهنه اصفهان 

سید مهدی رضوی

مدیـرکل فرودگاه هـای اسـتان اصفهـان گفت: نخسـتین پرواز 
اصفهـان - مَسـقط)پایتخت عمان( توسـط شـرکت هواپیمایی 
»وارش«، از فـرودگاه بین المللـی »شـهید بهشـتی اصفهـان« 

انجام شـد.
بـه گـزارش ایرنـا، ابوذر ضیایـی  روز گذشـته در حاشـیه انجام 
ایـن پـرواز اظهـار داشـت: این پـرواز در راسـتای توسـعه روابط 
اقتصـادی و تبـادلات تجاری بین کشـورهای ایـران و عمان و 
همچنین توسـعه گردشـگری و تسـهیل در تردد همشهریان و 
گردشـگران خارجـی از امروز در فرودگاه شـهید بهشـتی برقرار 

. شد
او افـزود : در حـال حاضـر این پرواز روزهای یکشـنبه هر هفته 
بـا سـاعت خروج ۱۴ از اصفهـان و سـاعت ورود ۱۹ و ۳۰ دقیقه 
از مسـقط بـا هواپیمـای »بوئینـگ ۷۳۷« انجام خواهد شـد که 

در صـورت اسـتقبال مـردم به ۲ پـرواز در هفتـه افزایش خواهد 
یافت.

ضیایی خاطرنشـان کرد: هم اکنـون پروازهای خارجـی فرودگاه 
اصفهـان در ۶ مسـیر بـه مقاصد اسـتانبول، دُبـی، دُوحه، نجف، 

کویت و مسـقط انجام می شـود.
کشـور پادشـاهی عُمـان با پنـج میلیون نفر جمعیـت در منطقه 

خاورمیانـه و جنوب خلیـج فارس واقع اسـت.
عمـان دارای مـرز دریایی با ایـران و با 5.5میلیارد بشـکه ذخایر 
اثبـات شـده نفـت خـام، بیسـت و دومیـن کشـور در جهـان و 
هفتمیـن کشـور در منطقـه خاورمیانه از نظر میـزان ذخایر نفت 

است.
فرودگاه بین المللی شـهید بهشـتی در شـرق اصفهـان دارای ۲ 
بانـد بـه طـول چهـار هـزار و ۳۹۷ متر و عـرض ۴5 متـر با ۲۰ 
جایـگاه پذیرش و پـارک انواع هواپیمای مسـافربری و ترمینال 

پروازهـای داخلی و خارجی اسـت. 

 نایب رییس شورای اسلامی شهر اصفهان گفت: افزون بر ۲۰ 
درصد از زمانبندی پروژه های عمرانی شهر عقب هستیم و باید این 

تاخیر در مدت باقی مانده سال جُبران شود.
به گزارش ایرنا، سیدامیر سامع در یکصد و هفدهمین جلسه علنی 
شورای اسلامی شهر اصفهان افزود: با توجه به اینکه دهمین ماه 
سال نیز در حال سپری شدن است و طبق زمانبندی باید پروژه های 
عمرانی بجای 5۰ درصد حدود ۶5 تا ۷۰ درصد پیشرفت داشته 

باشد، بنابراین باید در ایام پیش رو با شتاب بیشتری فعالیت کنیم.
او اضافه کرد: لازمه تحقق این امر، افزایش همکاری  در بخش های 
مختلف شهرداری مانند تملک، طراحی، برگزاری به موقع مناقصات، 
تسهیل در تشریفات قانونی و واگذاری به پیمانکاران، نظارت بر اجرا 

و تامین مالی است.
نایب رییس شورای اسلامی شهر اصفهان با اشاره به ضرورت توجه 
بیشتر به پروژه های کلان و شاخص ادامه داد: بر همین اساس 
یک هزار و ۸۰۰ میلیارد ریال دیگر به بودجه حلقه چهارم ترافیکی 

اصفهان اضافه شد.
رینگ چهارم ترافیکی)حلقه حفاظتی( با مجموع ۸۰ کیلومتر مسافت 
در حال تکمیل است و شهرهای اصفهان، دولت آباد، ابریشم، دُرچه و 

خمینی شهر را شامل می شود.
سامع به دریافت نکردن کامل عوارض آلایندگی اشاره و تصریح 
کرد: لازم است مسوولان استان حق و حقوق شهر را پیگیری کنند 
زیرا مدیریت شهری بیش از ۹۰ هزار میلیارد ریال در مقوله هایی 
مانند محیط زیست و خدمات شهری هزینه کرده اما در این پیوند، 

رقمی خیلی کمتر از چهار هزار میلیارد ریال پرداخت شده است.
Á  لزوم اطلاع رســانی در باره آخرین وضعیت

تونل سوم کوهرنگ
عضو هیات رییسه شورای اسلامی شهر اصفهان نیز گفت: قولی که 
برای پمپاژ آب به اصفهان از طریق تونل سوم کوهرنگ از سوی 

وزیر نیرو داده شد باید پیگیری شود.

احمد شریعتی افزود: بر اساس قول وزیر نیرو، از امروز تا آغاز پمپاژ 
عملی آب تنها ۳۴ روز زمان وجود دارد و باید برای امیدآفرینی در 

مردم، اخبار مرتبط با آن اعلام شود.
عباس حاج رسولی ها رییس کمیسیون سرمایه گذاری، اقتصادی و 
گردشگری شورای شهر اصفهان نیز گفت: ظرفیت بالایی در مقوله 
دانش بنیان و هوش مصنوعی در این خطه وجود دارد و برای 

بهره گیری از این پتانسیل باید کوشش بیشتری شود.
به گزارش ایرنا، عملیات اجرایی پروژه انتقال آب کوهرنگ سه 
شامل سد و تونل در سال ۱۳۷۷ با هدف تأمین آب به میزان حدود 
۲5۰ میلیون مترمکعب در سال برای تأمین بخشی از کمبود آب 
منطقه مرکزی ایران آغاز و قرارداد ساخت سد تونل سوم کوهرنگ 
نیز در سال ۱۳۸۹ بسته شد و قرار بود در سال ۹۳ به بهره برداری 

برسد که تاکنون محقق نشده است.

وزیر نیرو در سفر اخیر خود به اصفهان قول شروع پمپاژ آب  از تونل 
سوم کوهرنگ در سال آبی جاری و آغاز عملیات احداث سد آن در 

نخستین فرصت را داده بود.
زاینده رود به طول بیش از ۴۰۰ کیلومتر بزرگترین رودخانه منطقه 
مرکزی ایران است که از کوه های زاگرس مرکزی بویژه زردکوه 
بختیاری سرچشمه گرفته و در کویر مرکزی ایران به سمت شرق 

پیش می رود و به تالاب گاوخونی در شرق اصفهان می ریزد.
کاهش  زاینده رود،  رودخانه  دوره ای  خشکی های  به  نگاهی 
تخصیص آب کشاورزی، فرونشست زمین، ریزگردها، مشکلات 
عدیده زیست محیطی بخصوص برای تالاب بین المللی گاوخونی 
و آمار و ارقام مربوط به بارندگی ها در حوضه آبریز زاینده رود بعنوان 
اجرای هرچه  لزوم  ایران  از اصلی ترین منابع آب مرکزی  یکی 

سریعتر پروژه های آبی در این خطه را گوشزد می کند.

نخستین پرواز اصفهان - مسقط برقرار شد

اعضای شورا تاکید کردند

لزوم اطلاع رسانی در باره آخرین وضعیت تونل سوم کوهرنگ

مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان، با بیان 
اینکه زمســتان در اصفهان هنوز حس نشده و دمای 
شب و روز تغییر پیدا کرده و فصول جابجا شده، گفت: 
سال گذشته در خردادماه سرمازدگی را تجربه کردیم ...

نوبت اول
  آگهی مزایده عمومی 
شماره 09 -402  

                             بمناسبت دهه مبارک فجر و 22 بهمن، سالروز پیروزی انقلاب اسلامی ایران
شرکت عمران شهر جدید بهارستان در نظر دارد تعداد محدودی واحد آپارتمان مسکونی ساخته شده خود را از طریق  مزایده 
 عمومی به صورت  نقد  به شرح زیر و با جزییات مندرج در اسناد مزایده را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت 
) www.setadiran.ir (با شماره شناسایی 2002001352000009  و کد مزایده گزار شماره 1352 در سامانه مزایده، 

بصورت الکترونیکی پیش فروش نماید :
*زمان انتشار در روزنامه )نوبت اول( :   1402/10/25 ساعت  8 صبح.  

*زمان انتشار در روزنامه )نوبت دوم( :   26 /1402/10 .  
*مهلت دریافت اسناد مزایده :   1402/11/12 تا ساعت 19 بعد از ظهر خواهد بود.

*آخرین مهلت ارسال و تحویل پیشنهاد قیمت در سامانه:  روز  23 /1402/11 ساعت 19 بعدازظهر می باشد.
*زمان بازگشایی :    1402/11/24 ساعت 08 صبح )تحویل ضمانت شرکت در مزایده الزاما  تا روز 23 / 11 / 1402 

ساعت 14 بعدازظهر بصورت پاکت شده تحویل دبیرخانه شرکت شده و رسید دریافت نمایند( .  
*زمان اعلام به برنده :   1402/11/25 

*آخرین مهلت دریافت وجوه نقدی پس از برنده شدن در مزایده از برنده: 1402/12/15
*حدنصاب برای بازگشایی پاکتهای مزایده ، حداقل یک شرکت کننده در مزایده می باشد.

*اعلام اسامی برندگان در تابلو اعلانات شرکت و سامانه،  به منزله ابلاغ به برنده مزایده می باشد.
- حضور متقاضی در کمیسیون بازگشایی بلامانع است. 

 www.baharestan.ntdc.ir  :پایگاه اینترنتی -
-  تلفن: 96- 36861090  داخلی 209 دفتر فروش 

  شرکت عمران شهرجدید  بهارستان 
 م الف : 1643182

 نوبت اول

نوبت اول
 آگهی مناقصه عمومی
 به شماره 3۷43- 1

 بدینوســیله به اطلاع میرســاند شــرکت فرآورده های نســوز آذر )سهامی عام(
در نظر دارد نسبت به اجاره دو دستگاه کمپرسی ، یک دستگاه لودر کاتر پیلار 950 و یک 
دستگاه کفی با راننده به شرح توضیحات و جداول پیوست از طریق مناقصه برای مدت 

یک سال به پیمانکار واگذار نماید .
لــذا از افراد و شــرکت های واجد شــرایط دعوت به عمل می آیــد در صورت تمایل 
اسناد مناقصه را از ســایت www.Azarref.ir  دریافت نموده و پیشنهاد قیمت 
 خود را در پاکت دربســته حداکثر تا ســاعت 14 روز دو شنبه مورخ 1402/11/02 به 
آدرس: اصفهان-خیابان شــیخ صدوق شمالی-کوچه حکیم نظامی63-کوی کارگران 
جنب کوچه بوعلی سینا-پلاک 15-کدپستی 8163935671-واحد خرید و پشتیبانی 

ارسال و تحویل خانم مطلق گردد.     

 شرکت فرآورده های نسوز آذر 
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w w w . e s f a h a n e m r o o z . i r برای پیــگیری جدیدتـــرین اخبار

در سایت اصفهان امروز اسکن کنید
4819 شـــمــاره   | بیستم  ســـال   |  1402 دی   25 دوشنبه| 
شماره ارسـال پـیامک:30007446   | تلفن ارتـباط خوانندگان : 36293750

آن سوی مرزها بارانی و این سو 
آفتابی؟!                                                                                  
و  اروپایـی  مهاجـران  کـه  زمانـی 
بخصـوص از بریتانیـای کبیر و فرانسـه 
بـه  را  تـا خـود  کردنـد  و کلاه  شـال 
از  مملـو  و  ناشـناخته  سـرزمین های 
معـادن طلایـی برسـانند کـه متعلـق 
بـه سیاه پوسـتان و سرخ پوسـتان همـان منطقـه بـود تـا 
بـه تـاراج و غـارت آن بپردازنـد هیچکـس فکـر نمی کرد 
نـوادگان و نتیجه هـا و نبیره هـا و ندیـده هـای ایـن نسـل 
چپاولگـر هـم روزگاری در قالبـی نـو پـا را از قـاره آمریـکا 
فراتـر بگذارنـد و بـه انـواع و اقسـام حیله هـای جدیـد در 
بسـتر علـم بازهـم بـه دزدی و خیانـت بپردازنـد. مونـت 
گومـری یکـی از فرمانده هـای نظامـی ایالات متحـده در 
آغازیـن دهه هـای مصـادره آمریکا که سرگذشـتی همانند 
تجـاوز صهیونیسـم دارد اینگونـه گفتـه که »سرخ پوسـت 
خـوب همان سرخ پوسـت مرده اسـت!« و امروز شـاهدیم  
سـناریوی تکـراری این ندیده هـای عصر طغیـان در قاره 
آمریـکا علیـه سـاکنان آن چگونـه در اقصـی نقـاط جهان 
دزدی هـای  بـه  رودررو  جنگ هـای  تـا  می شـود  تکـرار 
غیـر محسـوس تبدیـل گـردد. دکتـر مجیـد علی آبـادی، 
پژوهشـگر برتر کشـور در حـوزه بارورسـازی ابرها و عضو 
۲ درصـد پژوهشـگران برتـر دنیـا در سـال های ۲۰۲۱ و 
۲۰۲۲، می گویـد:» ازآنجایی کـه وقـوع پدیده هـای جـوی 
بسـیار پیچیـده بـوده و تابع عوامل بسـیار زیادی می باشـد 
کـه بررسـی و اظهارنظـر در خصـوص آن هـا بـه علـوم و 
تخصص هـای مختلفـی نیـاز دارد، به نظر می رسـد جهت 
جلوگیـری از طـرح سـؤالات و ابهامـات در ذهـن مـردم 
شایسـته اسـت، یک مرجـع تخصصی در ایـن خصوص با 
بهره گیـری از کلیه متخصصان دانشـگاهی در رشـته های 
اقلیم شناسـی،  هواشناسـی،  نظیـر  دانشـگاهی  مختلـف 
فیزیـک، شـیمی، هوافضا و مهندسـی برق تشـکیل شـود 
و بـا بررسـی همه جانبـه موضـوع و بررسـی کلیـه داده ها 
و مسـتندات و لحـاظ کـردن کلیـه جوانـب و احتمـالات، 
نظریـه نهایـی کارشناسـی و تخصصـی بـه مـردم منتقل 
شـود. در ایـن صـورت کمتر شـاهد ایجـاد ابهـام در میان 
مـردم و پخـش شـایعات بی اسـاس خواهیم بـود.   اگرچه 
تاکنـون فناوری هـای مختلفی برای بهبـود کیفیت زندگی 
بشـر کشـف و بـه کار گرفته شـده اسـت، اما همـواره این 
فناوری هـا توانسـته اند به عنـوان شمشـیرهای دو لبـه بـه 
کار گرفتـه شـوند. فناوری هـای تعدیل آب وهوا نیـز از این 
قاعده کلی مسـتثنا نیسـتند. فناوری هایی نظیر بارورسازی 
کالسـیک ابرهـا بـا یدید نقـره، دسـتگاه های یونیزاسـیون 
جـو و امـواج الکترومغناطیسـی می تواننـد درصورتی کـه 
توسـط افـراد فاقد تخصـص و تجربه به کار گرفته شـوند، 
اثـرات بازدارندگـی بر بارش های طبیعی داشـته باشـند. در 
تاریخچـه علـم تعدیـل آب وهـوا نیـز گزارش هایـی مبنی 
ایالات متحـده  توسـط  فناوری هـا  ایـن  به کارگیـری  بـر 
در جنـگ ویتنـام یـا کوبـا بـه چشـم می خـورد کـه مؤید 
اسـتفاده خصمانـه از ایـن فناوری ها برای تحـت تأثیر قرار 
دادن کشـورهای مقابـل اسـت کـه لـزوم تأمل بیشـتر در 
ایـن خصـوص را آشـکارتر می سـازد واقعیـت ایـن اسـت 
کـه ازنظـر علمـی همانطـور که ابرها تشـکیل می شـوند، 
می تواننـد ناپدید شـوند و به عبـارت عامیانـه از بین بروند! 
ما در بسـیاری از مواقع به طور طبیعی شـاهد ناپدید شـدن 
ابرهـا  هسـتیم. مثـال وقتـی ابرهایـی که از غرب کشـور 
وارد می شـوند از رشـته کوه های زاگـرس عبـور می کننـد 
و بـه داخـل کویر مرکـزی ایران وارد می شـوند، مشـاهده 
می کنیـم کـه به مرورزمـان تضعیـف شـده و حتـی ناپدید 
می شـوند. اگـر بخواهیم به صورت دقیـق و علمی صحبت 
کنیـم، بایـد بگوییـم که ابرهـا با چهـار مکانیـزم مختلف 
می تواننـد ناپدیـد شـوند که ایـن مکانیـزم ها عبارتنـد از: 
۱- افزایـش دمـا ۲- مخلـوط شـدن با هوای خشـک ۳- 
فرورفتـن هـوا در ابر ۴- حرکت عمـودی رو به پایین ابر یا 
اصطلاحـا DVM کـه گاهـی در شـب ها اتفـاق می افتد. 
ازآنجایی کـه هـر یـک از چهـار مکانیـزم فـوق می توانـد 
ابرهـا را تضعیـف و ناپدیـد کند، هر یـک از عوامل طبیعی 
یـا حتـی مصنوعی کـه بتواند یکـی از مکانیـزم های فوق 
را فعـال کنـد، می تواند ابرها را ناپدید کنـد. البته باید توجه 
داشـت هنگامی کـه یـک  ابـر اصطلاحـً ناپدید می شـود، 
موکول هـای آب درون  ابـر اصطلاحـا ابر از بیـن نمی روند، 
بلکـه در اثـر تبخیـر، بـه بخـارآب تبدیل شـده کـه دیگـر 
قابل رؤیـت نیسـت. ایـن بخـارآب می تواند بـا جریان های 
جـوی بـه نقـاط دیگـر یـا  ابـر جدیـدی ارتفاعـات بالاتر 
منتقل شـود و مجددا در اثر میعان بخارآب تشـکیل شـود.

اگـر بخواهیـم تمام اختلاف نظرهـا را در خصوص قضایای 
اخیـر و ظاهـرا متناقض را جمع بندی کنیـم اظهارنظرهای 
ظاهـرا بایـد بگوییم کـه محل مناقشـه واقعی اینجاسـت 
که آیا پیشـرفته ای علمی برخی کشـورها به  جایی رسـیده 
اسـت کـه بتواننـد یک یا چنـد مکانیـزم از مکانیـزم های 
فـوق را در یـک منطقه کوچک یا یک منطقه وسـیع فعال 
کننـد؟  اگـر بـه اظهار نظر هـای منتشر شـده در روز هـای 
اخیـر توجه کنیم، متوجه می شـویم کـه اغلب متخصصان 
بـر مبنای علم و تخصـص ویژه خود اظهارنظـر کرده اند و 
بـه تخصص هـا و رشـته های تخصصی دیگـر کمتر توجه 
داشـته اند کـه البته اغلـب ایـن اظهارنظر ها نیـز مطابق با 
اصـول علمـی تأیید شـده بـوده اسـت« و در ایـن صـورت 
همـه باروری های انجام شـده توسـط کشـورهای مختلف 
و بخصـوص در ایـران را نمی تـوان نادیـده گرفـت کـه 
بعضـی از آن هـا نیـز بـه دلیل عـدم تعـادل ابرهـا در یک 
نقطـه باریده انـد و سـیلاب های خانمان برانداز جاری شـده 
اسـت تا پیشـرفت علـوم را همچـون مرحلـه جدید هوش 
مصنوعـی نادیده نگیریم و با خود تفکر کنیـم از روباه های 
پیـر به پشـتوانه علـوم پیشـرفته هـر خطایـی امکان پذیر 
اسـت تـا ابرهـا در حاشـیه مرزهـای غربـی بـرای کشـور 
همسـایه ۶۰۰ میلیمتر بارندگی داشـته اما آسـمان این سـو 
همچنـان آفتابـی باشـد!                          ادامـه دارد

حسن روانشید

   بی توجهی تاکی؟! قسمت ۲۴۹۵

رویداد

 عذر بدتر از گناه 
سرقت میراث اصفهان

شکری  حاجی  تاریخی  خانه  یک:   صفحه  از  ادامه 
که در میان یک کلنی از خانه های تاریخی و واجد ارزش 
در محله بیدآباد اصفهان بود به همین بهانه که یا ارزش 
نگهداری نداشت یا فاقد ارزش تاریخی بود مجوز تخریب 
گرفت. سرنوشتی که برای سنگ آب صفوی در موزه منابع 
طبیعی اصفهان رخ داد و هنوز کسی نمی داند این سنگ آب 
تاریخی کجاست و هنوز پاسخی از هیچ دستگاهی به علت 
مفقودشدن آن داده نشده است انگار که اصلًا سنگ آبی 

نبوده که حالا کسی بخواهد به دنبالش باشد.
اشیایی  به  تاریخی  و  هنری  ارزش  نداشتن  بار  این 
نسبت داده شده که در یک موزه نگهداری می شد؛ نه اشیایی 
تزیینات  مغازه  یا  عتیقه فروشی  دکان  دهانه  یک  در  که 
فروشی باشد. صحبت هایی که خود عذر بدتر از گناه سرقت 
چند قطعه تزیینی است. مخاطب زمانی که با این پاسخ 
مواجه می شود که این قطعات واجد ارزش هنری بوده حتمً 
نام موزه هنرهای  آیا مکانی که  دچار تردید می شود که 
تزیینی اصفهان را با خود یدک می کشید کارکرد موزه داشته 
که آثار بی ارزش در آن نگهداری می شده یا در این سرزمین 
اثر هنری و تزیینی در خور موزه وجود نداشته که به جایش 
چند قطعه تزیینی معاصر و بدون ارزش هنری را درون 
محفظه های شیشه ای جلوی دیدگان بازدیدکنندگان موزه 

قرار داده اند؟ 
اصلًا مگر سابقه داشته که در یک موزه به جای آثار بااصالت 
و دارای سابقه تاریخی که گویای هویت، فرهنگ، تاریخ 
و تمدن یک سرزمین است اشیایی بدون ارزش نگهداری 
اگر  که  دهند؟!  نشان  موزه  مخاطبان  به  را  آنها  و  شود 
جبران ناپذیر  لطمه ای  موزه  اعتبار  به  که  بوده  این چنین 
زده ایم و دیگر نمی توان به اصالت یک اثر که در جایی به 

نام موزه نگهداری می شود اعتماد کرد. 
ربوده شده  آثار  این  و  است  واقعیت چیز دیگری  اگر  اما 
ارزش تاریخی و هنری داشته باید دید ضعف از کجاست که 
یک نفر به راحتی از دیوارهای ساختمان موزه ای بالا رفته 
و خودش را به سالن ها و محفظه های نگهداری قطعات 
تزیینی و تاریخی رسانده و چند قطعه را دزدیده  و رفته 

است. 
اگر قرار است ریسباف هم تبدیل به یک موزه منطقه ای 
شود و این طور از آثار درون آن محافظت شود و هیچ کس 
این محل  به  آثاری که  مسئولیت نگهداری و پاسداشت 
سپرده خواهد شد را بر عهده نگیرد و رها شود چه بهتر که 

اصلًا هزینه ای برای موزه شدن آن نشود.
به  نسبت  بخواهد  این طور  اصفهان  میراث فرهنگی  اگر 
خبرهای حوزه میراثی و نگرانی های مردم و میراث دوستان 
پاسخ دهد که گویی هیچ اتفاقی رخ نداده یا هیچ کس مقصر 
نیست جز آن سارقی که به سرش زده به یک موزه سر 
بزند و چند قطعه بی ارزش را بدزدد بهتر است به جای شانه 
خالی کردن از زیر بار مسئولیتش آن را به نهاد یا سازمان 
پاسخ  لااقل  یا  است  مسئولیت پذیر  که  بسپارد  دیگری 

مناسبی به دغدغه های مردم می دهد.
برای  این سال ها  در  تمام تلاش هایی هم که  متأسفانه، 
حفظ و حراست از میراث توسط  برخی دستگاه ها شده با 
یک بی تدبیری یا پاسخ نسنجیده ضایع می شود و بر چهره 
موزه های شهر خدشه وارد می کند؛ جواب هایی که بیش 
از آنکه مردم را مشتاق به بازدید از موزه ها کند، این تردید 
را ایجاد می کند که آیا این آثار که اینجا هست تاریخی 
با  متولیان  باید  پس  است؟  بی ارزش  شی  چند  یا  است 
شفافیت بیشتری به دغدغه های مردم پاسخ بدهند تا باعث 
جلب اعتماد عمومی و رونق موزه های شهر شود و از تمام 
ظرفیت ها برای حفظ و حراست آنچه را که به آنها سپرده 

شده استفاده کنند.

  سرمقاله

دست فروشی، فرصتی برای ترمیم لطمه های اقتصادی
دست فروشــی که در شهرهای مختلف به چشم می خورد و 
از آن به عنوان اقتصاد خاکستری یاد می شود، پدیده ای است که 
با توجه به نوع برخورد مسئولان، معایب و مزایایی در پی دارد و 

همین دوگانگی می تواند آن را به فرصت یا تهدید تبدیل کند.
به گزارش ایمنا، این روزها کمتر کسی در سطح شهر یا کنار 
بعضی میادین و خیابان ها، ایستگاه های مترو، داخل اتوبوس حتی 
در جلوی بعضی مغازه ها با فروشــندگان سیار ) دست فروش ها( 

مواجه نشده یا از آن ها خرید نکرده است.
دست فروشــی به عنوان یک حرفه و کسب وکار غیررسمی 
روزبه روز در سطح شهرها افزایش پیدا می کند و آسیب ها، مزایا 
و معایب خود را دارد و هرچه که باشــد پدیده ای رو به رشــد در 
جامعه است و دیدگاه های مختلفی نسبت به آن در بین نخبگان، 
مسئولان و مردم وجود دارد؛ زیرا گاه مزاحمت ها و آسیب ها و گاه 

مزایایی برای مشتریان خاص آن به همراه دارد.
اکثر کشورهای دنیا هنگام به روز کردن شهر و تغییر فضاهای 
عمومی و شــهری، با مشکل دست فروشــی که نوعی اقتصاد 
غیررسمی و غیرمستقیم است، مواجه هستند و مسئولان شهرها 
اغلب دستور به حذف دست فروش ها می دهند، اما این رفتار نه تنها 
زندگی کسانی را که به این بخش غیررسمی وابسته هستند به 
خطر می اندازد، بلکه کل اقتصاد شهر را نیز تحت تأثیر آثار منفی 
خود قــرار می دهد. این پدیده موضوع های متعــددی را از نگاه 
دست فروشان و حقوق شهروندی مطرح کرده است. بر اساس بند 
٢٠ ماده 55 قانون شهرداری جهت حمایت از حقوق کسبه های 
مجاز، از هرگونه ســد معبر و دست فروشــی و بساط کردن باید 
جلوگیری شود و عوامل و مسئولان شهرداری هر شهر موظف 

هستند تا نسبت به رفع این مشکل تدابیر لازم را اتخاذ کنند.
بر اســاس ماده ۱۶ قانون بهبود مستمر محیط کسب وکار، 
شــهرداری ها وظیفه دارند به منظور بالا بردن و ارتقای ســطح 
دسترسی تولیدکنندگان کوچک و متوسط ایرانی به بازار مصرف 
به ویژه به منظور ایجاد امنیت برای فروشــندگان کم ســرمایه با 
استفاده از زمین های بی دفاع و زمین هایی که در اختیار شهرداری 
یا تحت مالکیت وزارت راه و شهرسازی است، مکان های مناسبی 
را برای عرضه کالاهای تولید داخل آماده کنند و بر مبنای قیمت 
تمام شده به صورت روزانه، هفتگی و ماهانه به متقاضیان عرضه 

کالاهای ایرانی اجاره دهند.
دست فروشــی را می توان تبدیل به فرصتــی برای ترمیم 

لطمه های اقتصادی کرد
احمدرضا مصور، رئیس کمیســیون حقوقی، برنامه ریزی و 
پایش مصوبات شورای اســلامی شهر اصفهان  می گوید: چند 
دیدگاه در رابطه با دست فروشــی وجود دارد؛ یکی خصوصیات 
اقلیمی و فرهنگی شهرها است، به این معنی که در بعضی شهرها 
به لحاظ کســوت مغازه داری، پاســاژداری و سنت فرهنگی آن 
شــهر، مکان هایی وجود دارد که به عنوان رویداد شهری، کنترل 
دست فروشــی و معادله اقتصادی، کســبه به آن ورود کرده اند؛ 
همچون فلافلی ها در شاهین شهر، بازار صنایع دستی در بعضی 
شهرها و بازارهای روز محلی شهر اصفهان که از قدیم بوده اند و 

هنوز نیز وجود دارند.
او می افزاید: اگر کنترل لازم نســبت به دست فروشی وجود 

نداشته باشد، این پدیده تبدیل به یک مخل نظم شهری خواهد 
شد، به طور مثال مغازه داری که ۳۰ سال مغازه داشته است، مالیات 
و عوارض پرداخت می کند، اگر دست فروشی جلوی مغازه او بساط 
پهن کند، عرض ترافیکی پیاده رو را می گیرد و بازار را از نظر کسبی 
و اقتصادی نیز آشــفته می کند که این اختلال در نظم شهری 
نکته ای منفی اســت. عضو کمیسیون سلامت، محیط زیست و 
خدمات شهری شورای اسلامی شهر اصفهان ادامه می دهد: نکته 
دیگر بحث های کنترلی است؛ در هر کسب وکار یک سری ضوابط 
کنترلی وجود دارد، اما دست فروش این ضوابط را ندارد و با وجود 
آن ها به پدیده قاچاق و غیربهداشتی ســازی لوازم مصرفی مردم 
کمک می کنیم که این موارد هم از نکات منفی این موضوع است.
مصور بیان می کند: چه بخواهیم چه نخواهیم شرایط اقتصادی 
به بعضــی خانواده ها تحمیل می کند کســب وکاری همچون 
دست فروشی داشته باشند، برای رفع این مشکل می توانیم با پاک 
کردن صورت مسئله بساط دست فروشان را جمع کنیم و با استناد 
به قانون با آن ها برخورد کنیم، اما نمی توانیم واقعیت اقتصادی و 
اجتماعی دست فروشی را نادیده بگیریم؛ بهترین حالت این است 
که با شناسایی این افراد که چند درصد آن ها به دلایل اقتصادی 
و اجتماعی دست فروشی می کنند تا اگر سرپرست خانوار هستند، 
بی رحمانه عمل نکنیم، شهرداری برای نظم بخشی به این پدیده 
همچون گذشته روزبازارها را در نقاط مختلف شهر راه بیندازد تا 
علاوه بر تنظیم دست فروش ها، مایحتاج شهروندان را برای کم 

کردن بعد مسافت و ترافیک شهری فراهم کنیم.
او خاطرنشــان می کند: دست فروشی موضوعی تک بعدی 
نیســت و به این دلیل که ابعاد مختلــف دارد تمام جوانب باید 
سنجیده شــود، نمی توان حکم داد که این پدیده فرصت است 
یا تهدید، زیرا اگر دقت نکنیم، فرصت ها به تهدید و ســپس به 
معضل تبدیل می شــود و در بعد کلان وظیفه حاکمیت از جمله 
شهرداری، نظم بخشی و تدبیر کردن به امور اقتصادی جامعه است 
که اگر تدبیر نباشد، دست فروشی به پدیده ای زشت، ایجادکننده 

ترافیک، فــروش جنس قاچاق، دزدی و جلوگیری از کاســبی 
مغازه داران تبدیل می شــود، اما اگر درست کنترل شود تبدیل به 
فرصتی برای ترمیم لطمه های اقتصادی و اجتماعی شهروندان 
و چه بسا ایجاد نوعی رقابت و ایجاد فضایی برای ارزان تر رسیدن 
بعضی اقلام به دســت مردم می شود. رئیس کمیسیون حقوقی، 
برنامه ریزی و پایش مصوبات شــورای اسلامی شهر اصفهان 
می گوید: تفاوت شهر اصفهان با دیگر شهرها در این زمینه این 
است که حدود سه برابر حد معمول مغازه داریم و دست فروشی در 
کسب وکار مغازه داران نیز تأثیر می گذارد. او با بیان اینکه از جمله 
عوامل ساختاری در ایجاد و گسترش دست فروشی، نبود تناسب 
بین رشد بخش های مختلف اقتصادی است، تصریح می کند: در 
کشورهایی که دارای تجارب جهانی هستند، از دست فروشی نه 
به عنوان یک تهدید، بلکه به عنوان یک فرصت استفاده می کنند، 
زیرا دست فروشی می تواند موجب رونق صنعت گردشگری شود؛ 
البته با سازمان دهی و برنامه ریزی که شکل صحیح و قابل قبولی 

داشته باشد.
Á  برای ســاماندهی دست فروشان شهرداری 

تلاش کند
احمد خوروش، کارشــناس اقتصاد شــهری با بیان اینکه 
دست فروشی فرصت است و اگر نوع نگاه مبنی بر از بین بردن این 
دست فروش ها باشد، خوب نیست، اظهار می کند: به طورمعمول 
افرادی دست فروشی می کنند که ضعیف هستند، مشکلات عدیده 

دارند، مغازه از دست داده اند و سرمایه ای برای تهیه آن ندارد.
او با اشــاره به اینکه در گذشته به صورت سنتی بازارچه های 
روزهای دوشنبه و چهارشــنبه و جمعه برگزار می شد که دیگر 
کمتر این بازارها وجود دارد، ادامه می افزاید: در حال حاضر میان 
فضاهای پاساژهای بزرگ، همان دست فروش ها در غرفه هایی 
که به صورت مدرن ایجاد شده اســت، مشغول به کار شده اند. 
کارشناس اقتصاد شــهری ادامه می دهد: دست فروشی همیشه 
نمی تواند ضایعه باشد، بلکه می تواند فرصت باشد، اگر شهرداری 

که متولی شهر است، در این امر نقش داشته باشد و دست فروشان 
را ساماندهی کند.

Á  دسترس در  دست فروشــان  ســاماندهی 
شهروندان

امان ا... قرایی مقدم، جامعه شــناس شــهری نیــز دراین باره 
می گوید: مسئولان باید برای دست فروشان تصمیم جدی بگیرند 
و برای کاهش آمار بیکاری جوانان و مشــکلات معیشتی آن ها 
تلاش کنند. او با بیان اینکه دست فروشی از آسیب های اجتماعی 
همچــون کیف قاپــی، دزدی و فروش موادمخدر بهتر اســت، 
می افزاید: مسئولان باید برای نیروی انسانی یا به عبارتی جمعیت 
فعال که بین ۱5 تا ۶۰ سال هستند، اشتغال ایجاد کنند، بنابراین 

دست فروشی امری است که از روی اجبار به آن روی می آورند.
جامعه شــناس شــهری ادامه می دهد: این مشاغل از لحاظ 
جامعه شناسی به »مشاغل انگلی« معروف هستند؛ یعنی کاری 
است که در تولید نقشی ندارد و درعین حال بی نقش نیست، زیرا 
مقداری از تولیدات صنایع و کارخانه ها توســط دست فروشان به 
فروش می رسد. قرایی مقدم بیان می کند: برای ساماندهی این افراد 
باید مراکزی در شهرهای بزرگ در نظر گرفته شود، به طوری که از 
دسترس دیگر شهروندان دور نباشد، بنابراین این افراد برای اینکه 
به انواع کارهای خلاف نپردازند، باید ساماندهی شوند، با آن ها مدارا 
و تولید اشتغال کنند. جامعه شناس شهری خاطرنشان می کند: البته 
مغازه داران نیز حق دارند؛ بســاط کردن دست فروشان بر فروش 
مغازه دارها که مالیات نیز پرداخت می کنند، اثر می گذارد. با توجه 
به اینکه هنوز در شهرهای کوچک و بزرگ دست فروشان وجود 
دارند، لازم است دستگاه های حاکمیتی از جمله شهرداری برای 
ساماندهی آن ها برنامه ریزی کند، زیرا دراین بین افرادی هستند 
که بدون دست فروشی، برای امرارمعاش به مشکل برمی خورند، 
بنابراین طبق نظر کارشناسان مربوطه باید مکانی برای ساماندهی 
این افراد در نظر گرفته شود تا هم مخل نظم نباشند و هم بتوانند 

امرارمعاش کنند.

آمادگی ۶۰ مسجد در کاشان 
برای برگزاری مراسم اعتکاف

رئیس اداره تبلیغات اسلامی کاشان گفت: ۶۰ مسجد 
شهرستان آماده برگزاری مراسم معنوی اعتکاف هستند.

حجت الاسلام مهدی بصیرتی به ایرنا گفت: پیش بینی 
اولیه تعداد شــرکت کنندگان در مراســم اعتکاف امسال 
چهار هزار نفر در کاشــان است.او اظهار کرد: برای حضور 
خبرنگاران به منظور روایتگری مراسم اعتکاف نیز اقدامات 

لازم انجام و اعلام خواهد شد.
رئیس اداره تبلیغات اســلامی کاشان با بیان اینکه ماه 
رجب، ابتدای سال عبادی است و ماه شعبان و رمضان ماه 
کاشت، داشت و برداشت است اظهار کرد: ۲ مأموریت  ویژه 
خداوند به انســان ها در ماه رجب اهل ذکر و اهل عبادت 
بودن اســت.بصیرتی از اعتکاف به عنوان ســفر از جسم 
به جــان یاد کرد و گفت: خدا را شــاکریم به برکت خون 
شــهدا، علمای ربانی و امام راحل شرایطی فراهم شده که 
در جای جای منطقه زمینه فراهم شده که بیش از ۶۰ نقطه 
میزبان معتکفان باشند.او افزود: سال گذشته سه هزار و ۴۰۰ 
نفــر که ۷۰ درصد آنها در قالــب جمعیت  جوان و نوجوان 
بودند که در اوج فتنه و آشوب در مراسم اعتکاف شهرستان 
شرکت کردند. او اظهار کرد: هزینه شرکت برای هر فرد و 
مشارکت سه روزه در اعتکاف ۳۰۰ هزار تومان است که در 
برخی مساجد شهرستان با کمک خیران این هزینه کاهش 
می یابد. رئیس اداره تبلیغات اسلامی کاشان به حضور مبلغان 
در مراسم اعتکاف مساجد شهرستان اشاره کرد و گفت: ۱۰۰ 
مبلغ بومی برای معتکفان به صورت ویژه حضور و فعالیت 
دارند. بصیرتی افزود: برگزاری برنامه های فرهنگی ازجمله 
حلقه های تبیینی، مسابقه کتاب خوانی ویژه معتکفین، قرائت 

قرآن، مناجات و غیره را در دستور کار داریم.
شهرستان کاشــان با جمعیت افزون بر ۳۶۴ هزار نفر 
در فاصله نزدیک به ۲۰۰ کیلومتری شــمال اصفهان واقع 

شده است.

خبر کوتاه 

در گفت وگو با مسئولان و کارشناسان بررسی شد

مجتمع های  توسعه  شرکت  مدیرعامل  رویداد:  گروه 
سیاحتی، فرهنگی و ورزشی سپاهان شهرداری اصفهان 
گفت: با طراحی رویداد تخفیف ویژه دانش آموزی و توزیع 
از 5۰ هزار دعوت نامه طرح تخفیف 5۰ درصدی،  بیش 
دانش آموزان مدارس اصفهان می توانند به همراه ۱۰ نفر 
از همراهان خود از ظرفیت های تفریحی شهربازی شهر 
پیگیری  به  اشاره  با  بهره مند شوند. سعید ساکت  رؤیاها 
رویدادهای مختلف تخفیفی برای سهولت در بهره مندی 
بیشتر شهروندان از ابرسازه های تفریحی اصفهان اظهار کرد: 
دانش آموزان قشر آینده ساز ایران هستند که نقش ویژه و 
ارزنده ای در توسعه و پیشرفت کشور دارند، به همین منظور 
ارتقای نشاط اجتماعی برای ارتقای کارایی در محیط های 

علمی و اجرایی توسط آن بسیار حائز اهمیت است.
او افزود: طی دو سال اخیر اقدامات رویدادی قابل توجهی 
درباره استفاده گسترده دانش آموزان، مدارس و فرهنگیان 
طراحی و اجرا شده است که از جمله آن ها می توان به توزیع 

نزدیک به ۱۰۰ هزار بسته تخفیفی در مدارس اصفهان 
اشاره کرد. مدیرعامل شرکت توسعه مجتمع های سیاحتی، 
فرهنگی و ورزشی سپاهان شهرداری اصفهان با اشاره به 

سایر طرح های رویدادی از قبیل تخفیف 5۰ درصدی روز 
معلم، تخفیف 5۰ درصدی هفته نوجوان و سایر رویدادها 
بیان کرد: سال جاری همچون دو سال اخیر طرح دعوت نامه 

تخفیفی 5۰ درصدی ویژه دانش آموزان طراحی و عملیاتی 
شد. او در تشریح این طرح جدید خاطرنشان کرد: در این 
طرح بیش از 5۰ هزار دعوت نامه طرح تخفیف 5۰ درصدی 
به منظور بهره برداری  در مدارس و سازمان های اصفهان 
دانش آموزان  که  شده  توزیع  شهروندان  بیشتر  و  آسان 
می توانند تا سقف ۱۰ نفر با در دست داشتن برگه تخفیفی 
خود و ارائه آن به گیشه شهربازی شهر رؤیاها از ظرفیت 
بازی های روباز و سینماهای چندبعدی آن بهره مند شوند. 
ساکت ادامه داد: این طرح تخفیفی تا بیستم اسفند ۱۴۰۲ 
همراه  به  اصفهانی  دانش آموزان  و  داشت  خواهد  تداوم 
همراهان خود می توانند از طرح مذکور تا پایان تاریخ مقرر 
از ظرفیت های تفریحی شهربازی شهر رؤیاها استفاده کنند. 
با اجرای طرح های دانش آموزی شرکت  او تصریح کرد: 
توسعه سیاحتی سپاهان توانست در زمستان ۱۴۰۱ به رکورد 
بیشترین حضور اردوهای دانش آموزی در یک روز از زمان 

تأسیس این مجموعه تفریحی دست پیدا کند.

طرح تخفیفی ۵۰ درصدی زمستانه برای دانش آموزان

رئیس اداره ایمنی و ترافیک استان مطرح کرد

ممیزی ۳۰ مقطع از محورهای اصفهان برای افزایش ایمنی

مدیرعامل شرکت توسعه شهرداری اصفهان خبر داد

رئیس اداره ایمنی و ترافیک استان اصفهان از ممیزی ۳۰ مقطع 
از محورهای مواصلاتی استان در راستای رفع مشکلات هندسی و 
ایمنی راه ها خبر داد. معید ذهبیون به ایرنا گفت: بر اساس مطالعات 
انجام شده، تعدادی از تصادفات به وقوع پیوسته در راه ها به دلیل 
وجود مشکلات هندســی و ایمنی راه ها رخ می دهد و به عبارت 
دیگر با افزایش سرعت وسایل نقلیه باید مقاطعی از راه ها که برای 
عبور آن سرعت طراحی نشده اند، اصلاح شده تا عبور و مرور ایمن 
را مهیا سازند. او با اشاره به اقدام اداره کل راهداری و حمل و نقل 
جاده ای استان در زمینه اخذ مشــاور ایمنی ذیصلاح برای انجام 
ممیــزی ایمنی راه ها به روش نوین ادامه داد: این پروژه به صورت 
انتخاب مقاطع دایره ای به شعاع حدود 5۰۰ متر انجام شده است، 
به طوری که در ابتدا مقاطع هدف استان در کارگروهی به ریاست 
معاون راهداری و تمامی روسای ادارات راهداری و به دبیری اداره 
ایمنی و ترافیک تعیین شــدند. رئیس اداره ایمنی و ترافیک اداره 
کل راهداری و حمل ونقل جاده ای اســتان اصفهان اظهار داشت: 
بر این اســاس ۳۰ مقطع تعیین و به مشــاور ابلاغ شد، این نقاط 

توسط مشاور مورد ارزیابی کامل فنی و تحلیل ریسک قرار گرفته 
و در پایان راهکارهای اصلاحی به صورت نقشه توسط مشاور ارائه 
کرده است. او اضافه کرد: پس از ارسال نقشه ها و گزارش ها توسط 
مشاور، کارگروه مربوطه نظرات اصلاحی خود را اعلام کردند که 
برای مشاور ارسال و اصلاحات انجام شد و در نهایت نقشه ها مورد 
تائید کارگروه قرار گرفت. ذهبیون خاطرنشان کرد: هر مقطع دارای 
تحلیل ریســک، توصیف وضعیت موجود شامل موقعیت مکانی 
محل، توصیف هندســی قطعه، توصیف وضعیت ایمنی، شــرح 
مشکلات اصلی موجود و سناریوهای احتمالی منجر به تصادف و 
همچنین راهکارهای اصلاحی کوتاه مدت )کم هزینه( و بلندمدت به 
صورت گزارش و نقشه اجرایی است. او بیان کرد: همچنین جهت 
برنامه ریزی بــرای اصلاح مقاطع برآورد ریالی اقدامات لازم الاجرا 
برای هر مقطع ارائه شــده اســت. ذهبیون با اشاره به اینکه این 
مقاطع در محورهای مواصلاتی سطح استان پراکنده اند، گفت: با 
برنامه ریزی های صورت گرفته، عملیات اجرایی اصلاح این نقاط تا 

پایان سال به اتمام خواهد رسید. 
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اصفهان
  شهر   استان

تاریخ ۴۰۰ ساله زندگی ارامنه در اصفهان
شهر  اسلامی  شورای  علنی  صحن  در  اصفهان  شهردار 
اصفهان در دیدار با اسقف اعظم ارامنه اصفهان و جنوب ایران 
با بیان اینکه همزیستی مسالمت آمیز میان پیروان ادیان توحیدی 
در اصفهان را می توان به عنوان الگویی به دنیا ارائه داد، گفت: در 
ادبیات رایج کشور ارامنه را به درستکاری، ساده زیستی، صداقت، 

وجدان کاری و کسانی که دغدغه منافع ملی دارند، می شناسند.
به گزارش ایمنا، علی قاسم زاده اظهار کرد: هر جامعه دارای 
ناخودآگاه جمعی است که این ناخودآگاه دارای ادراک، احساس و 
قضاوت است. او افزود: در ناخودآگاه جمعی شهر اصفهان، ارامنه 
انسان هایی با صفات خوب هستند، در واقع در ادبیات رایج کشور 
ارامنه را به درستکاری، ساده زیستی، صداقت، وجدان کاری و 
کسانی که دغدغه منافع ملی دارند، می شناسند. شهردار اصفهان با 
بیان اینکه همزیستی مسالمت آمیز میان پیروان ادیان در اصفهان 
را می توان به عنوان الگویی به دنیا ارائه داد، گفت: سخنان اسقف 
اعظم و تحلیل درست او نسبت به شرایط ملی، جهانی و دغدغه 
مشترک که نسبت به مسائل کشور همچون امنیت، آرامش و 
ساختار سیاسی و نظام دارند، ویژگی مثبتی است که این نگرش 
احساس خوشایندی به ما نسبت به ارامنه و از اینکه کنار هم 
زندگی می کنیم، می دهد. قاسم زاده اظهار امیدواری کرد: به عنوان 
شهردار خدمت گزار خوبی برای شما همچون دیگر شهروندان 
شهر باشم، همیشه به مدیران مناطق پنج شهر اصفهان تأکید 
می کنم که خدمات لازم را به جامعه ارامنه ارائه دهند، شما بخشی 
از شهر و تاریخ ما هستید، احساس و ادراک مشترک با یکدیگر 

داریم در خدمت شما هستیم و خواهیم بود.
Á  به ضربه  کرمان  تروریستی  جنایت  هدف 

وحدت کشور بود
اسقف اعظم ارامنه اصفهان و جنوب ایران نیز در این جلسه 
گفت: عمل جنایت کارانه تروریستی در کرمان یک هدف داشت 
و آن ناآرام کردن کشور و ضربه به یگانگی و وحدت کشور بود، 
آنها می خواستند عنصر اصلی کشور که امنیت است را مورد هجوم 
قرار دهند. سیپان کاشچیان اظهار کرد: این دعوت نشان دهنده 
برادری و محبت مدیریت شهری به شمار می رود که این برای ما 
باعث خوشوقتی و افتخار است. او با اشاره به مشابهت و تطبیقی 
در خصوص زندگی اقوام مختلف در یک کشور گفت: زمانی 
که هیئت های خارجی به کلیسای وانک می آیند از مردم سؤال 
می کنند که چه احساسی به عنوان یک اقلیت در یک کشور 

اسلامی دارید، من صحبت آن ها را تصحیح می کنم و می گویم ما 
در این کشور اقلیت نیستیم و جز لاینفک جمهوری اسلامی ایران 
هستیم. اسقف اعظم ارامنه اصفهان و جنوب ایران ادامه داد: سؤال 
می کنند دلیل این صحبت چیست، در این راستا دو نکته را عنوان 
می کنم، دلیل اول این است که ما محبتی را دریافت می کنیم ابراز 
می کنیم، دوم اینکه یک روندی تاریخی وجود داشته تا به این 
درجه رسیده ایم. کاشچیان خاطرنشان کرد: اگر از لحاظ زندگی 
تاریخی دو ملت را بررسی کنیم به سابقه هزاران ساله می رسیم، 

زندگی ارامنه در شهر اصفهان نیز حداقل ۴۰۰ سال سابقه دارد.
او تصریح کرد: این روند از همسایگی میان دو کشور آغاز شده 
و به همسایگی نزدیک و سپس به پیوندهای دوستانه و در نهایت 
به برادری رسیده است، این موضوع را می توانیم در جمهوری 
اسلامی ایران نشان دهیم، در واقع این چیزی است که در ایران 
وجود دارد. اسقف اعظم ارامنه اصفهان و جنوب ایران افزود: زمانی 
که از شمال غرب ایران به اصفهان آمدیم شاید افراد بومی این 
شهر نبودیم، اما امروز به درجه ای از مودت و دوستی رسیده ایم؛ 
همین اتفاق در خصوص ارامنه فلسطین رخ داد، اما نتیجه آن ۱۸۰ 
درجه متفاوت بود. کاشچیان گفت: زمانی که ارامنه به فلسطین 
وارد شدند، مردم فلسطین آن ها را مانند برادر در آغوش گرفتند، 
درهای خانه های خود را به روی آن ها باز کردند و غذای خود را 
با آن ها تقسیم کردند و با آغوش باز آن ها را پذیرفتند؛ اما یک 
سری مهاجر به فلسطین وارد شدند، باز هم آن ها را پذیرفتند، 
اما امروز این افراد می گویند این سرزمین ماست و باید از آن 
خارج شوید، امروز جنایات آن ها را در فلسطین مشاهده می کنیم، با 
محکومیت این جنایات می گوییم این چگونه جواب محبت مردم 
فلسطین بوده است؟ او افزود: دشمنان کشور ما یک لحظه از کید 
و مکر علیه ما درست نمی کشند و هر کاری می کنند که منطقه 
را به آتش جنگ بکشانند در مدت اخیر نیز دیدیم که با اعمال 
تروریستی چگونه خواستند وحدت کشور را تحت الشعاع قرار دهند.
اسقف اعظم ارامنه اصفهان و جنوب ایران اظهار کرد: عمل 
جنایت کارانه در کرمان یک هدف برای ناآرام کردن کشور و ضربه 
به یگانگی و وحدت کشور داشت، آنها می خواستند عنصر اصلی 
کشور که امنیت است را مورد هجوم قرار دهند. او تأکید کرد: 
مقامات مسئول کشور ما از تمام قوا و رأس همه آن ها مقام معظم 
رهبری با مدیریت خود بر مکر و نقشه آن ها فائق آمدند تا کشور ما 
دوباره آرامش و امنیت را به خود ببیند تا بگوییم در مقابل حرکت 

آن ها ما ایستاده ایم و نمی توانند به اهداف خود برسند. کاشچیان 
گفت: از طرف جامعه ارامنه و خلیفه گری ارامنه مراتب تسلیت 
خود را نسبت به این واقعه اعلام می کنم و از خداوند متعال شفای 
مجروحان این حادثه را مسئلت می کنم. او افزود: از مدیریت 
شهری و شورای اسلامی شهر اصفهان بابت همکاری صمیمانه 
با جامعه ارامنه و خلیفه گری ارامنه در امورات شهری مراتب تشکر 
خود را ابراز می کنم، این نشان دهنده صمیمیت و نزدیکی ارامنه 
و دیگر شهروندان اصفهانی است. اسقف اعظم ارامنه اصفهان و 
جنوب ایران بیان کرد: معمولا گردشگرانی که به کلیسای وانک 
می آیند می گویند جلفا منطقه خاصی و توریستی است، حتی برخی 
آن را اروپای اصفهان می دانند، همیشه تأکید می کنم اگر زیبایی 
و تمیزی این منطقه را می بینید محصول زحمات شورای شهر، 
شهرداری منطقه و شهرداری شهر اصفهان است. او ادامه داد: 
از رفتار شورای شهر و شهرداری از ما می پرسند، تأکید می کنم 
بهترین شهرداران را برای مدیریت منطقه پنج انتخاب می کنند، 
همیشه می گویم آنها به ما محبت می کنند به گونه ای که ما به 
آن ها وابسته و علاقه مند می شویم. اسقف اعظم ارامنه اصفهان 
و جنوب ایران گفت: باید اعتراف کنم، امروز در جایی ایستاده ایم 
که ناشی از لطف خدا و سپس تلاش مدیریت شهری اصفهان 
بوده که سبب شده در میان شهرهای جهان حرف هایی برای 

گفتن داشته باشد.
Á توجه مدیریت شهری به جامعه ارامنه

واروژ میناسیان، رئیس شورای خلیفه گری ارامنه اصفهان 
و جنوب ایران نیز در این جلسه اظهار کرد: از سوی شورای 
خلیفه گری ارامنه اصفهان بابت توجه مدیریت شهری به جامعه 
ارامنه تشکر می کنم، امیدوارم این برابری و برادری و همکاری 
همچون همیشه پایدار باشد. او افزود: به تازگی در دانشگاه علوم 
پزشکی در جمع ارامنه گفتم ارزش چنین جلساتی را بدانید، در 
هیچ کجای دنیا نمی بینید که رئیس دانشگاه قشری از دانشجویان 
را دعوت کند و در کنار آن ها بنشنید و مشکلات آن ها را بشنود، 
از طرف ارامنه تأکید می کنم که قدر چنین جلساتی را باید بدانیم 
و در همین راستا از مدیریت شهری اصفهان کمال تشکر را دارم.

Á  حضور مردم در صحنه به رغم همه مشکلات
زمینه اصلی اقتدار نظام است

رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان نیز در نطق میان دستور 
صد و هفدهمین جلسه علنی شورای اسلامی شهر اصفهان با 

بیان اینکه حضور مردم در صحنه به رغم همه مشکلات زمینه 
اصلی اقتدار نظام است، گفت: اقدامات و صحبت های مسئولان 
می تواند به دلگرمی مردم و حضور پرشور آن ها در انتخابات کمک 

کند.
محمد نورصالحی  با تبریک حلول ماه رجب اظهار کرد: 
امیدواریم این ماه برای امت اسلام و ملت قهرمان ایران پرخیر و 
برکت باشد. او با بیان اینکه نسل کشی استکبار جهانی با عاملیت 
صهیونیسم منفور در غزه ادامه دارد، افزود: بیش از ۱۰۰ روز است 
که دنیا شاهد چنین بی رحمی هایی است، در واقع روزبه روز آثار 
سلطه گری قدرت های استکباری مشخص می شود که نمونه آن 
اقدام نظامی آمریکا و اسرائیل علیه یمن است. رئیس شورای 
اسلامی شهر اصفهان گفت: تاریخ امروز بشر یکی از سیاه ترین 
دوران خود را طی می کند، زیرا به اسم حقوق بشر از مظلومان که 
به آن ها ظلم می شود، حمایتی نمی شود. نورصالحی با اشاره به 
۱۹ دی، سالروز قیام مردم قم و دیدار گروه های مختلف مردم این 
شهر با رهبر معظم انقلاب بیان کرد: مقام معظم رهبری در این 
دیدار بر آثار و برکات حضور مردم در صحنه تأکید مجدد داشتند 
و این حضور را برای قدرت بخشی به نظام جمهوری اسلامی 
و مقابله با انواع فشارها مؤثر دانستند. او تأکید کرد: اکنون در 
برهه ای هستیم که یکی از تجلی های حضور مردم در انتخابات 
دوازدهمین دوره مجلس شورای اسلامی رقم خواهد خورد؛ این 
تذکری به خودم و همه مسئولان شهر، استان و کشور است که 
اقدامات، صحبت ها و تذکرات آن ها می تواند به دلگرمی مردم 
و حضور پرشور آن ها در انتخابات کمک کند. رئیس شورای 
اسلامی شهر اصفهان با بیان اینکه زمینه اصلی اقتدار نظام حضور 
مردم در صحنه به رغم همه مشکلات موجود است، گفت: البته 
وظیفه دولتمردان رفع این مشکلات است، مدیریت شهری نیز 
این وظیفه را بر دوش دارد تا زمینه حضور مردم را بیش از پیش 
فراهم کند. نورصالحی با اشاره به مصادیق این وظایف تصریح 
کرد: مسئولان رفتاری که موجب دلسردی مردم می شود، نداشته 
باشند در واقع باید حضور مردم تقویت شود، در این راستا مدیریت 
شهری نیز وظیفه خود را در حد توان انجام می دهد. او خاطرنشان 
با توجه به سیاست های کلان اقتصادی دولت و بانک  کرد: 
مرکزی، سیاست های مالی انقباضی برای کنترل تورم و فائق 
آمدن بر مشکلات اقتصادی در نظر گرفته شده که این موضوع 

سبب ایجاد مضیقه هایی شده است. 

مأموران آتش نشانی کاشان 
جان ۷۷۵ نفر را نجات دادند

 مدیرعامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری 
کاشان گفت: مأموران این سازمان در ۹ ماه گذشته با شرکت 
در دو هــزار و ۸۱۴ عملیات، موفق شــدند جان ۷۷5 نفر از 

شهروندان را نجات دهند.
سید مصطفی محتشــمیان به ایســنا گفت: مأموران 
آتش نشانی کاشان در ۷۶۱ مورد آتش سوزی، یک هزار و ۱۸۱ 
مورد حادثه و ۸۷۲ مورد خدمات ایمنی، حضور فعال داشته و 

اقدامات لازم برای امدادرسانی به موقع و مؤثر را انجام دادند.
او با اشــاره به اهمیت آمادگی شهروندان در برابر حادثه، 
افزود: آموزش های عمومی ایمنی و آتش نشانی با حضور ۲۳ 
هزار و ۷۱۹ نفر از شــهروندان کاشــانی در ۹ ماه گذشته به 
مدت ۴۰ هزار و ۸۱۸ نفر ســاعت به صورت تئوری و عملی 

اجرا شده است.
مدیرعامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری 
کاشان، تصریح کرد: جامعه هدفِ آموزش ها، دانش آموزان، 
زنان خانه دار، کارکنان شــرکت های خصوصی و نهادهای 
دولتی، ســفیران و رابطان سلامت مراکز بهداشت، کارکنان 

هتل ها و اقامتگاه ها و پایگاه های بسیج بوده است.
او گفت: آموزش اصول ایمنــی و ضرورت رعایت آنها، 
علت ایجاد حادثه و آتش ســوزی، شیوه ارتباط با شماره ۱۲5 
آتش نشانی، چگونگی مقابله با آتش سوزی در لحظات اولیه، 
نحوه استفاده از خاموش کننده های دستی و ارائه موارد ایمنی 

برای پیشگیری از وقوع حادثه سرفصل این کارگاه ها بود.
محتشمیان با اشاره به اهمیت آمادگی تخصصی مأموران 
آتش نشانی، افزود: برگزاری ۴۳ دوره تخصصی آموزشی به 
مدت ۳۳۹۸ نفر - ســاعت برای آموزش مســتمر مأموران 
آتش نشــانی از دیگر برنامه های حوزه عملیاتی این سازمان 

بوده است.
مدیرعامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری 
کاشــان، گفت: ناایمنــی هنگام برافروختــن آتش، پرتاب 
مواد آتش زا، انتقال حرارت و اتصالی برق، بیشــترین عامل 
آتش سوزی های ۹ ماه گذشته در کاشان بود و تصادف، نجات 
محبوسان در منزل، خودرو، آسانسور و بالابر نیز از مهم ترین 

حادثه ها در این شهر بوده است.
او اظهار کرد: شهروندان کاشــان 55 هزار و ۱۳۷ مورد 
تماس با شماره ۱۲5 ستاد فرماندهی آتش نشانی داشته اند که 
تیم های آتش نشانی و امداد نجات سازمان آتش نشانی در اولین 

فرصت به محل های موردنظر اعزام شده اند. 

شهروندان در جریان انتخاب 
شهردار قرار می گیرند

رئیس شورای اسلامی شهر نجف آباد گفت: شهروندان 
مثل اول دوره و انتخاب شــهردار به طــور کامل در جریان 

انتخاب شهردار قرار می گیرند.
اســماعیل آخوندی پس از انتخاب سرپرست شهرداری 
نجف آباد، به ایسنا گفت: نمایندگان مردم در پارلمان شهر با 
شفافیت کامل شهردار توانمندی را برای ادامه مسیر اداره شهر 

انتخاب خواهند کرد.
او افزود: شــهروندان مثل اول دوره و انتخاب شهردار به 
طور کامل در جریان انتخاب شهردار قرار می گیرند و سعی بر 

انتخاب فرد توانمند و دارای تخصص خواهند کرد.
رئیس شــورای اسلامی شهر نجف آباد با اشاره به اینکه 
فعالیت های مدیریت شــهری در دوران سرپرستی متوقف 
نخواهد شد، تصریح کرد: اجرای پروژه ها و خدمت رسانی به 
شهروندان در این مدت تداوم خواهد داشت و توقف فعالیت ها 

را نخواهیم داشت.
آخوندی با بیان اینکه استیضاح شهردار سابق این شهر 
مورد تقاضای جمعی از اعضای شــورا بود، اظهار کرد: این 
مصوبه به دلیل اینکه در کمیته انطبــاق موردبحث بود به 

شورای حل اختلاف ارسال شد.
او یادآور شــد: نمایندگان مردم در شورای اسلامی شهر 
تغییر را به نفع توســعه می دانستند و به همین دلیل موضوع 

را پیگیری کردند.
پس از عزل شهردار نجف آباد، احمد عیدی با رأی اعضای 

شورای اسلامی به عنوان سرپرست شهرداری منصوب شد.
عبدالرســول امامی، شهردار ســابق با 5 رأی از ۹ رأی 
اعضای شورای اسلامی شهر نجف آباد به دلیل عدم سکونت 
در این شهر استیضاح شد. مصوبه شورای شهر نجف آباد پس 
از پافشاری منتخبان مردم در این شورا در شورای حل اختلاف 
شوراهای اسلامی استانداری اصفهان بررسی و عزل شهردار 

تصویب شد.
انتخاب سرپرست شهرداری پس از تأیید مصوبه شورای 
اسلامی نجف آباد در شورای حل اختلاف در دستور کار قرار 
گرفت که در نهایت اعضای شورای شهر احمد عیدی را به 
عنوان سرپرســت انتخاب کردند. احمد عیدی پیش از این 
معاون برنامه ریزی و توسعه منابع انسانی شهرداری نجف آباد 
بود که تا انتخاب شهردار جدید در سمت سرپرست شهرداری 

فعالیت خواهد کرد.

پیشرفت ۴۰ درصدی 
تصفیه خانه آب خوانسار

تصفیه خانه آب خوانسار با پیشرفت ۴۰ درصدی سال آینده 
به بهره برداری می رســد. به گزارش خبرگزاری صداوسیما، 
مدیرعامل آبفای اســتان اصفهان گفت: مرحله نخســت 
تصفیه خانه آب شهرســتان خوانسار با ظرفیت ۱۰۰ لیتر بر 
ثانیه تا تابستان ۱۴۰۳ وارد مدار بهره برداری می شود. حسین 
اکبریان افزود: با دستور وزیر نیرو اخذ ۳ هزار میلیارد ریال از 
طریق اعتبارات ماده 5۶ و با همکاری بانک ملی برای تکمیل 
این تصفیه خانه و ایســتگاه پمپاژ آن در حال پیگیری است. 
او همچنین به اجرای خط انتقال آب به مجتمع روســتایی 
عربســتان به طول ۶ کیلومتر ادامه داد: در حال حاضر پنج 
پیمانکار فعال برای تکمیل شبکه فاضلاب خوانسار در حال 

فعالیت هستند.

پاسخگویی به ۴ هزار سؤال 
شهروندان درباره اصنو

گروه اصفهان: به گفته راهبر ویژه شهرسازی الکترونیک 
شهرداری اصفهان از ابتدای امسال تا پایان آذرماه به ۴ هزار 
و 5۷۲ مورد از سؤالات شهروندان در خصوص سامانه اصنو 
به صورت بر خط پاســخ داده شده است. حسن صادقیان با 
اعلام این خبر گفت: سامانه هوشمند توسعه شهری »اصنو« 
در راستای ارائه خدمات غیرحضوری به شهروندان راه اندازی 
شده اســت تا آنها بتوانند از خدمات غیرحضوری شهرداری 
استفاده کنند. او برنامه ریزی برای تحقق شهر و شهرسازی 
الکترونیک را ضرورت عصر حاضر دانست و افزود: کارشناسان 
و برنامه ریزان شهری تأکید دارند که برای اداره مطلوب شهر 
و الکترونیک سازی آن باید از ابزار فناوری اطلاعات به صورت 
عملیاتی و بهینه اســتفاده شود تا سرعت و دقت برای انجام 
فعالیت های مختلف افزایش یابــد؛ از این رو مدیران در دوره 
ششم مدیریت شهری درصدد حرکت به سمت تحقق شهر 
الکترونیک، شــهروند الکترونیک و شهرسازی الکترونیک 
برآمدند و در یکی از گام های تحقق آن، رونمایی از ســامانه 
»توسعه هوشمند شــهر« و به دنبال آن صدور الکترونیکی 
پروانه ساختمانی را در شهرداری اصفهان انجام دادند. راهبر 
ویژه شهرسازی الکترونیک شهرداری اصفهان با بیان اینکه 
ســامانه مدیریت خدمات فناوری اطلاعات »فاوا دسک« در 
راستای توسعه و پشتیبانی سامانه یکپارچه شهرسازی و درآمد 
ایجاد شده است، اظهار کرد: در این سامانه، کاربران ذی ربط 
مناطق درخواست های خود را در خصوص خدمات سامانه های 
شهرســازی و درآمد ثبت کرده و در اســرع وقت نسبت به 
پیگیری درخواســت و پاســخ دهی جهت رفع مشکل اقدام 
می کنند. به گفته او، در این خصوص در بازه زمانی ۹ ماهه سال 
جاری ۴ هزار و 5۷۲ مورد از سؤالات شهروندان پاسخگویی و 
پیگیری شده است. صادقیان با تأکید بر اینکه خدمات دیگری 
همچون پاســخگویی بر خط به تعداد ۸ هزار و 5۰۰ مورد از 
تماس های شهروندان و مراجعات حضوری به صورت روزانه 
انجام شده اســت، گفت: همه این اقدامات در جهت توسعه، 

ارتقاء و رفع مشکلات پشتیانی فنی صورت می گیرد.

اجرای ۵۳ پروژه در منطقه ۴ 
اصفهان

رئیس اداره عمران منطقه ۴ شــهرداری اصفهان با بیان 
اینکه در سال جاری 5۳ پروژه در دستور کار این منطقه بوده 
اســت که از این تعداد ۴۶ پروژه در حال اجرا است و بعضی از 
آن ها به پایان رســیده است، گفت: این پروژه ها ۱۸۰ میلیارد 
تومان تأمین بودجه شــده است. امیر نوری با اشاره به اینکه 
بودجه عمرانی منطقه ۴ شهرداری اصفهان حدود ۷۰ درصد 
کل بودجه این منطقه را شامل می شود، به ایمنا گفت: مبلغ 
بودجه عمرانی این منطقه بالغ بر 5۷5 میلیارد تومان است که از 
این مبلغ حدود ۳۱۲ میلیارد تومان بودجه خالص عمرانی برای 
رسیدگی به مسائل عمران منطقه است. او با اشاره به استفاده 
بودجــه موردنظر در پروژه های مختلف افــزود: این پروژه ها 
شامل، پروژه های شاخص، مهم منطقه ای، منطقه ای و مستمر 
است. رئیس اداره عمران منطقه ۴ شهرداری اصفهان با اشاره 
به اینکه از کل مبلغ پروژه های عمرانی از ابتدای کار تاکنون 
بیش از ۶۰ درصد مبلغ بودجه تأمین اعتبار شده است، تصریح 
کرد: در ســال جاری 5۳ پروژه در دستور کار این منطقه بوده 
اســت که از این تعداد ۴۶ پروژه در حال اجرا است و بعضی از 
آن ها به پایان رسیده و برای این پروژه ها ۱۸۰ میلیارد تومان 
تأمین بودجه شده است. نوری با اشاره به پروژه های شاخص 
منطقه گفــت: از پروژه های این منطقه می توان به تکمیل و 
تعریض رینگ حفاظتی شهر از کیلومتر ۷۴ تا ۷۷ اشاره کرد 
که از مهم ترین پروژه های شاخص منطقه بوده و قرارداد آن 
منعقد شده است و به احتمال زیاد هفته آینده کلنگ زنی آن 
انجام می شــود. او با اشاره به پروژه های مهم منطقه ای ادامه 
داد: احــداث مخزن 5۰۰ مترمکعبی جانبــازان، مخزن هزار 
مترمکعبی باغ غدیر، احداث فــاز دوم کوه نخودی، فاز دوم 
پارک زاینده رود، فاز دوم مرکز نگهداری حیوانات بی سرپرست، 
ساماندهی مادی نیاصرم از خیابان حمزه تا بزرگراه شهید صیاد 
شیرازی، ساماندهی خیابان بازارچه از کوه شهید آبکار تا کوی 
انصارالمهدی )عج(، اصلاح و تعویض درزهای انبساطی پل 
بزرگمهر که علاوه بر درز طولی آن، درزهای اصلی نیز در حال 

انجام است، از پروژه های مهم منطقه به شمار می رود.
رئیس اداره عمران منطقه ۴ شهرداری اصفهان در توضیح 
پروژه های شــاخص منطقه ای بیان کــرد: اصلاح و تعمیر 
درزهای انبساطی زیرگذر شهید آقاخانی، احداث دوربرگردان 
ورودی و خروجی شهر رؤیاها، اجرای هفت اصلاح هندسی 
بزرگ در سطح منطقه نیز از اقدامات شاخص این منطقه است.

نوری با اشــاره بــه پروژه های محله محــور منطقه ۴ 
شهرداری اصفهان خاطرنشان کرد: ساماندهی مادی کردآباد 
در محله کردآباد تا حدودی انجام شده است، اما گذر بالا و گذر 
دسترسی، همچنین تراس بندی مادی همچنان انجام نشده 
اســت و در مرحله مناقصه قرار دارد. او ادامه داد: ساماندهی 
بوســتان کردآباد، تعریض خیابان شــهید رضایی در ورودی 
محله کردآباد، زیرسازی و آسفالت معابر فرعی در سطح محله 
کردآباد، محوطه سازی و ساماندهی زمین های ورزشی ورزشگاه 
کردآباد از دیگر اقدامات برای پیشرفت این منطقه بود که نسبت 
به پروژه های بزرگی همچون زمین های ورزشی کردآباد، هزینه 
کم را شامل شــد، اما رضایت مردمی بسیاری در پی داشته 
است. رئیس اداره عمران منطقه ۴ شهرداری اصفهان با اشاره 
به اینکه منطقه قصد دارد، پروژه های کم هزینه ای که رضایت 
مردمی در پی دارد و با سرعت انجام می گیرد را در برنامه خود 
قرار دهد، ادامه داد: تلاش می کنیم این پروژه ها را برای سایر 
محله های منطقه از جمله کلمه خواران و پینارت در سال آینده 
انجام دهیم تا مشکل فاضلاب و آسفالت این محله ها نیز رفع 
شود. او ادامه داد: روکش آسفالت معابر اصلی و فرعی در حدود 
55 هزار مترمربع و لکه گیری در حدود ۱۱ هزار و 5۰۰ مترمربع 
که در حال حاضر به دلیل برودت هوا قسمتی از پروژه متوقف 
شده است از اقدامات مستمر این منطقه بود که تا پایان سال به 

این آمار اضافه خواهد شد.

در جلسه علنی شورای شهر مطرح شد

ارسال 1200 اثر به المپیاد فیلم سازی نوجوانان ایران
ایده باشگاه فیلم سازی برای حمایت از نوجوانان مطرح است

المپیاد فیلم سازی نوجوانان ایران به هفتمین 
ایستگاه خود رســید. المپیاد فیلمسازی با 
مشارکت بنیاد ســینمایی فارابی و انجمن 
سینمای جوانان ایران هر سال به عنوان یک 
رویداد جنبی جشنواره فیلم های کودکان و 
نوجوانان تلقی و برگزار می شد. اما امسال در 
قالب یک رویداد ملی به طور جداگانه و بافاصله زمانی چندماهه 
از سی و پنجمین دوره جشنواره فیلم های کودکان و نوجوانان 
برگزار می شود. این رویداد قرار است بیست و هشتم دی آغاز و 
تا دوم بهمن ادامه داشته باشد. روز گذشته  نشست گپ و گفت 
با رسانه ها با محوریت هفتمین المپیاد فیلم سازی نوجوانان ایران 
در اصفهان برگزار شد و مدیر هفتمین المپیاد فیلم سازی نوجوانان 
ایران دررابطه با برگزاری این جشنواره به سؤال خبرنگاران پاسخ 

داد. 
مدیر هفتمین المپیاد فیلم سازی نوجوانان 
ایران گفت: در راســتای اســتمرار المپیاد 
فیلم  نوجوانان، ایده ای تحت عنوان باشگاه 
فیلم ســازی وجود دارد و این باشگاه باید 
متشکل از نوجوانانی باشد که هر سال در 
المپیاد شرکت می کنند. وحید ملتجی دررابطه با علت تعداد آثار 
اصفهانی ارســال شده به دبیرخانه این جشنواره و نقاط قوت و 
ضعف دررابطه با اطلاع رسانی و برگزاری این رویداد به اصفهان 
امروز گفــت: به خاطر کم کاری هــای صورت گرفته در حوزه 

اطلاع رسانی تعداد آثار بیشتری از اصفهان ارسال شد.
 در این دوره همکارانم در مدارس متوســطه اســتان اصفهان 
به صورت حضوری دانش آموزان را توجیه کردند که باید این اقدام 
در دوره های آینده در سایر شهرها نیز انجام شود. او به جداشدن 
زمان برگزاری المپیاد از جشنواره فیلم کودک و نوجوانان اشاره 
کرد و گفت: این مسئله نقطه قوت این دوره است، اما عمده ترین 
نقطه ضعف این المپیاد مربوط به حوزه رســانه و اطلاع رسانی 

است.
Á ارسال بیش از ۱۲۰۰ اثر به دبیرخانه المپیاد

ملتجی با اشاره به اینکه در این دوره از جشنواره فیلم سازی 
۱۰5۹ نفر از ۲۸ استان و ۷5 شهر شرکت کرده اند، خاطرنشان 
کرد: تعداد شــرکت کنندگان بیش از دوبرابر دوره قبل اســت، 
همچنین تعداد کل آثار ۱۲۶۴ اثر است که از میان آن ها آثاری 

انتخاب شده است.
مدیر هفتمین المپیاد فیلم سازی نوجوانان ایران به حوزه های 
فیلم و ایده به عنوان دو حوزه این دوره اشاره کرد و ادامه داد: ۲۶۱ 
اثر در حوزه فیلم و ۱۰۰۳ اثر نیز ایده بوده اســت، در واقع ایده 

نگاه بچه ها نسبت به کاری است که می خواهند انجام دهند و در 
قالب یک داستان کوتاه ارائه می شود.او با بیان اینکه از میان آثار، 
۳۱ اثر توسط هیئت انتخاب برگزیده شده است، خاطرنشان کرد: 
۱۲ اثر در حوزه ایده و ۱۹ اثر در حوزه فیلم انتخاب شده است، 
۲۰ دختر و ۱۱ پسر انتخاب شده اند، نگاه ویژه به دختران فیلم ساز 
جزو سیاست های این دوره جشنواره بود، ۳۱ نفر از ۱۱ استان در 

این مرحله حضور دارند.
Á  ایده باشــگاه فیلم ســازی برای حمایت از

فیلم سازان نوجوان مطرح است
مدیر هفتمین المپیاد فیلم سازی نوجوانان ایران درباره اینکه 
پس از برگزاری جشنواره چه حمایتی از فیلم سازان صورت خواهد 
گرفت به اصفهان امروز گفت: بر اساس آسیب شناسی های انجام 
شده برای دوره های بعدی این المپیاد حتمً تغییراتی خواهیم 
داشــت که بیشتر دررابطه با شــیوه برگزاری و انتخاب است. 
باتوجه به همکاری میان شــهرداری و بنیاد فیلم سازی، باید در 
حوزه المپیاد تغییراتی ایجاد شــود، در واقع در سال های آینده 
انتخاب ها حرفه ای تر انجام می شود تا نخبگان فیلم ساز نوجوان 
ایران در این مرحله شرکت کنند. او برای ادامه داشتن این رویداد 
به یک ایده اشــاره کرد و گفت: ایده ای تحت عنوان باشــگاه 
فیلم سازی وجود دارد که باید متشکل از نوجوانانی باشد که هر 
سال در المپیاد شرکت می کنند، اگر این اتفاق رخ دهد می توانیم 
درباره آینده راحت تر صحبت کنیم، منتخبان باید به سینمای 

کشور متصل شوند.
Á  هزینه المپیاد فیلم سازی کمتر از دو میلیارد

تومان است
ملتجی در پاسخ به بودجه تعیین شده برای این دوره المپیاد و 
هزینه های احتمالی آن به اصفهان امروز گفت: متأسفانه در این 
دوره بنیاد فیلم سازی فارابی و شهرداری اصفهان در شرایط مالی 
خوبی قرار ندارند و هزینه ای که برای این دوره برآورد شده کمتر 
از دو میلیارد تومان است. این هزینه هم بیشتر مربوط به اسکان 
و پذیرایی است. سعی کردیم این هزینه را مدیریت کنیم و طبق 
روال جشنواره ها، هزینه ها میان بنیاد سینمایی فارابی و شهرداری 

تقسیم خواهد شد.
Á شعار بچه ها به سمت قله شعار هدفمندی بود

مدیر هفتمین المپیاد فیلم سازی نوجوانان ایران گفت: درهای 
بسته ای پیش روی نوجوان ایرانی نیست، مشکل نسل جدید این 
است که از هویت و داشته های خود کم اطلاع و مقداری نسبت 
به آینده کم امید است، اما نسل نوجوان بسیار پیشرو است، هرجا 

نوجوانان را فراخواندیم، این موضوع را ثابت کردند.
مدیر هفتمین المپیاد فیلم سازی نوجوانان ایران با تأکید بر 

اینکه با این نگاه شعار بچه ها به سمت قله شعار هدفمندی بود 
و بر اساس این داده ها انتخاب شد، خاطرنشان کرد: شاهد دیگر 
این ادعا آثاری اســت که در این دوره برای المپیاد ارسال شده 
است، آثاری متفاوت و روبه جلو است، در واقع نوجوان هوشمندانه 
می داند برای المپیاد باید اثری جدا بســازد. او با اشاره به اینکه 
چهار گروه در این بخش نوجوانان را همراهی می کنند، گفت: 
هیئت انتخاب در بخش ایده و فیلم به صورت جداگانه همراهی 
خواهند داشت، در حوزه فیلم چهره های شناخته شده ای همچون 
مرتضی علی عباس میرزایی و مهدیه سادات محور و در حوزه 
ایده وحید نیک خواه آزاد و علی شــاه محمدی حضور خواهند 
داشت که پس از برگزاری جلسه اولیه اهداف ارائه و بر آن اساس 

شاخص ها انتخاب شد.
 مدیر هفتمین المپیاد فیلم ســازی نوجوانان ایران با اشاره 
به اینکه دســته دوم مربیان هستند که برای تولید بهترین اثر 
نوجوانان را همراهی می کنند، تصریح کرد: پس از انتخاب، افراد 
برگزیده در زمان مشخص باید به صورت گروهی اثر تولید کنند 
و به رقابت بپردازند، این رقابت میان شش گروه برگزار می شود.

Á حضور اساتید هویتی در المپیاد فیلم سازی
ملتجی با بیان اینکه این المپیاد یکی از بهترین کارگاه های 
آموزشی ایران در حوزه فیلم سازی است، تأکید کرد: این افراد در 
کنار یک استاد قرار می گیرند تا به بچه ها کمک کنند کار خود را 
به بهترین نحو بسازند، یکی از امتیازات ویژه هفتمین المپیاد این 
است که این مربیان از میان افراد درجه یک ایران هستند و از 

روز اول تا آخر بچه ها را همراهی می کنند. 
محمدعلی باشه آهنگر، مرتضی علی عباس میرزایی، مهدی 
خرمیان، نادره ترکمانی، مریم بحرالعلومی و لیلی عاج شــش 
نفر از مربیان حاضر در این دوره هستند.  مدیر هفتمین المپیاد 
فیلم ســازی نوجوانان ایران با بیان اینکه از دو استاد هویتی در 
حوزه های جامعه شناسی و معماری دعوت شده تا نوجوانان را 
همراهی کنند، گفت:  احمد مهرشاد در حوزه جامعه شناسی و 
رسانه و مژگان ابراهیمی در حوزه معماری در این بخش حضور 
دارند.او با اشاره به اسامی داوران هفتمین دوره المپیاد فیلم سازی 
نوجوانــان گفت: وحید نیک خواه آزاد، حامد جعفری و انســیه 

شاه حسینی سه داور حاضر در این دوره از المپیاد هستند.
Á  المپیاد فیلم سازی نوجوانان باید در تراز سایر

المپیادها قرار گیرد
دبیر اجرایی سی و پنجمین جشنواره فیلم 
کودک و نوجوان گفت: المپیاد فیلم سازی 
المپیادهای  همچــون  ایــران  نوجوانان 
شیمی، فیزیک و ریاضی در کشور دارای 
رتبه بالایی اســت و امیدواریم در تراز این 
المپیادها قرار بگیرد و برگزیدگان آن به عنوان نخبگان کشور 

مطرح شوند.
میثم بکتاشیان هم در نشست گپ و گفت با رسانه ها با محوریت 
هفتمین المپیاد فیلم سازی نوجوانان ایران اظهار کرد: با تلاش 
همکارانم در اصفهان و همکاری بنیاد فارابی تصمیم گرفته شد 
المپیاد فیلم ســازی در اصفهان به صورت مجزا برگزار شود و با 
تبلیغات شهری و ملی بتوانیم از این فضا بهره ببریم.بکتاشیان 
با بیان اینکــه امیدواریم با تمهیدات صورت گرفته این المپیاد 
در جایگاه درســت خود قرار بگیرد، گفت: این المپیاد همچون 
المپیادهای شیمی، فیزیک و ریاضی در کشور دارای رتبه بالایی 
است، امیدواریم در تراز این المپیادها قرار بگیرد و امکاناتی که 
برای برگزیدگان آن ها در نظر گرفته می شود، برای این المپیاد 
نیز لحاظ شــود، همچنین برگزیــدگان آن به عنوان نخبگان 
کشــور مطرح شوند.  او با اشاره به اینکه جشنواره فیلم کودک 
و نوجوان ابعاد گوناگونی دارد و مقایسه آن با ادوار گذشته خطا 
اســت و مسائل مربوط به آن باید در جلسه ای به صورت مجزا 
بررسی شود، ادامه داد: در جشنواره سال ۹۳، ۴۳ فیلم کوتاه در 
اصفهان تولید و در بخش جنبی اکران شد، اما این دوره به دلیل 

محدودیت زمانی این اتفاق رخ نداد.
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جامعه
 یاداشت    کوتاه از کشور

میانگین سن مادران هنگام 
تولد نخستین فرزند ۲۷ سال 

است
گروه جامعه: ســازمان ثبت احوال کشــور با اشاره به 
آمارهای مرکز رصد جمعیت کشور، اعلام کرد: میانگین 
سن مادر هنگام تولد نخستین فرزند در کل کشور در ۹ 

ماهه امسال ۲۷.۳ سال است.
مطابق آمارهای موجود در پایگاه جمعیت ســازمان 
ثبت احوال کشور، میانگین سن مادر در نخستین فرزندآوری 

در کل کشور در ۹ ماهه امسال ۲۷.۳ سال است.
بر اساس این گزارش، مقدار شاخص در نقاط شهری 
۲۸/۱ سال و در نقاط روستایی ۲۴/۴ سال است و بیشترین 
میانگین سنی مادران در نخســتین فرزندآوری، در بین 
استان ها مربوط به استان تهران با ۳۰/۳ سال و کمترین آن 
مربوط به استان سیستان و بلوچستان با ۲۲/۷ سال است.

سازمان ثبت احوال کشــور اعلام کرد: بر اساس آمار 
مرکز رصد جمعیت کشــور در این ســازمان از ابتدای 
فروردین تا پایان آذر امســال ۷۹۸ هزار و 55۰ ولادت در 
کشور به ثبت رسیده است که استان تهران رکورددار میزان 
ولادت ها بود و میزان نرخ خام ولادت در کشــور برای ۹ 
ماهه امسال برابر با ۸.۱۲ در هزار نفر جمعیت بوده است 
همچنین استان سیستان و بلوچســتان با ۹.۲۷ در هزار 
نفر جمعیت بیشترین و استان گیلان با ۷.۷ در هزار نفر 
جمعیت کمترین نرخ خام ولادت را در بین اســتان ها به 

خود اختصاص داده اند.
در این گزارش تصریح شده است: در ۹ ماهه امسال 
۷۹۸ هزار و 55۰ ولادت در کشــور به ثبت رســیده که 
امسال استان تهران رکورددار میزان ولادت ها بوده است 
همچنین بیشترین میزان ولادت ها مربوط به استان تهران 
با ۹۹ هزار و ۶۳۳ نوزاد و کمترین آن مربوط به اســتان 

سمنان با تعداد 5 هزار و ۲۰۱ نوزاد بود.
بر اساس گزارش مرکز رصد جمعیت کشور، ولادت 
۲۹ هزار و ۷۲۸ چندقلو از ابتدای امســال تا پایان آذر در 
کشور به ثبت رسیده است که استان های تهران، خراسان 
رضوی و خوزستان بیشترین تعداد چندقلوزایی را به خود 
اختصاص دادند و ۲۸ هزار و ۱۴۸ دوقلو، ۱5۰۶ سه قلو، ۶۴ 

چهارقلو و ۱۰ رویداد پنج قلو بوده است.
در گزارش ثبت احوال تأکید شده است که حدود ۷/۳ 
درصد ولادت های ثبت شــده در ۹ ماهه ســال ۱۴۰۲ 
مربوطه به چندقلوزایی بوده است و استان های تهران با 
۴۳۱۸ رویداد، خراسان رضوی با ۲۶۲۲ رویداد و خوزستان 
با ۲۳5۱ رویداد بیشترین تعداد چندقلوزایی را در کشور به 

خود اختصاص داده اند.

تولید داخلی ۹۹ درصد نیاز 
دارویی کشور

رئیس ســازمان غذا و دارو با اشــاره به توان داخلی 
در تأمین نیازهای ســلامت کشــور و لــزوم حمایت از 
شــرکت های دانش بنیان، درعین حال از رونمایی از یک 

رادیو دارو مؤثر در درمان سرطان خبر داد.
دکتر سید حیدر محمدی در افتتاحیه دومین نمایشگاه 
محصولات دانش بنیان حوزه غذا، دارو و تجهیزات پزشکی 
که در محل مصلی تهران برگزار شد، گفت: بخش زیادی 
از محصولات شرکت های دانش بنیان در این نمایشگاه 

برای اولین بار رونمایی می شود.
او افزود: امســال »سلامت بنیان ۲« در حالی شروع 
می شود که رشد بیش از ۱۰۰ درصدی حضور شرکت های 
دانش بنیان را نسبت به سال گذشته داشتیم و امسال حدود 
۲۰۰ شرکت دانش بنیان حاضر در نمایشگاه داریم. تعداد 
شــرکت ها نشان از تمایل و رشد دانش بنیان در سلامت 
دارد. شرکت های دانش بنیان به عنوان یک ارزش افزوده 
در کشور تلقی می شوند و مسیر اقتصاد کشور به جهت 
حمایت از این شرکت ها است؛ زیرا با بهره وری بالا خلق 

ثروت می کنند.
محمــدی ادامه داد: امســال در کنار شــرکت های 
دانش بنیان، رونمایــی از ۲۰ محصول جدید دانش بنیان 

داریم. مسیر رشد شرکت های دانش بنیان پرافتخار است.
او افزود: در سال ۱۴۰۱ حدود ۲۱ درصد داروها ارزبری 
بالای یک میلیون دلار داشتند که ۱۰ درصد آنها بالای 
۳ میلیون دلار بودند. هرچه به سمت توسعه دانش بنیان ها 
برویم، عمق تولید بیشــتر شده و هزینه تمام شده کمتر 
می شود و سیاست ما حمایت از دانش بنیان ها است تا عمق 

تولید افزایش یابد.
او افــزود: قبل از انقلاب ۲۰ درصد از نیاز کشــور را 
شرکت های داخلی تولید می کردند و ۸۰ درصد یا واردات 
بود یا شرکت های چندملیتی تولید می کردند؛ ولی امروز ۹۹ 

درصد نیاز دارویی در کشور خودمان تولید می شود.
رئیس سازمان غذا و دارو گفت: امروز از داروهای خوبی 
رونمایی می شــود که به عنوان مثال برای درمان سرطان 
وارد بازار شــدند و داروی دیگر از آنزیم های موردنیاز بود 
که یک شــرکت در دنیا داشت ولی امروز در خاک ایران 
این محصول دانش بنیان رونمایی می شود. امروز شاهد 
رونمایی از یک رادیو دارو هســتیم که در درمان سرطان 

مؤثر است.
او تأکید کرد: باید دانشــگاه را به صنعت وصل کنیم. 
حــدود ۱۲ هزار دانشــجوی داروســازی داریم که باید 
به صنعت متصل شــوند و با پارک های علم و فناوری 
دانشــگاه ها این مهم رخ داد. ان شاءالله با حمایت دولت 
شاهد رشد و توســعه فناوری در کشور باشیم و به زودی 

جشن خودکفایی کامل در حوزه سلامت را داشته باشیم.
رئیس سازمان غذا و دارو در پایان تأکید کرد: در این 
نمایشــگاه از ۱۱ قطعه تجهیزات و ملزومات پزشکی و 
همچنین ۱۲ دارو رونمایی می شــود که یک مورد از این 
داروها، داروی ســنتی است. در مجموع از ۲۳ قلم دارو و 

تجهیزات پزشکی در این نمایشگاه رونمایی می شود.

 کوتاه از اصفهان     کوتاه از کشور

تعیین ۱۰۰ مسجد در اصفهان 
برای اعتکاف دانش آموزی

گروه جامعه: به گفته معاون پرورشــی و فرهنگی 
اداره کل آموزش وپرورش استان اصفهان آئین اعتکاف 
دانش آموزی امســال در روزهای 5 تــا ۷ بهمن ماه با 
همکاری معاونت تبلیغ حوزه های علمیه استان )نیروهای 
طــرح امین(، بســیج دانش آموزی، ســازمان تبلیغات 
اسلامی، ســتاد اعتکاف مناطق، اتحادیه انجمن های 
اســلامی دانش آموزان، هیئت عاشورائیان، هیئت امنای 
مساجد و والدین دغدغه مند فعالیت های تربیتی، در بیش 

از ۱۰۰ مسجد استان برگزار خواهد شد.
مهدی نم نبات، معاون پرورشی و فرهنگی این اداره 
کل در خصوص برگزاری مراسم اعتکاف اظهار داشت: 
به لطف خدا در مراسم اعتکاف سال گذشته شاهد حضور 
چشــمگیر دانش آموزان بودیم و بیش از ۲۴ هزار نفر از 
دانش آموز استان اصفهان در سال گذشته توانستند از این 
فرصت معنوی در قالب اعتکاف دانش آموزی اســتفاده 

کرده و معتکف شوند.
او ادامه داد: آئین اعتکاف دانش آموزی امســال در 
روزهای 5 الی ۷ بهمن مــاه با همکاری معاونت تبلیغ 
حوزه های علمیه اســتان )نیروهای طرح امین(، بسیج 
دانش آموزی، ســازمان تبلیغات اسلامی، ستاد اعتکاف 
مناطق، اتحادیه انجمن های اسلامی دانش آموزان، هیئت 
عاشورائیان، هیئت امنای مســاجد و والدین دغدغه مند 
فعالیت های تربیتی، در بیش از ۱۰۰ مسجد استان برگزار 

خواهد شد.
معاون پرورشی و فرهنگی اداره کل آموزش وپرورش 
استان اصفهان ابراز داشــت: مراسم اعتکاف امسال با 
عنوان »بچه های آســمان« نام گذاری شــده است که 
با تکیه بر همین نــام، توانمندســازی دانش آموزان در 
حوزه های عقیدتی و با محوریت خودشناســی را در این 

ایام در دانش آموزان پیگیری خواهیم کرد.
نم نبات اعتکاف دانش آموزی را فرصتی مناســب 
جهت خودسازی دانش آموزان و ارتباط مؤثر و اثربخش 
مربیان و مبلغان دینی با دانش آموزان دانســت و افزود: 
اعتکاف امسال به صورت مربی محور برگزار خواهد شد 
و به ازای هــر ۱5 دانش آموز یک مربی در نظر گرفته 
شده و مربی، دانش آموزان را تا اتمام این مراسم همراهی 

خواهد کرد.
معاون پرورشی و فرهنگی اداره کل آموزش وپرورش 
استان اصفهان خاطرنشان کرد: دانش آموزان علاقه مند 
به شرکت در مراســم اعتکاف پیش از آغاز این مراسم 
معنوی می توانند به صورت حضوری و غیرحضوری که 

متعاقبا اعلام خواهد شد نسبت به ثبت نام اقدام کنند.

تعهد و مسئولیت پذیری، ۲ 
ویژگی فرد تاب آور

روان شناس بالینی گفت: از ویژگی های انسان های 
تاب آور متعهد بودن و مســئولیت پذیری آن ها اســت، 
همچنیــن داشــتن فاکتورهایی از جملــه مدیریت و 
خودکنترلی بر استرس ها و احساسات افراطی، استفاده 
بهینه از شــرایط ســخت و تبدیل چالش ها به فرصت 
طلایی برای رشد از ویژگی های بارز انسان های تاب آور 

است.
احمد پدرام با بیان اینکه تاب آوری در شرایط سخت 
یکی از ویژگی هایی است که هر انسانی به آن نیاز دارد، 
به ایمنا گفت: یکی از ویژگی های انســان های تاب آور 
متعهد بودن و مسئولیت پذیری آن ها است، چنین افرادی 
جرئت ابراز وجود دارند، به حفظ ســلامتی خود اهمیت 
می دهند، از خود مراقبت می کننــد و برای خود ارزش 

قائل هستند.
او افزود: متعهد بودن به عنوان یک انســان در برابر 
خود و دیگر افراد، به اشخاص می فهماند که با شناخت 
بهتر ویژگی های مثبت خود، می توانند به دیگران بهتر 

خدمات ارائه دهند یا از اطرافیان خدمات دریافت کنند.
روان شناس بالینی با بیان اینکه افراد تاب آور، افرادی 
هســتند که خودکنترلی دارند و می توانند بر خشــم و 
احساســات افراطی خود مدیریت داشته باشند، تصریح 
کرد: چنین افرادی خودکنترلی و مدیریت احساس خوبی 

دارند و برای ارتقای آن نیز می کوشند.
پدرام با اشاره به دیگر خصوصیات افراد تاب آور ادامه 
داد: به طورمعمول انســان های تاب آور مشکلات را به 
جنگ ودعوا نمی کشــانند، برای رفع مشکلات به دنبال 
راه حل هســتند و اعتقاد دارند که اتفاقات در رشد آن ها 

مؤثر خواهد بود.
او تأکید کرد: در حقیقت انسانی که تاب آور است از هر 
بحران و دشواری می تواند یک فرصت طلایی برای رشد 
ایجاد کند و فاکتورهایی از جمله داشتن تعهدات انسانی، 
مدیریت و خودکنترلی بر استرس ها و احساسات افراطی، 
اســتفاده بهینه از شرایط ســخت و تبدیل چالش ها به 
فرصت طلایی برای رشد از ویژگی های بارز انسان های 

تاب آور است.
روان شناس بالینی با بیان اینکه افراد با برخورداری 
از ویژگی های مطرح شــده اگر با بحران مواجه شوند، 
تــاب آوری خود را افزایش می دهنــد، گفت: افراد برای 
اینکه تــاب آوری خود را افزایش دهنــد، باید تمرین و 
ممارست داشته باشــند، چراکه این ویژگی ها اکتسابی 

است و با ورزیدگی ذهنی ایجاد می شود.
پدرام با بیــان اینکه افراد نباید از مواجه شــدن با 
بحران ها هراس داشته باشند، بلکه همواره باید به دنبال 
راهی برای رفع بحران باشند، خاطرنشان کرد: مدیریت 
احساسات و هیجان های خود، تقویت باورهای مذهبی، 
گرایش بیشــتر به معنویت، رفتارهــای خیرخواهانه و 
داشتن صبر در برابر افرادی که تاب آوری کمتری دارند، 
از راهکارهای مؤثر و اثربخش برای افزایش تاب آوری در 

شرایط بحران است.

بنـا به گفته معاون بهداشـتی دانشـگاه علوم پزشـکی 
اصفهـان ۱۲۰ پـروژه بهداشـتی از جملـه احـداث خانـه 
پایـگاه سـلامت در شـهرها و روسـتاهای  بهداشـت و 
مختلـف اسـتان در دسـت اجراسـت. حمیـد گلـه داری به 
ایرنـا گفـت: ایـن پروژه هـا در قالـب عقـد توافق نامـه بـا 
تعریـف  پزشـکی  آمـوزش  و  درمـان  بهداشـت،  وزارت 
شـده اسـت و پیش بینـی می شـود ۳۰ پـروژه تـا اوایـل 
سـال آینـده بـه بهره بـرداری برسـد. او تصریـح کـرد: 
بسـیاری از ایـن پروژه ها تـا ۹۰ درصد پیشـرفت فیزیکی 
دارد و می تـوان بـا تزریـق بودجـه کافـی هرچـه زودتـر 
آنهـا را افتتـاح کـرد. گلـه داری بـا بیـان اینکـه عـلاوه بر 
۱۱۹ طـرح مذکـور، هشـت پـروژه بهداشـتی نیـز بـرای 
کلان شـهر اصفهـان پیش بینی شـده اسـت، خاطرنشـان 
کـرد: مقـرر بـود عملیـات اجرایـی ایـن پروژه ها از سـال 
گذشـته آغـاز شـود اما با مشـکلاتی مانند اسـناد مالکیت 
و تأمیـن زمیـن و صـدور پروانـه سـاخت مواجـه بـود. او 

اضافـه کـرد: تفاهم نامـه ای بین دانشـگاه علوم پزشـکی 
و شـهرداری اصفهان برای بررسـی و رفع این مشـکلات 
منعقـد شـده و امیـد اسـت هرچـه زودتر به نتیجه برسـد. 

رئیـس مرکـز بهداشـت اصفهـان همچنین گفـت: مقرر 
اسـت ۱۰۶ پـروژه محرومیت زُدایـی در قالب عقـد قرارداد 
بـا قـرارگاه امام حسـن مجتبـی )ع( در مناطـق محروم و 

حاشـیه شـهرها در سراسـر اسـتان اجـرا شـود. گلـه داری 
بـا بیـان اینکه ایـن پروژه هـا شـامل خانه های بهداشـت 
روسـتایی و پایگاه هـای سـلامت شـهری اسـت، افـزود: 
حـدود 5۰ درصـد از هزینـه ایـن پروژه ها توسـط قـرارگاه 
امـام حسـن مجتبـی )ع( و 5۰ درصـد دیگـر از محـل 
اعتبـارات اسـتانی تأمین خواهد شـد. او خاطرنشـان کرد: 
همچنیـن سـاختمان های جدیـدی در قالـب پروژه هـای 
محرومیت زُدایـی بـرای تعـدادی از خانه های بهداشـت و 
مراکـز سـلامتی که تاکنـون به صـورت اسـتیجاری بوده 

اسـت، احـداث می شـود.
Á  حدود هزار و ۲۰۰ خانه بهداشــت و مرکز

سلامت در استان اصفهان فعال است.
ایـن اسـتان دارای حـدود پنـج میلیـون و ۴۰۰ هـزار 
نفر جمعیت در ۲۸ شهرسـتان اسـت که امور بهداشـتی و 
درمانـی ۲۶ شهرسـتان با حدود پنج میلیـون نفر جمعیت 

زیرپوشـش دانشـگاه علوم پزشـکی اصفهان اسـت.

اصفهان چشم انتظار زمستان
مدیـرکل مدیریت بحـران اسـتانداری اصفهان، با بیـان اینکه 
زمسـتان در اصفهـان هنـوز حـس نشـده و دمای شـب و روز 
تغییـر پیـدا کـرده و فصول جابجا شـده، گفت: سـال گذشـته 
در خردادمـاه سـرمازدگی را تجربـه کردیـم و اوایـل بهمن مـاه 
شـکوفه ها باز شـدند، امسـال تاکنون تـا شـعاع 5۰ کیلومتری 
هیـچ مازوتی مصرف نشـده اسـت، با توجه  به شـرایط آلودگی 
هـوا اکنـون اقدامـات نیـروگاه شـهید منتظـری بـا ۳۰ درصد 
ظرفیـت انجـام می شـود و در ذوب آهـن ۸۰ هزار تـن تولیدات 

کاهش پیـدا کرده اسـت.
کشـور ایران بالغ بـر ۲/۴ درصد از مجمـوع کل بیابان های 
جهـان را بـه خـود اختصـاص داده کـه در ۲۲ اسـتان از جملـه 
اصفهـان پراکنده اسـت، اسـتان اصفهـان ۷/۱۰ میلیون هکتار 
وسـعت دارد و دارای ۳/۶ درصد مرتع اسـت و حدود ۲/۳ درصد 
یعنـی ۳۲ درصـد مسـاحت اسـتان اصفهـان بـه علـت اقلیـم 
خشـک و نیمه خشـک و شـرایط کم بارش جزو مناطق کویری 

و بیابانی اسـت.
میـزان فرسـایش آبی و بـادی در اصفهان سـالانه برابر ۱۲ 
تن در هکتار گزارش شـده و مطالعات توجیهی نشـان می دهد 
کـه در حـال حاضـر به صـورت سـالانه ۱۰۰ میلیـارد تومان به 

علـت گرد و خاک به اسـتان خسـارت وارد می شـود.
اسـتان اصفهـان ۱۰ هزار واحـد معدنی و صنعتی کوچک و 
بـزرگ دارد و دارای ۷۰۰ معـدن فعال، ۲ هزار واحد سـنگ بری 
و 5 ناحیـه بـزرگ آجـر اسـت و حـدود ۱۰ درصـد از واحدهای 
صنعتـی بزرگ مقیاس در این اسـتان مسـتقر هسـتند. اسـتان 
اصفهـان بـا ۷۷ شـهرک صنعتـی، رتبـه دوم مصرف سـوخت 
را دارد و در مصـرف سـوخت و گازوئیـل و فرآورده هـای نفتـی 

رکورددار اسـت.
اسـتان اصفهان چهارراه ارتباطی اسـت و ۱۲ هزار کیلومتر 
راه دارد و بـا توجـه  به صنایعی که در این اسـتان شـکل گرفته، 
هـرروز حجـم زیـادی از حمل ونقـل را در خود جـای می دهد و 
تنها برای پالایشـگاه و پخش فرآورده های نفتـی روزانه افزون 
بر ۱5۰۰ تانکر سـوخت از اصفهـان به مکان های دیگر منتقل 

می شود.
منصور شیشـه فروش، مدیرکل مدیریت بحران اسـتانداری 
اصفهـان، با بیـان ایـن مطالـب، در خصـوص ناهنجاری های 
جوی در اصفهان و وضعیت آلودگی اسـتان و آخرین تمهیدات 
اندیشـیده شـده دراین رابطه ابتدا با اشـاره به وضعیت زمسـتان 
نامطلوب اسـتان اصفهـان، اظهار کـرد: با توجه  بـه مخاطرات 
جـوی کـه در اسـتان اصفهان پیش آمده، شـاهد تغییـر اقلیم و 
ناهنجاری های اقلیمی هسـتیم که یکـی از دغدغه های بزرگ 
بشـر اسـت، امسـال گرم ترین سـال را در کشـور تجربه کردیم 
و در حال حاضر زمسـتان در اصفهان هنوز حس نشـده اسـت، 
زمسـتان سـرد بایـد بیاید تـا آفت ها یـخ بزند و ریشـه گیاهان 
مقـاوم شـوند و بتوانند بـرای بهار و تابسـتان به درسـتی ایفای 

کنند. نقش 
او با اشـاره به پیش بینی های سـازمان هواشناسـی و وزارت 
نیـرو در خردادمـاه، افـزود: در تابسـتان مرتـب اعـلام می شـد، 
بارش هـای بیـش از نرمـال و زودهنـگام از دهه سـوم مهرماه 
آغـاز می شـود، نه تنها این الگوها انجام نشـد؛ بلکـه ما به جای 
آنهـا آلودگـی هوا و سـکون و پایـداری جو را دیدیـم. اکنون در 
دی ماه خبری از بارش های برف سـنگین نیسـت، دمای شـب 
و روز تغییـر پیـدا کـرده و فصول جابجا شـدند. سـال گذشـته 
در خردادمـاه سـرمازدگی را تجربـه کردیـم و اوایـل بهمن مـاه 
شـکوفه ها بـاز شـدند، این مـوارد آلارم هایی اسـت که نشـان 
می دهـد تغییـرات عجیبـی در جَـو بـه وجـود آمـده و تغییرات 

اقلیمـی بر روی تمامی مسـائل تأثیرگذار اسـت.
Á  ۵۳ روز آلـوده تنهـا در نیم فصـل نخسـت

۱۴۰۲ در اصفهـان
مدیـرکل مدیریـت بحـران اسـتانداری اصفهـان، دربـاره 
وضعیـت آلودگـی هـوا اسـتان، گفـت: در اصفهـان در شـش 
مـاه نخسـت به دلیـل فعال شـدن کانون هـای گردوغبـار 5۳ 
روز آلـوده را تجربـه کردیـم، حـدود ۱۹ کانـون گردوغبـار در 
اسـتان مطالعه و شناسـایی شـده است و امسـال شاهد تقویت 
کانون های جدید نقطه ای ناشـی از نبود کِشـت نزدیک به ۱۰۰ 
هـزار هکتـار اراضی در مسـیر رودخانه زاینده رود هسـتیم که با 
وزش بادهـای کم حجـم، خیـزش گردوخـاک ایجاد می شـود.
او بـا تأکیـد بـر اینکـه موقعیـت بیابان زایی یکـی از مخاطرات 
زیسـت محیطی در اسـتان اصفهان اسـت، تصریـح کرد: طبق 
مطالعات انجام شـده از ۲/5 میلیون هکتـار عرصه های بیابانی 
اسـتان ۱/5 میلیـون هکتار آن تحت فرسـایش بادی قـرار دارد 
کـه با همـکاری سـازمان منابـع طبیعـی، برنامه ریزی هایی در 
ایـن زمینـه اجرایی شـده اسـت تـا ۳۱۰ هزار هکتار مسـاحت 

جنگل هـای بیابانـی شناسـایی شود.شیشـه فروش با اشـاره به 
اقدامات انجام شـده، توضیح داد: در سـال های گذشـته تاکنون 
باهـدف تثبیـت بیابان زدایی، پیشـگیری از تشـدید گردوخاک 
و کنتـرل شـن های روان ۱۰ هـزار هکتـار نهـال کاری، ۴5 
کیلومتر بادشـکن غیرزنده و ۲۰۰ کیلومتر بادشـکن زنده مانند 
درخت هـای زیتـون، اکالیپتـوس و توت برای حفاظـت جاده ها 
و تأسیسـات شـهری در برابـر گردوغبار و طوفان های شـنی و 
۳۰ هـزار و ۸۰۰ هکتـار مالـچ پاشـی در مناطق بیابانی اسـتان 

صـورت گرفته اسـت.
Á  مخاطـرات از  یکـی  بیابان زایـی 

اصفهـان در  زیسـت محیطی 
او خاطرنشـان کـرد: عدم جریـان آبی زاینده رود و خشـکی 
۹۸ درصـدی تـالاب گاوخونی که پهنه ۴۷ هـزار هکتاری این 
تالاب اکوسیسـتم پایـداری بوده و ارزش های زیسـت محیطی 
داشـته؛ امـا به علت اینکه ۲۰ سـال اسـت آبـی در آنجا جریان 
پیـدا نکـرده و حقابه آنجا از جریان زاینده رود داده نشـده، دلایل 
اصلـی کانـون اصلـی گردوغبـار در شـش ماه نخسـت سـال 
محسـوب می شوند، این تالاب امسـال تا ۶۰۰ کیلومتر ریزگرد 

داشـت و ۷ شهرسـتان را آلوده کرد.
مدیرکل مدیریت بحران اسـتانداری اصفهان، با بیان اینکه 
زمین های کشـاورزی که به علت عدم تأمین حقابه در اسـتان 
اصفهان خشـک شـده اند به کانون های گردوغبار تبدیل شـده، 
اضافـه کـرد: ریزگردهـای این زمین هـا با کوچک تریـن وزش 

بادی حرکـت می کنند. 
در ایـن راسـتا طرح هـای آبخیزداری و مطالعـات باید انجام 
شـود. اسـتان اصفهـان بـرای اجـرای طرح هـای بیابـان زا در 
پهنه هایـی که شناسـایی شـده اسـت بـه ۶۰۰ میلیـارد تومان 

اعتبار نیـاز دارد.
او با اشـاره بـه اینکه بارش های اسـتان اصفهان یک سـوم 
بارش هـای کشـور و یک هشـتم بارش هـای جهـان اسـت 
و میـزان بارندگـی سـالانه در ایـن اسـتان بیـن ۱۲۰ تـا ۱۲5 
میلی متـر اسـت، ادامـه داد: در اصفهـان چـون منابـع پایداری 
نداریـم، باتوجـه  بـه بارش هایـی کـه گاهـی اتفـاق می افتـد 
کارهـای آبخیـزداری باعـث جلوگیری از سـیلاب های فصلی 
شـود و بـا پخش سـیلاب ها تغذیـه سـفره های آب زیرزمینی 
انجـام خواهـد شـد و در نهایـت ایـن کار از انتشـار کانون های 

گردوغبـار پیشـگیری می کند.
شیشـه فروش با بیان اینکه بادهای جنـوب غربی و جنوبی 
زمـان خاصـی نـدارد و در اکثـر سـال مـی وزد، گفـت: بادهای 
غربـی در دو نوبـت شـروع بـه وزش می کنند، نخسـتین نوبت 
از نیمـه اسـفند تـا نیمه اردیبهشـت و دومیـن نوبت از اواسـط 
شـهریور تا اواسـط مهرماه اسـت، در تابستان نیز شـاهد وزش 
بادهای شـرق به غرب هسـتیم.او با اشـاره به اینکه در اسـتان 
اصفهـان شـاهد آب وهوای بیابانی هسـتیم که مناطـق خور و 
بیابانـک، انارک و شـمال اردسـتان را تحت تأثیر قـرار می دهد، 
اضافـه کـرد: در قسـمت هایی از اسـتان اصفهـان آب وهـوای 
نیمه بیابانی داریم که شهرسـتان اصفهـان و مناطق مرکزی را 
تحت پوشـش قـرار می دهـد و از ویژگی های آن خشـکی هوا 

و کمـی باران اسـت.
Á  وارونگـی دما در نیم فصـل دوم عامل اصلی

هوا آلودگی 
مدیـرکل مدیریـت بحـران اسـتانداری اصفهـان، دربـاره 
آلودگـی هـوا در نیم فصل دوم سـال، افزود: در شـش مـاه دوم 

نیـز علـت آلودگـی هوا شـرایط خـاص جغرافیایی و سـکون و 
پایداری جو، ایجاد پدیده وارونگی دما اسـت که با سـرد شـدن 
هوا شـکل می گیرد، طبق مطالعاتی که هواشناسـی انجام داده 
مـا بایـد در ۸۰ روز سـال خود پالایی در جو انجـام دهیم؛ اما در 

اصفهـان خـود پالایی در جـو نداریم.
او بـا اسـتناد بـر مطالعـات دانشـگاه های شـاخص اسـتان 
اصفهان، گفت: بر اسـاس بررسـی ها مشـخص شـد ۷۶ درصد 
آلودگـی در شـهر اصفهـان متعلق بـه حمل ونقـل و ۲۳ درصد 
منابـع ثابـت و ۷۶ درصـد منابع متحـرک اسـت. همچنین در 
شـعاع 5۰ کیلومتری اسـتان، صنعت 5۶ درصـد و خودروها ۴۴ 
درصـد در آلودگـی هـوا سـهم دارند؛ امـا در نهایت پس از سـه 
مرحله مطالعات اعلام شـد در مجموع حمل ونقـل 5۲ درصد و 
صنایـع ۲۱ درصد آلودگی شـهر اصفهان را تشـکیل می دهند، 
البتـه با توجه  بـه اختلافات آماری محیط زیسـت باید با تمامی 
مؤلفه هـا و خروجـی سـه مرحلـه تحقیقات سـهم بندی نهایی 

را انجـام دهد.
Á  ۳۶۰ جایگاه سـوخت از سوخت پاک بنزین

و ۹۸ درصد از سـوخت پاک گازوئیل اسـتفاده 
می کنند

شیشـه فروش بـا اعـلام اینکـه ۷۰ درصد از صنایع اسـتان 
در ۸ درصد مسـاحت اسـتان اسـتقرار دارند، اظهار کـرد: روزانه 
بیـش از ۱ میلیـون انواع خـودرو و ۶۰۰ هزار موتورسـیکلت در 
اصفهـان تردد دارند، بنابراین بـرای حل آلودگی هوای اصفهان 
عـزم و اراده جـدی نیاز اسـت. همچنین با توجـه  به قانون ملی 
هـوای پاک که به تصویب رسـیده در چند سـال اخیـر در ۳۶۰ 
جایـگاه سـوختی کـه داریم، اغلب آنها سـوخت پـاک بنزین و 
۹۸ درصد سـوخت پاک گازوئیل در حال اسـتفاده هسـتند.او با 
تأکیـد بر اینکـه نباید هنگامی که فقـط حادثـه ای رخ می دهد 
بـه آن رجـوع شـود و اقدامـات انجـام دهیـم، گفـت: در قانون 
هوای پاک گفته شـده، محیط زیسـت مسـئول و موظف است 
کـه کارگـروه آلودگی هوا در طول سـال برگزار کند. امسـال با 
بیش از ۲۰ جلسـه به صورت مسـتمر در جهت رفع مشـکلات 
در حوزه های منابع سـیار تشـکیل شده اسـت. قانون گذار گفته 
اگـر طبـق روال قبـل به کارهای عادی خود مشـغول هسـتید 
و غلظـت آلاینده هـا شـرایط خاصی را برای سـلامت عموم به 
وجود آورد، طبق دسـتورالعمل و آیین نامه تبصـره ماده ۳ قانون 

هـوای پاک باید بررسـی کیفیت هوا و شـاخص انجام شـود.
Á  کاهـش ۳۰ میلیـون سـفر در طـول یـک

الکترونیـک فعالیت هـای  نتیجـه  سـال، 
 مدیـرکل مدیریت بحران اسـتانداری اصفهان، با اشـاره به 
طبقه بنـدی کیفیـت هوا سـبز )هـوای پـاک(، زرد )قابل قبول(، 
نارنجـی )ناسـالم(، قرمـز )ناسـالم بـرای عموم( بنفش )بسـیار 
آیین نامـه ذکـر شـده هواشناسـی  در  داد:  توضیـح  ناسـالم( 
موظـف اسـت ۹۶ سـاعت قبـل از ورود سـامانه های پایـدار 
جـوی پیش بینی هـای خـود را بیـان کنـد و اطلاعات هـر روز 
را گزارش دهد، محیط زیسـت ۱۸ ایسـتگاه سـنجش آلاینده ها 
در شـهر و ۴ ایسـتگاه در شاهین شـهر، لنجان، مبارکه، سجزی 
و ... دارد.  هرچقـدر بتوانیـم بـا کاهش سـفرها شـرایط آلودگی 
هـوا و درصـد آلودگی هر بخش را کاهش دهیم، نتیجه بسـیار 

خوبـی را دریافـت می کنیم.
او در خصـوص گسـترش فعالیت هـای الکترونیـک، افزود: 
در ایـن چند سـال اخیـر اگرچه کرونـا سـخت و عواقب خوبی 
نداشـت؛ امـا یکـی از دسـتاوردهای مهـم آن تقویـت دولـت 

الکترونیـک بـود کـه افـراد توانسـتند بسـیاری از فعالیت هـا و 
خدمـات را در بسـتر اینترنت بدون سـفر ارائه دهند تـا در طول 

یـک سـال ۳۰ میلیـون سـفر کاهش پیـدا کند.
Á  امسـال تـا شـعاع ۵۰ کیلومتـری اصفهان

هیـچ مازوتـی مصرف نشـده اسـت
شیشـه فروش بیـان کـرد: امـا تاکنـون کارگـروه اضطـرار 
آلودگـی هـوا غیرحضـوری نبوده و مـا از آبـان ماه تا بـه امروز 
کـه شـرایط آلودگـی هـوا را پیشـرو داشـته ایم از HSE تمـام 
صنایـع بهداشـت و محیط زیسـت و ایمنـی کمـک گرفتیـم 
و گروه هـای پایـش را افزایـش دادیـم، حـدود ۲ هـزار و 5۰۰ 
پایـش روزانـه و یـک هـزار و ۹۷ پایـش شـبانه انجام شـد که 
در بازدیدهـا از صنایع ۶۳۷ اخطار، تشـکیل ۶۷ پروانه قضایی و 
۲۷۲ مـورد مهرومـوم که بخشـی از آن بـرای کوره های آجری 

بـود، انجام شـد.
او با تأکید بر اینکه امسـال تاکنون تا شـعاع 5۰ کیلومتری 
یک سـری  گفـت:  اسـت،  نشـده  مصـرف  مازوتـی  هیـچ 
محدودیت هایـی بـرای ۴۳۰ واحد از صنایع ابلاغ و اعمال شـد 
کـه بایـد در شـرایط آلودگی هـوا فعالیت خـود را کمتـر کنند. 
همچنیـن با توجه  به محدود بودن گاز، اقدامات نیروگاه شـهید 
منتظـری بـا ۳۰ درصد ظرفیت انجـام می شـود و در ذوب آهن 
۸۰ هـزار تـن تولیـدات کاهـش پیـدا کرد.مدیـرکل مدیریـت 
بحـران اسـتانداری اصفهـان، از تشـکیل قـرارگاه ویـژه ای بـا 
ابتـکار اسـتاندار بـا عنـوان قـرارگاه مقابله بـا آلودگی هـوا خبر 
داد و تصریـح کـرد: در قرارگاه آلودگی هوا مشـارکت صنایع در 
توسـعه و سـنجش آلاینده های هـوا و کنترل حجـم ترددها و 

نوسـازی نـاوگان حمل ونقـل انجام شـود. 
البتـه طرح هـای جامـع زیسـت محیطی در صنایـع بزرگ 
باید تدوین شـود. تا سـه سـال آینده تمام دسـتگاه ها متناسـب 
بـا وظایفی که به آن ها داده شـد در این طرح جامعه مشـارکت 
خواهنـد کـرد کـه در این زمینه سـال گذشـته رئیس سـازمان 
محیط زیسـت کشـور ۲۹ دی مـاه به اصفهان سـفر کـرد و این 

سـفر یک سـری مصوبات به همراه داشـت.
Á  ناوگان هـای حمل ونقل فرسـوده نوسـازی

می شـود
و  شـده  مصـوب  برنامه هـای  تحقـق  بـه  اشـاره  بـا  او 
سـهم بندی آلاینده هـا، گفـت: توسـعه نـاوگان تاکسـیرانی در 
اصفهـان، اسـتفاده از 5 هـزار تاکسـی تولید داخـل، تولید هزار 
دسـتگاه اتوبوس هـای برقـی درون شـهری، بهبود نـاوگان 5۰ 
هزار موتورسـیکلت شهری در ۸ شهرستان و استان اصفهان از 
جملـه برنامه هایـی اسـت که باید بـه اجرا برسد.شیشـه فروش 
با اشـاره به اسـتقبال عموم مردم از قطار شـهری، خاطرنشـان 
کـرد: خط ۱ قطار شـهری اسـتان اصفهان روزانـه با جابجایی 
۱۰۰ هزار مسـافر توانسـته در حد مطلوب به کاهش آلاینده ها 
کمـک کنـد.  همچنیـن بـرای خـط ۲ قطـار شـهری اسـتان 
اصفهـان نیـز 5 هـزار میلیـارد تومـان فازبندی انجام شـده که 
شـهرداری اسـتان مکلف شـده هزینه ها را از صندوق توسـعه 
ملـی تأمیـن و تسـهیلات لازم را دریافـت کنـد. او از ایجـاد 
نیـروگاه خورشـیدی بـا مشـارکت بخش هـای خصوصـی تـا 
سـقف 5 هـزار مـگاوات کـه ۲ هـزار مـگاوات آن برنامه ریزی 
شـده تـا سـال ۱۴۰۴ انجام خبـر داد و گفت: همچنین توسـعه 
ایسـتگاه سـنجش آلاینده های هوا در سـفر ریاسـت جمهوری 
مصوب شـد کـه ۳۰ میلیـارد تومان تخصیـص داده شـود چرا 

کـه به ایـن ایسـتگاه ها نیـاز اساسـی داریم.

پیش بینی ۸ پروژه بهداشتی برای کلان شهر اصفهان

تغییرات عجیبی در جو به وجود آمده است

س
فار

س: 
عک
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فرهنگ و هنر
  خبر

صدرنشینی کودک ونوجوان و رتبه آخر زبان
همیشــه از اهمیت آنان در جامعه 
صحبت شده اســت و محور اصلی 
توسعه به ویژه توسعه فرهنگی یک 
جامعه را کتــاب می دانند از طرفی 
در این ســال ها بسیار شــنیده ایم 
کاهش یافته  کتاب  که شــمارگان 
است. برخی معتقدند آمار شمارگان کتاب، نشانه ای از 
کتاب خوان بودن افراد یک کشــور است اما خبرهای 
خوشی از بازار کتاب به گوش نمی رسد و حتی در این 
ســال ها تیراژ یا همان شمارگان به تک نسخه رسیده 
است. با بررسی آمار شــمارگان از سال ۱۳۹۱ تا سال 
۱۴۰۱ متوجه می شویم این آمار از ۲۰5 میلیون نسخه 
به ۱۲۲ میلیون نسخه کاهش داشته است. بسیاری از 
فعالان حوزه نشــر، تعداد شمارگان کتاب را از اهمیت 
ویژه ای در بررسی کتاب خوانی جامعه می دانند و با بررسی 
تعداد شمارگان کتاب می توان فهمید تا چه اندازه مردم 
آن شــهر و یا استان به کتاب و کتاب خوانی علاقه مند 
هستند بر این اساس روزنامه اصفهان امروز در راستای 
فعالیت حرفه ای خود در عرصه روزنامه نگاری پرونده ای 
با عنوان »کتاب های منتشرشده در اصفهان به روایت 
آمار« در صفحه فرهنگ و هنر خود ایجاد کرده است که 
با بررسی تحلیلی و آمار وضعیت حوزه نشر در اصفهان و 
تعداد شمارگان کتاب ها که در این استان منتشر می شود 
مورد واکاوی قرار دهد که در بخش نخست این پرونده 
گزارش آماری کتاب های منتشرشده در اصفهان از ۲۴ 
دی ماه ۱۴۰۱ تا ۲۴ دی ماه  ۱۴۰۲موردبررسی قرارگرفته 
است که مشروح این گزارش را در ذیل مطالعه می کنید.

Á  چاپ ۱۷۷۰ عنوان کتاب در اصفهان طی
یک سال اخیر 

در بــازه زمانی فــوق ۱۷۷۰ عنــوان در اصفهان 
منتشرشده  که ۱۴۷5 عنوان آن تألیفی و ۲۹5 عنوان آن 
ترجمه است از تعداد عناوین کتاب ۱۳۸۸ عنوان چاپ 
اول و ۳۸۲ عنوان تجدید چاپ شده است همچنین تعداد 
شمارگان کل در این بازه زمانی یک میلیون و ۷۹5 هزار 
و ۶۷۲ کتاب بوده است که میانگین شماره آنان ۱۰۱۴ 

کتاب می شود.
بر اســاس این گزارش رتبه نخست موضوع کتاب 

چاپ شده در اصفهان ازلحاظ تعداد عنوان حوزه کودک 
و نوجوان با انتشــار ۴۰۸ عنوان کتاب اســت که ۳5۰ 
عنوان آن تألیفی و 5۸ عنوان آن ترجمه است از تعداد 
عناوین کتاب ۳۱5 عنوان چاپ اول و ۹۳ عنوان تجدید 
چاپ شده است همچنین تعداد شمارگان کل در این بازه 
زمانی ۶۹۸ هزار و ۹5۰ کتاب است که میانگین شماره 

آنان ۱۷۱۳ کتاب می شود.
رتبه دوم حوزه علوم عملی با انتشــار ۲۸۴ عنوان 
کتاب اســت که ۱۷۹ عنوان آن تألیفی و ۱۰5 عنوان 
آن ترجمه است از تعداد عناوین کتاب ۱۹۶عنوان چاپ 
اول و ۸۸ عنوان تجدید چاپ شده است همچنین تعداد 
شــمارگان کل در این بازه زمانی ۲۱۰۱۳۰ هزار و ۷۳۹ 
کتاب بوده است که میانگین شماره آنان ۴۸۱۰۸ کتاب 

می شود.
 رتبه دوم حوزه علوم عملی با انتشــار ۲۸۴ عنوان 
کتاب اســت که ۱۷۹ عنوان آن تألیفی و ۱۰5 عنوان 
آن ترجمه است از تعداد عناوین کتاب ۱۹۶عنوان چاپ 
اول و ۸۸ عنوان تجدید چاپ شده است همچنین تعداد 
شمارگان کل در این بازه زمانی ۲۱۰ هزار و ۱۳۰ کتاب 

بوده است که میانگین شماره آنان ۷۳۹ کتاب می شود.
رتبه مشــترک حوزه دین و علوم اجتماعی ازلحاظ 

تعداد عنوان 
رتبه سوم مشترک بین حوزه دین و علوم اجتماعی 
است که در یک سال گذشته در هر دو حوزه ۲۰۶ عنوان 
کتاب در اصفهان منتشرشده است که از میان عناوین 
کتاب های حوزه علوم اجتماعی ۱۸۴ عنوان آن تألیفی و 
۲۲ عنوان آن ترجمه است از تعداد عناوین کتاب ۱۷۷ 
عنوان چاپ اول و ۲۹ عنوان تجدید چاپ شــده است 
همچنین تعداد شــمارگان کل در این بازه زمانی ۱۸5 
هزار و ۶۰۲ کتاب بوده اســت که میانگین شماره آنان 

۹۰۰ کتاب می شود.
از میان عناوین کتاب های حوزه دین  ۱۹۹ عنوان آن 
تألیفی و ۷ عنوان آن ترجمه است از تعداد عناوین کتاب 
۱۴۶ عنوان چاپ اول و ۶۰  عنوان تجدید چاپ شــده 
اســت همچنین تعداد شمارگان کل در این بازه زمانی 
۱۷۷ هزار و 5۲۰ کتاب بوده است که میانگین شماره 

آنان ۸۶۱ کتاب می شود.

رتبه چهارم حوزه ادبیات با انتشار ۲۰۰ عنوان کتاب 
است که ۱۸۳ عنوان آن تألیفی و ۱۷ عنوان آن ترجمه 
است از تعداد عناوین کتاب ۱۸۷عنوان چاپ اول و ۱۳ 
عنوان تجدید چاپ شده است همچنین تعداد شمارگان 
کل در این بازه زمانی ۱5۳ هزار و ۹۲۰ کتاب بوده است 

که میانگین شماره آنان ۷۶۹ کتاب می شود.
رتبه پنجم حوزه فلسفه و روانشناسی با انتشار ۱۲۳ 
عنوان کتاب است که ۸۰ عنوان آن تألیفی و ۴۳  عنوان 
آن ترجمه است از تعداد عناوین کتاب ۹۰ عنوان چاپ 
اول و ۳۳ عنوان تجدید چاپ شده است همچنین تعداد 
شمارگان کل در این بازه زمانی ۹۰ هزار و ۷۲۰ کتاب 

بوده است که میانگین شماره آنان ۷۳۷ کتاب می شود.
رتبه ششم حوزه کمک درسی با انتشار ۱۱۳ عنوان 
کتاب اســت که ۹۱ عنوان آن تألیفی و ۲۲ عنوان آن 
ترجمه اســت از تعداد عناوین کتاب ۹5 عنوان چاپ 

اول و ۱۸ عنوان تجدید چاپ شده است همچنین تعداد 
شمارگان کل در این بازه زمانی ۹۱ هزار و ۴۲۰ کتاب 

بوده است که میانگین شماره آنان ۸۰۹ کتاب می شود.
Á  پایین حوزه هنــر در کتاب های رتبه 

چاپ شده در اصفهان 
رتبه هفتم حوزه هنر با انتشار ۱۰۴ عنوان کتاب است 
که ۹5 عنوان آن تألیفی و ۹ عنوان آن ترجمه است از 
تعداد عناوین کتــاب ۷5 عنوان چاپ اول و ۲۹ عنوان 
تجدید چاپ شده است همچنین تعداد شمارگان کل در 
ایــن بازه زمانی ۸۸ هزار و ۴5۰ کتاب بوده اســت که 

میانگین شماره آنان ۸5۰ کتاب می شود.
رتبه هشتم حوزه تاریخ و جغرافیا با انتشار ۷۶ عنوان 
کتاب اســت که ۷۴ عنوان آن تألیفــی و ۲ عنوان آن 
ترجمه است از تعداد عناوین کتاب ۶۸ عنوان چاپ اول و 
۸ عنوان تجدید چاپ شده است همچنین تعداد شمارگان 

کل در این بازه زمانی ۶۰ هزار و ۴۰۰ کتاب بوده است 
که میانگین شماره آنان ۷۹۴ کتاب می شود.

رتبه هشتم حوزه علوم طبیعی و ریاضیات با انتشار 
۲۱ عنوان کتاب اســت که ۱۶ عنــوان آن تألیفی و 5 
عنوان آن ترجمه است از تعداد عناوین کتاب ۱۴ عنوان 
چاپ اول و ۷ عنوان تجدید چاپ شده است همچنین 
تعداد شــمارگان کل در این بازه زمانی ۱۴هزار و ۳۶۰ 
کتاب بوده اســت که میانگین شماره آنان ۶۸۳ کتاب 

می شود.
و رتبه آخر حوزه زبان  با انتشار ۱۸ عنوان کتاب است 
که ۱۷ عنوان آن تألیفی و یک عنوان آن ترجمه است 
از تعــداد عناوین کتاب ۱۶ عنوان چاپ اول و ۲ عنوان 
تجدید چاپ شده است همچنین تعداد شمارگان کل در 
ایــن بازه زمانی ۱۶ هزار و ۱۰۰ کتاب بوده اســت که 

میانگین شماره آنان ۸۹۴ کتاب می شود.

آگهی فقدان سند مالکیت
۳۲5۲- ۱- شــماره نامه: ۱۴۰۲۸5۶۰۲۲۱۰۰۰۸۴۲۱ سند مالکیت ششدانگ پلاک ثبتی شماره 
۳۷۱۲۹ فرعی از ۲۱۸۷ اصلی واقع در بخش ۶ ثبت اصفهان بنام آرزو هادی پور هفشجانی سابقه 
ثبت و صدور سند به شماره چاپی ۹۳۹۸۶5د/۹۷ بشماره دفتر الکترونیک ۱۳۹۷۲۰۳۰۲۲۱۰۰۱۹۹۱۶ 
که به مالکیت نامبرده درآمده و سند صادر و تسلیم شده است دیده و سپس نامبرده با ارائه درخواست 
کتبی به انضمام دو برگ استشهادیه که امضاء شهود آن ذیل شماره یکتا ۱۴۰۲۰۲۱55۶۸۷۰۰۰۸۰۸ 
و رمز تصدیق 5۰۱۴۶۶ مورخ ۱۴۰۲/۸/۱۶ که به گواهی دفتر خانه ۱۱۰ اصفهان رســیده مدعی 
است که سند مالكیت آن بعلت جابجایی مفقود گردیده و وی درخواست صدور سند مالکیت المثنی 
ملک فوق را نموده. لذا مراتب به استناد تبصره یک اصلاحی ذیل ماده ۱۲۰ آئین نامه قانون ثبت 
در یک نوبت آگهی میشود چنانچه کسی مدعی انجام معامله نسبت به ملک مرقوم یا وجود سند 
مالکیت نزد خود می باشد از تاریخ انتشار این آگهی ظرف مدت ده روز اعتراض خود را کتبا ضمن 
ارائه اصل سند مالکیت یا سند معامله به این اداره تسلیم و رسید اخذ نمائید تا مراتب صورت مجلس 
و اصل سند مالکیت به ارائه کننده سند مسترد گردد بدیهی است اگر ظرف مدت مقرر اعتراضی 
نرسید یا در صورت اعتراض اصل سند مالکیت یا سند معامله ارائه نشود اقدام به صدور سند مالکیت 
المثنی طبق مقررات خواهد شد. حمیدرضا خسروی- مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک جنوب شرق 

اصفهان ۱۶۴۲۷۸۹/م الف
آگهی فقدان سند مالکیت

۳۲5۳- ۱-  شماره نامه: ۱۴۰۲۸5۶۰۲۰۲۴۰۱۰5۹۸ نظر به اینکه ششدانگ سند مالکیت شماره 
پلاک ۴۴۹۶/5۴۱ اصلی واقع در بخش 5 اصفهان ذیل ثبت ۲5۳۶۱۱ در صفحه 5۳۰ دفتر ۱۳5۴ 
به شماره چاپی سند تک برگ به شماره ۶۴۹۲5۳ سری ب/۹۱ بنام شرکت لیزینگ دی سابقه ثبت و 
صدور سند مالکیت دارد سپس آقای محمد پرهام بابایی با ارائه درخواست شماره ۱۴۰۲/۲۴۰۳۶۷۱۱ 
مورخ ۱۴۰۲/۱۰/۱۰ بانضمام دو برگ استشــهادیه محلی که امضاء شــهود آن ذیل شماره یکتا 
۱۴۰۲۰۲۱55۷۲۳۰۰۰۹۴۲ و رمز تصدیق ۱۷۶۸۸۰ شماره ترتیب ۸۴۷۷۲ مورخ ۱۴۰۲/۱۰/۱۰ به 
گواهی دفترخانه اسناد رسمی یک اصفهان رسیده است مدعی است که سند مالکیت به علت جابه 
جایی شرکت مفقود شده و درخواست صدور المثنای سند مالکیت ملک فوق را نموده اند. لذا مراتب 
به استناد تبصره یک اصلاحی ذیل ماده ۱۲۰ آیین نامه قانون ثبت در یک نوبت آگهی می شود 
چنانچه کسی مدعی انجام معامله نسبت به ملک مرقوم یا وجود سند مالکیت نزد خود میباشد از 
تاریخ انتشار این آگهی ظرف مدت ده روز اعتراض خود را کتبا ضمن ارائه اصل سند مالکیت یا سند 
معامله به این اداره تسلیم و رسید اخذ نماید تا مراتب صورتمجلس و اصل سند مالکیت به ارائه کننده 
سند مسترد گردد بدیهی است اگر ظرف مدت مقرر اعتراضی نرسید یا در صورت اعتراض اصل سند 
مالكیت یا سند معامله ارائه نشود اقدام به صدور سند مالكیت المثنی طبق مقررات خواهد شد. اداره 

ثبت اسناد و املاک جنوب اصفهان ۱۶۴۲۹۶۶/م الف
آگهی فقدان سند مالکیت

۳۲5۴- ۱- شــماره نامه: ۱۴۰۲۸5۶۰۲۰۲۴۰۱۰۷۰۶ نظر به اینکه سه دانگ مشاع از ششدانگ 

پلاک 5۰۰۰/۲5۴5 واقع در بخش 5 اصفهان به شــماره ثبت صفحه ۳۷۲ دفتر ١٢٧٦ املاک به 
شماره ثبت ٢٣٦٥٦٤ و شماره چاپی سند دفترچه ای ٠٥٤٦٩٦٩ بنام خانم طلعت غفاری سابقه ثبت و 
صدور سند مالکیت دارد مذکور با ارائه درخواست ١٤٠٢/۳5۶۲ مورخ ١٤٠٢/٠٩/۱۶ بانضمام دو برگ 
استشهادیه محلی که امضاء شهود آن ذیل شماره یكتا ١٤٠٢٠٢١٥٥٨٦٢٠٠٠٨٩٩ و رمز تصدیق 
شماره ۲۷۲۲۳۸ مورخ ۱٤۰۲/۰۹/۰۷ به گواهی دفترخانه اسناد رسمی ٦ اصفهان رسیده است مدعی 
است که سند مالکیت به علت سهل انگاری مفقود و درخواست صدور المثنى سند مالکیت خود را 
نموده. لذا مراتب به استناد تبصره یک اصلاحی ذیل ماده ۱۲۰ آیین نامه قانون ثبت در یک نوبت 
آگهی می شود چنانچه کسی مدعی انجام معامله نسبت به ملک مرقوم یا وجود سند مالکیت نزد 
خود میباشد از تاریخ انتشار این آگهی ظرف مدت ده روز اعتراض خود را کتبا ضمن ارائه اصل سند 
مالکیت یا سند معامله به این اداره تسلیم و رسید اخذ نماید تا مراتب صورتمجلس و اصل سند مالکیت 
به ارائه کننده ســند مسترد گردد بدیهی است اگر ظرف مدت مقرر اعتراضی نرسید یا در صورت 
اعتراض اصل سند مالكیت یا سند معامله ارائه نشود اقدام به صدور سند مالكیت المثنی طبق مقررات 

خواهد شد. مهدی شبان- مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک جنوب اصفهان ۱۶۴۳۱۴۹/م الف 
آگهی فقدان سند مالکیت

۳۲55- ۱- شماره نامه: ۱۴۰۲۸5۶۰۲۰۲۴۰۱۰۷۰۱ نظر به اینکه دو دانگ مشاع از ششدانگ پلاک 
5۰۰۰/۲5۴5 واقع در بخش 5 اصفهان به شماره ثبت صفحه ۸۷ دفتر ۱5۹ املاک به شماره ثبت 
۱۹۳۰۳ و شماره چاپی سند دفترچه ای ٢/۹۷۴۲۲۷ بنام خانم طلعت غفاری سابقه ثبت و صدور 
سند مالکیت دارد که به موجب سند شماره ١٢٦٠٢۳ مورخ ۱۳۸۷/۰5/۲۶ دفترخانه ۱۲ اصفهان به 
آقای حسن شبانیان طالخونچه انتقال قطعی یافته و همچنین آقای حسن شبانیان طالخونچه در 
صفحه ۲5۷ دفتر ۳۷۸ املاک به شماره ثبت ۶۱۲۷۰ و سند دفترچه ای ۲/۹۷۴۲۲۸ نیز ٤ دانگ 
مالکیت داشته که سه دانگ آن طی سند شماره ۱۳۱۳۷۸ مورخ ۱۳۸۸/۰۷/۱۸ دفترخانه ۱۲ اصفهان 
به خانم طلعت غفاری انتقال قطعی یافته و از این ثبت و صفحه خارج گردید و یک دانگ مشاع 
در این صفحه برای آقای حسن شبانیان طالخونچه باقی مانده )جمعا سه دانگ مالکیت دارد( که 
به موجب انحصار وراثت شــماره ١٤٦١ مورخ ۱۳۹۳/۰۳/۳۱ شعبه دهم حصر وراثت شورای حل 
اختلاف اصفهان مالک مذکور فوت و ورثه وی عبارتند از آقای حسین شبانیان طالخونچه )پسر 
متوفی( و خانم فاطمه شبانیان و خانمها خدیجه و زهرا شهرت هر دو شبانیان طالخونچه )دختران 
متوفی( و خانم طلعت غفاری )همســر متوفی( سپس ورثه مذکور با ارائه درخواست ۳5۶۲/۱٤٠٢ 
مورخ ۱٤۰۲/۰۹/۱۶ بانضمام دو برگ استشــهادیه محلی که امضاء شــهود آن ذیل شماره یکتا 
١٤٠٢٠٢١٥٥٨٦٢٠٠٠۹۰۰ و رمز تصدیق شماره ٧٤٢٤۲۰ مورخ ۱٤۰۲/۰۹/۰۷ به گواهی دفترخانه 
اسناد رسمی ٦ اصفهان رسیده است مدعی است که سند مالکیت به علت سهل انگاری مفقود و 
درخواست صدور المثنى اسناد مالکیت متوفی را نموده اند. لذا مراتب به استناد تبصره یک اصلاحی 
ذیل ماده ۱۲۰ آیین نامه قانون ثبت در یک نوبت آگهی می شود چنانچه کسی مدعی انجام معامله 
نسبت به ملک مرقوم یا وجود سند مالکیت نزد خود میباشد از تاریخ انتشار این آگهی ظرف مدت 
ده روز اعتراض خود را کتبا ضمن ارائه اصل سند مالکیت یا سند معامله به این اداره تسلیم و رسید 

اخذ نماید تا مراتب صورتمجلس و اصل سند مالکیت به ارائه کننده سند مسترد گردد بدیهی است 
اگر ظرف مدت مقرر اعتراضی نرسید یا در صورت اعتراض اصل سند مالكیت یا سند معامله ارائه 
نشود اقدام به صدور سند مالكیت المثنی طبق مقررات خواهد شد. اداره ثبت اسناد و املاک جنوب 

اصفهان ۱۶۴۳۱۴۴/م الف
آگهی تحدید حدود اختصاصی پلاک ۸۰ فرعی از 1- اصلی واقع در طار جز 

بخش 11 نطنز
۳۲5۶- ۱- شماره نامه: ۱۴۰۲۸5۶۰۲۰۳۳۰۰۳۲۰۶ چون تمامی ششدانگ قطعه زمین مزروعی و 
مشجر تقریبا بیست و پنج قصبه مرغ چشمه طار پلاک ثبتی ۸۰ فرعی از ۱- اصلی واقع در روستای 
طار جز بخش ۱۱ نطنز که طبق سوابق و پرونده ثبتی بنام خانم ایران اکبری طاری فرزند ابوالقاسم 
و غیره در جریان ثبت میباشد و عملیات تحدید حدود قانونی آن به عمل نیامده است. اینک بنا به 
دستور قسمت اخیر ماده ۱5 قانون ثبت و طبق تقاضای نامبرده تحدید حدود پلاک مرقوم در روز 
شنبه مورخ ۱٤۰۲/۱۱/۲۸ ساعت ۱۰ در محل شروع و به عمل خواهد آمد. لذا به موجب این آگهی 
به کلیه مجاورین اخطار می گردد که در روز و ساعت مقرر در این آگهی در محل حضور یابند و 
اعتراضات مالکین یا مجاورین مطابق ماده ۲۰ قانون ثبت از تاریخ تنظیم صورت مجلس تحدیدی 
تا ۳۰ روز پذیرفته خواهد شد. تاریخ انتشار: ۱۴۰۲/۱۰/۲5 رحمت اله شاهدی- مدیر واحد ثبتی حوزه 

ثبت ملک نطنز ۱۶۳۷۷۰۴/م الف 
آگهی تحدید حدود اختصاصی پلاک 1۷ فرعی از 1۴۰ -اصلی واقع در گشه 

جز بخش 11 نطنز
۳۲5۷- ۱- شماره نامه: ۱۴۰۲۸5۶۰۲۰۳۳۰۰۳۰۹۳ چون تمامی ششدانگ قطعه زمین محصور 
معروف ۱5 رجلی پلاک ثبتی ۱۷ فرعی از ۱۴۰ -اصلی واقع در کشه جز بخش ۱۱ نطنز که طبق 
سوابق و پرونده ثبتی بنام آقای رضا قدرتی کشه فرزند عباس و غیره در جریان ثبت میباشد و عملیات 
تحدید حدود قانونی آن به عمل نیامده است. اینک بنا به دستور قسمت اخیر ماده ۱5 قانون ثبت و 
طبق تقاضای نامبرده تحدید حدود پلاک مرقوم در روز چهارشنبه مورخ ۱۴۰۲/۱۱/۲5 ساعت ۱۰ 
در محل شروع و به عمل خواهد آمد. لذا به موجب این آگهی به کلیه مجاورین اخطار می گردد که 
در روز و ساعت مقرر در این آگهی در محل حضور یابند و اعتراضات مالکین یا مجاورین مطابق 
ماده ۲۰ قانون ثبت از تاریخ تنظیم صورت مجلس تحدیدی تا ۳۰ روز پذیرفته خواهد شد. تاریخ 
انتشار: ۱۴۰۲/۱۰/۲5 رحمت اله شاهدی- مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک نطنز ۱۶۳55۰۸/م الف 

آگهی وقت اجرای قرار تحریر ترکه
۳۲5۸- ۱- تاریخ: ۱۴۰۲/۱۰/۲۳ شماره: ۰۲۰۰۳۴۸ مرجع رسیدگی شعبه ۲۰ شورای حل اختلاف 
اصفهان بدینوسیله اعلام می نماید به موجب درخواست محمد و حسن گشولی سردشتی به طرفیت 
فاطمه حبیبی و ریحانه و عباس و احمد و زهرا و زهره و رضا همگی گشولی سردشتی قرار تحریر 
ترکه مرحوم محمدعلی گشولی سردشتی طی شماره ۰۲۰۰۳۴۸ در شورای حل اختلاف صادر و 
وقت اجرای قرار ساعت ۰۹:۰۰ روز دوشنبه مورخ ۱۴۰۲/۱۲/۱۴ تعیین گردیده است. لذا از ورثه یا 
نماینده قانونی آن ها، بستانکاران و مدیونین به متوفی و کسان دیگری که حقی بر ترکه متوفی دارند 
دعوت میشود در موعد مذکور در محل این شورا واقع در شهرستان اصفهان به آدرس ارباب حاضر 

شوند. عدم حضور مدعوین مانع اجرای قرار نخواهد بود. شعبه ۲۰ شورای حل اختلاف اصفهان  
۱۶۴۲۸5۱/م الف

آگهی ابلاغ
۳۲۶۰- ۱- آقای قدرت اله محمدی فرزند محمداله مجهول المکان. همســر شما خانم فاطمه 
حیدری در اجرای دادنامه شــماره ۱۴۰۲۰۹۳۹۰۰۰۹5۱۹5۹۶ مورخ ۱۴۰۲/۷/۳۰ شــعبه دادگاه 
خانواده شهرستان کاشان با شماره بایگانی ۰۲۰۰۳۹5 اقدام به طلاق و ثبت آن به شماره ۷۸۲ 

در تاریخ ۱۴۰۲/۱۰/۲۲ در این دفتر نموده است. سر دفتر طلاق ۱۳۳ کاشان/ م/الف/۱۶۴۳۲۲5
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 

سند رسمی
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 

ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
۳۲۶۱- ۱- برابر رای شماره ۱۴۰۲۶۰۳۰۲۰۳۴۰۱۱۷5۱  مورخ ۱۴۰۲/۰۹/۲۸ هیات اول موضوع 
قانون تعیین تكلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
حوزه ثبت ملک کاشان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم فاطمه زربخش فرزند حسین 
بشماره شناسنامه ۱۷۷۱ صادره از کاشان در یکباب خانه به مساحت ۱۳۸/۹۰ متر مربع مفروز از 
پلاک ۴۴۳ فرعی از ۴5 اصلی واقع در لتحر بخش ۲ ثبت کاشان خریداری از مالک رسمی آقای 
جعفر شالچی محرز گردیده است لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱5 روز 
آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از 
اخذ ،رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 
نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۲/۱۰/۲5 تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱۴۰۲/۱۱/۱۰  محمد علی ناظمی 

اشنی- رئیس ثبت اسناد و املاک ۱۶۴۳۱۳۸ /م الف 
آگهی فقدان سند مالکیت

۳۲۶۴- ۱- نظر به اینکه ســند مالکیت  شــش دانگ پلاک ۳۶۸ فرعی مجزی شده از ۱۲۸ 
اصلی  بخش ۴ ناحیه ۹۰ واقع در شهرســتان دورود بنام  آقای ایرج یاراحمدی  به  شماره ملی 
۴۲۱۹۴۸۶۹۶۸صادر وتسلیم گردیده است که مالک یاد شده حسب تقاضای وارده به این اداره و 
تسلیم یک برگ استشهاد محلی گواهی شده دفترخانه اسناد رسمی شماره ۴دورود اعلام نموده 
که سند صادره در اثر جابجایی مفقود شده است.لذا با استناد ماده ۱۲۰ آئین نامه اصلاحی قانون 
ثبت بدینوسیله آگهی میشود تا هرکس به نحوی از انحائ مدعی انجام  معامله و یا وجود سند 
مالکیت مزبور نزدخود میباشداز تاریخ آگهی به مدت ده روز اعتراض کتبی خود را به اداره ثبت اسناد 
و املاک شهرستان دورود اعلام نماید .در صورت عدم مراجعه و انقضائ مدت مذکور نسبت به 
صدور سند مالکیت المثنی اقدام لازم به عمل خواهد آمد. مصطفی امان اله بهاروندی-رییس اداره 

ثبت اسناد و املاک شهرستان دورود شناسه ۱5۷۹5۱۸

ریخت وپاش بیهوده در جشنواره تئاتر فجر 
نداریم

در نشسـت چهـل و دومین جشـنواره تئاتر فجر که یک هفته پیـش از آغاز به کار 
بخش صحنه ای این دوره از جشـنواره برگزار شـد، تاکید شـد کـه »صرفه جویی هایی 
کـه در ایـن رویـداد دارند، دربـاره هنرمندان اعمال نمی شـود بلکه به معنـای پرهیز از 

هزینه هـا و ریخت وپاش های بیهوده اسـت.«
در نشسـت خبـری ایـن رویـداد هنـری که صبـح امروز، یکشـنبه ۲۴ دی مـاه در 
تالار مشـاهیر مجموعه تئاتر شـهر برگزار شـد،در ابتدا پوسـتر جشـنواره چهل و دوم 
بـا طراحـی حامـد مغـروری و بـا حضـور کاظـم نظری، مهـدی حامـد سـقایان دبیر 

جشـنواره رونمایی شـد.
در ایـن نشسـت، مدیـران حاضر، ضمـن پذیرش برخـی از اشـکال ها، توضیحاتی 
دربـاره بودجـه جشـنواره چهـل و دوم ارایـه و یـاداوری کردنـد کـه صرفه جویی هایی 
کـه در ایـن جشـنواره دارند، دربـاره هنرمندان اعمال نمی شـود بلکه بـه معنای پرهیز 
از هزینه هـا و ریخـت وپاش هـای بیهـوده اسـت. مدیـر کل هنرهـای نمایشـی نیز از 

بی توجهـی مدیـران شـهرداری بـه تئاتـر و جشـنواره تئاتر فجر انتقـاد کرد.
مهـدی حامد سـقایان، دبیر چهـل و دومین جشـنواره تئاتر فجر کـه حکم دبیری 
خـود را نیمـه مرداد ماه دریافت کرده اسـت، گزارشـی از فعالیت خـود در برگزاری این 

دوره از جشـنواره ارایه کرد.
سـقایان با تشـریح ۱۲ بخش این دوره از جشـنواره افزود: 5 بخش برای اولین بار 

در جشنواره امسـال برگزار می شود.
سـقایان بـا ارایه توضیحاتـی درباره بخش هـای مـرور و تازه های تئاتـر ایران خبر 

داد کـه در بخـش مسـابقه ایران، ۳۴ نمایش حضـور دارند.
بـه گفتـه او، در بخـش بین الملـل ۸ نمایـش از 5 کشـور عـراق، یونـان، ایتالیـا، 
ارمنسـنان حضـور دارنـد که ارمنسـتان بـا داشـتن ۳ اثر در جشـنواره امسـال، حضور 

ویـژه ای دارد.
دبیـر چهـل و دومیـن جشـنواره تئاتـر فجر همچنیـن خبر داد کـه در ایـن دوره از 
جشـنواره 5 نمایـش دربـاره سـردار سـلیمانی، ۸ نمایـش دربـاره غـزه و یـک اثر هم 
دربـاره حکیـم نظامی خواهیم داشـت و نمایشـی هم ویـژه حادثه کرمـان اجرا خواهد 

. شد
بـه گفته او در بخش نمایشنامه نویسـی بیش از ۳۷۰ اثر رسـید کـه 5 اثر به عنوان 

برگزیده معرفی خواهند شـد.
در ایـن نشسـت کاظم نظری، مدیر کل هنرهای نمایشـی از خبرنـگاران حاضر در 

جلسـه خواسـت تا صدای هنرمندان را به گوش مسـئولان کشـور برسانند.
او بـا اشـاره بـه مشـکلات گوناگـون تئاتر ابراز تاسـف کـرد: تئاتر از نظـر بودجه و 
زیرسـاخت با مشـکلات جدی رو به رو اسـت و در این ۴۳ سـال فقط سالن سخنرانی 

سـاخته شـده در حالیکه ما نیازمند سـالن تئاتر هستیم.
نظـری ادامـه داد: یک اداره کل نمی تواند پاسـخگوی همه مشـکلات تئاتر باشـد 
و ما نیازمند تاسـیس سـازمان تئاتر هسـتیم تا بتواند به امور هنرمندان این رشـته در 

سراسر کشـور بپردازد.
مدیر کل هنرهای نمایشـی درباره بودجه جشـنواره و مشـکلاتی کـه بابت کمبود 
بودجـه سـال گذشـته ایجاد شـد، گفت: سـال گذشـته همـه هزینه های جشـنواره را 
تامیـن کردیـم . آنچـه باقـی مانـد، هزینه هتـل و برخی ریخـت و پاش هـای اضافی 
بـود. در حالیکـه درسـت نیسـت که به اسـم جشـنواره انقـلاب، جاهای دیگـر هزینه 
کنیـم. بـه همیـن دلیل امسـال هزینه اضافـی نداریم و حتی اعضای سـتاد جشـنواره 

از خانـه غـذا می آورند.
نظـری در ادامـه درباره فشـردگی جشـنواره های منطقـه ای که باعـث افت کیفی 
ایـن بخـش می شـود و زمان برگـزاری آن که تا آسـتانه آغاز به کار جشـنواره ی فجر 
ادامه دارد، توضیح داد: آثار جشـنواره منطقه ای قرار نیسـت فقط در این جشـنواره اجرا 
شـود، بلکـه ایـن نمایش ها از قبل تولید شـده اند و در این جشـنواره هـم روی صحنه 
می رونـد. مـا دو مـاه باقـی مانده به فجـر درگیر جشـنواره های منطقه ای هسـتیم که 

ایـن جشـنواره ها کمتر از فجر نیسـت و خیلـی کار می طلبد.
سـقایان دربـاره تحقق بودجه این دوره از جشـنواره که مبلـغ آن ۱۸ میلیارد تومان 
اعـلام شـده، گفـت: کمتـر از یـک سـوم بودجـه محقـق شـده اسـت. کـه بـا آن تا 
بـه امـروز هزینـه تمـام داوری هـا و کمـک هزینه هـای گروه هـای شـرکت کننده را 
پرداخته ایـم . او بـا تاکیـد بر ضـرورت حمایت دولت هـا از تئاتر افـزود: در جهان اولین 
حامـی تئاتـر، دولت ها هسـتند و بعد اسپانسـرها و فروش بلیت و شـهرداری ها. با یک 
برنامه ۳ تا 5 سـاله می توانیم جشـنواره فجر را به جایی برسـانیم که مسـتقل شـود اما 
الان این مبحـث هنـوز در کشـور مـا جوان اسـت. نظری نیـز در این بـاره اضافه کرد: 
بودجـه جشـنواره فجـر در دل بودجـه تئاتر تعریف شـده و الان بودجه کلـی تئاتر ۲۷ 
میلیـارد اسـت. ضمـن اینکه ایـن تحریم های ظالمانه ما را دچار مشـکل کـرده وگرنه 

مدیـران ارشـاد تلاش خـود را بـرای ارتقای بودجـه می کنند. 

گزارشی از نشست خبری جشنواره تئاتر فجر

»اصفهان امروز« آمار یک ساله کتاب های منتشرشده در اصفهان را بررسی می کند
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»کتاب های منتشرشده در اصفهان به روایت آمار« /1

امیرفرشید رحیمیان درگذشت
امیرفرشـید رحیمیان )نوازنده ترومپت، آهنگساز و 

رهبر ارکسـتر( درگذشت.
امیرفرشـید رحیمیـان امروز، یکشـنبه ۲۴ دی ماه 

در ۶۴ سـالگی دار فانـی را وداع گفـت.
ایـن هنرمنـد ۲۷ آذر سـال ۱۳۳۸ در تهران متولد 
شـد. در سـال ۱۳۴۹، همزمـان بـا کلاس پنجـم 

ابتدایـی، وارد هنرسـتان عالی موسـیقی شـد. 
او به دلیل عشـق وافر به سـاز ترومپت، پیشـرفت 
چشـمگیری در یادگیری و نواختن این سـاز داشـت؛ 
تـا آنجـا کـه در پایـان نخسـتین سـال یادگیـری  
ترومپـت، در ۱۲  سـالگی موفـق به اجرای کنسـرتی 

در تالار هنرسـتان عالی موسـیقی شـد.
فرشـید رحیمیـان زمانـی کـه ۱۳ سـال داشـت، 
به ارکسـتر سـمفونیک هنرسـتان عالی موسـیقی به 

رهبـری علـی رهبـری، راه یافت.
از سـال۱۳5۳ در  را  فعالیـت حرفـه ای خـود  او 
۱5 سـالگی و با نوازندگی در ارکسـتر ژونس موزیکال 

نمود. آغـاز 
ایـن هنرمنـد در سـال ۱۳55 به کنسـرواتوار وین 
راه یافـت. او همزمـان بـا تحصیـل، در کلاس هـای 
آهنگسـازی و رهبـری ارکسـتر تومـاس کریسـتین 
داویـد شـرکت کـرد و پـس از پایـان تحصیـلات در 
اواخـر سـال ۱۳۶۰ بـه ایـران بازگشـت و بـا کتایون 
ریاحی، بازیگر سـینما، ازدواج کرد. او پس از بازگشت 
بـه ایـران، بـه عضویـت ارکسـتر سـمفونیک تهران 

درآمد.
او همچنیـن از سـال ۱۳۶۲ همـکاری خـود را 
بـا ارکسـتر سـمفونیک صـدا و سـیما آغـاز کـرد و 

همزمـان بـه عنـوان آهنگسـاز، بـا گـروه کـودک و 
نوجـوان نیز بـه همکاری پرداخت.  فرشـید رحیمیان 
در سـال ۱۳۶۴ برای آهنگسـازی فیلم »از خرمشـهر 
تـا ابدیـت« جایزه موسـیقی متن جشـنواره جـوان را 

آورد.  به دسـت 
او در سـال ۱۳۶۹، ارکسـتر فرهنگسرای بهمن را 
تأسـیس کـرد و پـس از آن اولین ارکسـتر موسـیقی 
پـاپ پـس از انفـلاب ۱۳5۷ را بـا ۱۲ نوازنـده و بـا 
خوانندگی مهرداد کاظمی، تشـکیل داد.  نوازندگی در 
بسـیاری از آثار موسـیقی ایران، آهنگسـازی قطعات 
متعـدد بـرای صـدا و سـیما  و فیلم هـا و سـریال ها، 
رهبـری ارکسـتر، آمـوزش موسـیقی و ترجمه کتاب 
دو جلـدی »اطلس موسـیقی« از دیگـر فعالیت های 

امیرفرشـید رحیمیـان در این سـال ها بوده اسـت.
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سد تونل سوم کوهرنگ زخم 
کهنه اصفهان 

عضو هیات نمایندگان استان اصفهان گفت: اگر دولت بنا 
داشت به حقابه کشاورزان تعرض کند باید جنبه شرعی آن را 
رعایت می کرد یعنی باید آب را از کشاورز خریداری می کرد و 

منبع جایگزین در نظر می گرفت که این اتفاق نیفتاده است.
محمدتقی نقدعلی در گفت وگو با ایلنا، درباره اوضاع آب 
اصفهان اظهار کرد: پیرامون بحث آب؛ در اســتان اصفهان 
فعالیت هایی انجام شده اما فعلا برخی مسائل کلیدی و اساسی 
در حد مطالعات و اقدامات مقدماتی باقی مانده است. پروژه های 
سابقه دار و طولانی مدت که همانند تونل بهشت آباد و سد تونل 
سوم زخم کهنه شده و هنوز به مرحله اجرا نرسیده است، البته 
در مورد تونل سوم وزیر نیرو قول داده اند که در اولین فرصت 
پمپاژ ۶۰ تا ۷۰ میلیون متر مکعب آب شروع شود. او با اشاره 
به برنامه انتقــال آب دریا تصریح کرد:  آب دریا صرفا به کار 
صنعت می آید چون شیرین سازی و انتقال آن گران قیمت است 
و نمی توان به مصرف کشاورزی رساند اما خاصیت آن اینکه اگر 
انتقال داده شود بخشی از صنعت که بند ناف آن وابسته به آب 
زیرزمینی و یا روزمینی استان بود؛ بریده می شود و می توان آن 
بخش از آب را که حق محیط زیست و کشاروزی بوده و توسط 
صنعت دست درازی و برداشت شده بود به جایگاه اصلی خود 
برگردد کمااینکه در بحث آب شرب هم به همین شکل است. 
اکنون آب شرب استان از محل کشاورزی و حقابه کشاورزان 
تامین می شود و این بزرگترین ستمی که در طول سالیان به 
بخش کشاورزی شــده است، حال آنکه وزارت نیرو از حقابه 
مسلم کشاورزان که هم مبنای شرعی و قانونی دارد برداشت 
و به مصرف شرب جمعیت موجود و یا جمعیتی که به برخی 
مناطق تحمیل شده رسانده است. این نماینده مجلس گفت: 
مثلا شاهدیم در تهران نیز بالاترین ستم به بخش کشاورزی 
شده، در بقیه استان ها و حوضه های آبریز هم به همین صورت 
بوده اگر دولت بنا داشت به حقابه کشاورزان تعرض کند باید 
جنبه شرعی آن را رعایت می کرد یعنی باید آب را از کشاورز 
خریداری می کرد و منبع جایگزین در نظر می گرفت که این 
اتفاق نیفتاده است، در مجموع ما اوضاع آبی استان اصفهان 
نیازمند اقدام فوری اســت برخی اقدامات در مراحل جلسات، 
مقدمات، تصمیمات و صورتجلسات اتفاق افتاده اما بحث آب 
زاینده رود نیازمند اقدام فوری است. او درباره تامین آب شرب 
در سطح استان خاطرنشان کرد: در این رابطه اقداماتی خصوصا 
در ســامانه دوم آبرسانی اتفاق افتاده است. ولی استمرار منابع 
پایدار برای شرب منوط به تامین منابع پیش بینی شده برای این 
منظور و اجرای طرح های در دست اقدام است. نقدعلی میزان 
بارش در سطح استان را 5۰ درصد نسبت به مدت مشابه سال 
گذشته کمتر و ذخایر آبی پشت سد زاینده رود را در حد ۲۷۰ 

میلیون متر مکعب ذکر کرد.

کاهش حجم سد زاینده رود 
حجم آب پشت سد زاینده رود نیز به ۲۷۴ میلیون مترمکعب 
رســیده که برابر ۲۴ درصد از حجم سد بوده و نسبت به سال 
گذشته ۸5 درصد افزایش را ثبت کرده است. به گزارش ایمنا، 
بر اســاس آخرین آمار اعلام شده از سوی دفتر مطالعات پایه 
منابع آب، از ابتدای ســال آبی تا بیست ودوم دی، ارتفاع کل 
ریزش های جوی کشور معادل 5۱.۹ میلی متر بوده است. این 
مقدار بارندگی نســبت به میانگین دوره های مشابه درازمدت 
)۸۸.۴ میلی متر( ۴۱ درصد کاهش و نســبت به دوره مشابه 
سال آبی گذشته )۷۴.۹ میلی متر( ۳۱ درصد کاهش را نشان 
می دهد. همچنین کمترین میزان بارش مربوط به استان فارس 
بوده که در این بازه زمانی ۳5.5 میلی متر بارندگی داشته است، 
این میزان نسبت به متوسط بلندمدت کاهش ۱۲۷.۳ درصدی 
داشته است، اســتان اصفهان در این بازه زمانی ۲۷ میلی متر 
بارش داشته است که نسبت به سال گذشته 5۲ درصد کاهش 
یافته است. میزان بارش ها در استان تهران 5۲.5 میلی متر بوده 
است که نسبت به میانگین بلندمدت ۴۶ درصد کاهش یافته 
است. میزان کل خروجی سدهای کشور در بازه زمانی ابتدای 
سال آبی تا بیست وسوم دی، ۷.۲۳ میلیارد متر مکعب بوده و 
نسبت به سال گذشته ۲۱ درصد افزایش داشته است. در مدت 
زمان مشابه سال گذشته، میزان کل خروجی سدهای کشور 
5.۹۷ میلیارد متر مکعب بوده اســت. بر اساس این گزارش، 
موجودی مخزن ۳۰ سد در کشور کاهش داشته است. میزان 
کل ورودی آب به سدهای کشور شش درصد کاهش یافته و 
در این بازه زمانی 5.۶۶ میلیارد مترمکعب است؛ همچنین حجم 
کنونی آب موجود در مخازن ۲۰.۱۳ میلیارد مترمکعب بوده که 
نسبت به حجم ۱۹.۱۸ میلیارد مترمکعبی سال گذشته، پنج 
درصد افزایش داشته است. با توجه به اینکه ظرفیت کل مخازن 
سدها ۶۰ میلیارد متر مکعب است، اکنون پرشدگی سدها به ۴۱ 

درصد رسیده است.

آغاز ثبت نام کشت قراردادی 
در کاشان

مدیر جهاد کشاورزی شهرســتان کاشان از آغاز ثبت نام 
کشــاورزان این شهرستان برای کشــت قراردادی خبر داد. 
علی محلوجی در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: مزیت کشت 
قــراردادی و تحویل آن به مراکز خرید دولتی تخفیف فراگیر 
حق بیمه کشــاورز و زمان دریافت آن همراه با جایزه کرایه 
حمل محصول است. او افزود: کشاورزانی که در طرح کشت 
قراردادی مشــارکت کنند، از تخفیف ۲۰ درصدی حق بیمه 
سهم کشاورز در تعرفه خاص کشت قراردادی استفاده می کنند 
که این مبلغ نیز از محل قیمت خرید محصول برداشت می شود. 
مدیر جهادکشاورزی کاشان تصریح کرد: پرداخت کمک هزینه 
کرایه حمل،  انتقال دانش و فناوری و آموزش کشاورزان طرف 
قرارداد با همکاری مرکز تحقیقات کشاورزی از دیگر حمایت ها 
و مشوق های کشــت قراردادی است. محلوجی تأکید کرد: 
سامانه اطلاعات مکانی کشاورزی)سامکا(، فرایند برنامه ریزی 
دقیق و منسجم در حوزه کشاورزی را ایجاد می کند و داده ها یا 
اطلاعاتی که می تواند مبنای مکانی داشته باشد در این سامانه 

قرار می گیرد

شــرکت های هواپیمایی با استناد به قانون برنامه پنجم 
توسعه و با رأی دیوان عدالت اداری در هفته های گذشته قیمت 
بلیت برخی پروازهای داخلی را افزایش دادند در حالیکه وزیر 
راه و شهرسازی حذف دولت از قیمت گذاری بلیت را رد کرده 

و از بررسی دوباره نرخ  بلیت در روزهای آینده خبر می دهد.
به گزارش ایمنا، جست وجوی بلیت هواپیما به ویژه برای 
مقصدهای پرمسافری داخلی مانند تهران، مشهد و کیش را 
این روزها می توان به یافتن ســوزن در انبار کاه تشبیه کرد، 
این فرضیه وجود دارد کــه ایرلاین ها در این بخش عرضه 
قطره چکانی دارند و حتی اگر مسافران بتوانند از خوان تکمیل 
ظرفیت پروازهــای داخلی بگذرند، بــا چالش گرانی بلیت 
روبه رو می شوند که برخی این افزایش ناگهانی قیمت بلیت 
را خودســرانه و بدون دریافت مجوزهــای لازم می دانند در 
حالیکه دسته دیگری از کارشناسان و مسئولان این اقدام را 
در راستای رأی هیئت عمومی دیوان عدالت اداری انجام شده 
که به شرکت های هواپیمایی اجازه داده از ۲۸ آذر ماه قیمت ها 
را افزایش دهند. هشــت ماه قبل شــرکت های هواپیمایی 
قیمت بلیت پروازهای داخلی را بی ســر و صدا افزایش دادند 
موج واکنش مسافران و نهادهای نظارتی باعث شد انجمن 
شرکت های هواپیمایی با توجه به نرخ دلار، پیشنهاد افرایش 
۱۰۰ درصدی قیمت بلیت هواپیما را مطرح کند که شورای 
عالی هواپیمایی با آن موافقت نکرد و در جلسه ستاد تنظیم 
بازار با افزایش ۲۹ درصدی قیمت بلیت هواپیما موافقت شد؛ 
اما این افزایش قیمت مورد تأیید ایرلاین ها نبود و اعلام کردند 
که این افزایش قیمت برای آن ها صرفه اقتصادی ندارد و طبق 
قانون مصوب مجلس، نرخ بلیت هواپیما آزادسازی شده و نباید 

ستاد تنظیم بازار در این حوزه ورود کند.
Á گرانی و کمبود همزمان

اکنون در ماه های پایانی سال و در آستانه سال جدید، بار 
دیگر مسافران با گرانی و کمبود همزمان بلیت هواپیما روبه رو 
شدند. جست وجویی در سایت های دارای مجوز فروش بلیت 
پروازهای داخلی نیز نشان می دهد که در سایت اسنپ تریپ 
قیمت بلیت یک طرفه هواپیما برای مسیر تهران-مشهد در 
هواپیمایی تابان یک میلیــون و ۳۱۴ هزار و ۸۰۰ تومان، در 
هواپیمایــی ایران ایر یک میلیون و ۳۱۴ هزار و 5۰۰ تومان، 
در شــرکت کاسپین یک میلیون و ۳۱۴ هزار و ۸۰۰ تومان، 
در هواپیمایی آتا یک میلیون و ۳۷۷ هزار تومان و هواپیمایی 

سپهران یک میلیون و 55۰ هزار تومان است.
برای مســیر اصفهان – تهران نیز تنها یک شــرکت 
هواپیمایی در روز شنبه بیست و سوم دی، بلیت ارائه می کند 
که شرکت هواپیمایی کارون )نفت( با قیمت یک میلیون و 
۹۲۴ هــزار و ۶۰۰ تومان برای هر نفر در روزهای شــنبه و 
یکشــنبه است اما در روزهای دوشنبه تا جمعه بیست و نهم 
دی در این مسیر پروازی انجام نمی شود. در مسیر تهران – 

کیش در تا سه شنبه بیســت و ششم دی بلیتی وجود ندارد 
و در روزهای سه شــنبه تا پایان هفته نیز بلیت به قیمت دو 
میلیون و ۷۴۷ هزار تومان برای هر نفر به فروش می رسد. در 
سایت علی بابا پروازی برای مسیر تهران-مشهد قیمت بلیت 
پــرواز اکونومی هواپیمایی معراج یک میلیون و ۱5۱ هزار و 
۴۰۰ تومان، هواپیمایی تابان یک میلیون و ۲5۰ هزار تومان، 
هواپیمایی چابهار یک میلیون و ۲۸۴ هزار تومان، هواپیمایی 
آتا یک میلیون و ۲۸۴ هزار تومان، هواپیمایی کاسپین یک 
میلیــون و ۳۱۴ هزار و ۸۰۰ تومان، هواپیمایی ایران ایر یک 
میلیون و ۳۱۴ هزار و 5۰۰ تومان، هواپیمایی ســپهران یک 
میلیون و 55۰ هزار تومان، هواپیمایی چابهار یک میلیون و 
۶5۸ هزار و 5۰۰ تومان و هواپیمایی ایران ایرتور یک میلیون 
و ۷۰۰ هزار تومــان و هواپیمایی وارش یک میلیون و ۹۸۱ 
هزار و ۳۰۰ تومان اســت، قیمت بلیــت بیزینس پروازهای 
معراج و ســپهران نیز به ترتیب به دو میلیون و دو میلیون و 
۱۲ هزار تومان می رســد. در حال حاضر قیمت گذاری بلیت 
هواپیما با ابلاغ رئیس جمهوری بر عهده ســتاد تنظیم بازار 
است اما شرکت های هواپیمایی با تنظیم شکایتی به دیوان 
عدالت اداری مدعی شدند که براساس برنامه پنجم توسعه، 
دولت، وزارت راه و شهرسازی و ستاد تنظیم بازار نمی توانند در 
قیمت گذاری بلیت هواپیما دخالت کنند، آنها موفق شدن رأی 
هیأت عمومی دیوان را دریافت کنند و از ۲۸ آذر ماه قیمت ها 
را افزایش دادند. مجوز صادر شده دیوان عدالت مبنی بر این 
اســت که ستاد تنظیم بازار و شورای عالی هواپیمایی نقشی 
در تعیین قیمت بلیت پروازهای داخلی ندارند و نرخ بر اساس 

عرضه و تقاضا مشخص می شود و این موضوعی به افزایش 
قیمت بلیت هواپیما در یکی دو هفته اخیر منجر شد. برخی 
شرکت های هواپیمایی بخش خصوصی نیز معتقدند که دولت 
تنها سوخت برای این شرکت ها را تأمین می کند و خواستار 
قیمت گذاری آزاد برای بلیت خود شــدند. در واکنش به این 
موضوع، حسین مذنب؛ مدیرکل بازرسی، مدیریت عملکرد و 
حقوق شهروندان وزارت راه و شهرسازی در حساب کاربری 
خود در توئیتر اعلام کرد: برخلاف اخبار منتشر شده در چند روز 
اخیر، هیچ مجوزی برای افزایش قیمت بلیت هواپیما صادر 
نشــده و مرجع قیمت گذاری فقط شورای عالی هواپیمایی 
است. او افزود: شرکت های هواپیمایی موظف به اعمال قیمت 
مصوب خرداد ماه سال جاری هستند که در غیر این صورت 
با آنها برخورد قانونی انجام خواهد شــد. بر این اساس از این 
هفته سازمان تعزیرات حکومتی به جریمه شرکت های متخلف 

خواهد پرداخت.
Á  کمیابی بلیت به دلیل چرخه توزیع در حوزه

چارترکننده ها
کمیابی بلیت هواپیما نیز موضوع دیگری است که در یک 
دو هفته اخیر در لابه لای اخبار به چشم می خورد، این موضوع 
قابل انکار نیست اما شرکت هواپیمایی دلیل دشواری های تهیه 
بلیت را نه ایرلاین ها بلکه چرخه توزیع در حوزه چارترکننده ها 
می دانند. به گفته مســئولان سازمان هواپیمایی کشوری در 
دو سال گذشته نزدیک به ۸۰ فروند انواع گوناگون هواپیما و 
هلی کوپتر وارد کشور شده که برخی از آنها در مرحله اقدامات 
عملیاتی و فنی و انجام آزمایش های لازم برای ورود به چرخه 

هســتند، در کنار این ناوگان تازه وارد نیز برخی هواپیماهای 
موجود نیازمند بررسی های سنگین یا موقتی هستند بنابراین 
اگرچه تعداد ناوگان هواپیمایی در سال های اخیر افزایش یافته 
است و این موضوع خود را در رشد آمارهای نشست و برخاست 

هواپیماها همچنین جابه جایی کالا و مسافر نشان می دهد.
Á تفاوت قیمت شرکت های دولتی و خصوصی

مسئولان سازمان هواپیمایی بر این باورند که شرکت های 
هواپیمایی دولتی مانند هما، قیمت بلیت خود را بر اساس نرخ 
رشــد ۲۹ درصدی که اواخر خرداد امســال تصویب و ابلاغ 
شد، افزایش دادند اما برخی شرکت های خصوصی با استناد 
به قانون برنامه پنجم توسعه خواستار قیمت گذاری بر اساس 
عرضه و تقاضا در بازار هستند. انجمن شرکت های هواپیمایی 
در حالی با استناد به قانون برنامه پنجم توسعه و دریافت رأی 
دیوان عدالت اداری بر پایه آن، قیمت ها را افزایش داده اند که 
اکنون در برنامه هفتم توســعه قرار داریم و بر اساس قانون 
دولت یا ستاد تنظیم بازار مسئول تنظیم بازار و تعیین قیمت 
معرفی شده است.بر این اســاس این احتمال وجود دارد که 
وزیر راه و شهرسازی با رایزنی رئیس قوه قضائیه رأی دیوان 
عدالت اداری را مغایر یا متناقض با شرع اعلام کند همچنین 
این احتمال وجود دارد که رئیس قوه قضائیه دستور رسیدگی 
دوباره به درخواست شرکت های هواپیمایی را بدهد همه این 
گمانه زنی ها در حالیست که مسافران خواستار ورود شورایعالی 
هواپیمایی کشوری به موضوع قیمت بلیت پروازها هستند تا 
نرخ برخی خطوط به طور منطقی افزایش یابد و از رشد بی رویه 

قیمت ها جلوگیری شود.

معـاون سـازمان انـرژی اتمـی کشـور گفت: سـازمان 
انرژی اتمی کشـور با راه اندازی پرتودهی موادغذایی سهم 
خـود در تامین امنیت غذایی را افزایش داده و در این رابطه 
برنامه ریزی مدونی انجام شـده اسـت. به گزارش اصفهان 
امـروز، همایـش تخصصـی »پرتودهـی موادغذایـی« در 
خـلال برگزاری بیسـتمین نمایشـگاه تخصصـی صنایع 
غذایی و ماشـین آلات و تجهیزات وابسـته در نمایشـگاه 
اصفهـان برگزار شـد.   ناصـر شـیرمردی، در این همایش 
گفت: مسـئله ناامنی غذایی مسـئله ای نیسـت که بتوان 
از آن چشم پوشـی کـرد و بیـش از 5۰ درصـد ایـن ناامنی 

در قاره آسـیا در حال رخ دادن اسـت که هرسـاله قربانیان 
باعـث  پرتودهـی مـواد غذایـی  افـزود:  او  دارد.  زیـادی 
افزایـش انبارمانـی محصولات غذایی شـده و بسـیاری از 
آلودگی هـای میکروبـی در محصـولات را از بیـن می برد. 
مدیرعامـل شـرکت توسـعه کاربـرد پرتوهـا تاکیـد کـرد: 
سـازمان انـرژی اتمـی کشـور ایـن آمادگـی را دارد کـه از 
طریـق پرتودهی بـه محصـولات غذایی و کشـاورزی به 
افزایـش طـول عمـر و مانـدگاری محصـولات و کاهش 
ضایعـات غذایـی کمـک نمایـد. ایـن سـازمان سـاخت 
دسـتگاه هـای پرتودهی را نیز داخلی سـازی کرده اسـت.

سهم سازمان انرژی اتمی در تامین 
امنیت غذایی کشور 

اقتصاد دانش بنیان چاره ساز معضل بیکاری و محیط زیست

جستجوی بلیت هواپیما در انبار کاه
   خبر

پلمب ۱۳۵۰ واحد مشاور 
املاک متخلف در استان 

اصفهان
مدیرکل  راه و شهرسازی استان اصفهان با اشاره به پلمب 
یک هزار و ۳5۰ واحد مشاور املاک متخلف در استان گفت: 

واحدهای صنفی متخلف ۲۱ میلیارد ریال جریمه شدند.
به گــزارش اصفهان امروز، علیرضا قــاری قرآن درباره 
اقدامات به عمل آمده برای تنظیم بازار مسکن در این استان 
اظهار کرد: با شناســایی های انجام شــده در استان، تعداد 
مشاوران املاک فعال در استان اصفهان ۱۱ هزار واحد است 
که تاکنون از ۹ هزار و ۲۰۰ واحد به صورت میدانی بازرسی 

شده است.
او گفت: تاکنون هزار و ۳5۰ واحد مشاور املاک متخلف 
در استان اصفهان پلمب شــدند و یا مورد برخورد قانونی و 

جریمه نقدی قرار گرفته اند.
مدیرکل راه و شهرســازی استان اصفهان با بیان اینکه 
۱5۶ واحد مشاور املاک غیرمجاز در استان اصفهان شناسایی 
شد، گفت: در حال حاضر مشاورین املاک متخلف در استان 

اصفهان مبلغ ۲۱ میلیارد ریال جریمه شده اند.
او خاطرنشــان کرد: برخی از تخلفات مشاوران املاک 
شامل نداشتن پروانه کسب، عدم نصب نرخ نامه، جعل اسناد، 
سو استفاده از اســناد به امانت گرفته شده، عدم دریافت کد 
رهگیری، استفاده از مبایعه نامه غیرمجاز، تبلیغ بر خلاف واقع، 

اخلال در بازار املاک و زمین و … بوده است.
قاری قرآن دربــاره ثبت اطلاعات در ســامانه املاک 
و اسکان کشــور اظهار کرد: مطابق با ماده 5۴ مکرر قانون 
مالیات های مســتقیم مصوب دی ماه ســال ۱۳۹۹ تمامی 
سرپرســتان خانوارها اعم از شهری و روســتایی، مالک و 
مستأجر و تمامی مالکین واحدهای مسکونی به درج اطلاعات 
محل ســکونت )اقامتگاه( و املاک تحت مالکیت خود )با 
مالکیت های رسمی، وکالتی، تعاونی شهری و روستایی( در 

این سامانه مکلف شدند.
او گفت: ثبت اطلاعات در این ســامانه منجر به ایجاد 
شفافیت اطلاعاتی در حوزه مسکن، اخذ تصمیمات سیاستی 
صحیح و در نهایت تسهیل فرآیند خانه دار شدن تمامی اقشار 

جامعه می شود.

تولیدکنندگان صنایع دستی 
»مس« را با چندین واسطه 

خریداری می کنند
رئیس اتحادیه صنایع دستی اصفهان گفت: ۷۰ درصد مواد 
مورد نیاز اولیه تولیدکنندگان صنایع دستی در رسته های مختلف 
از مس تشــکیل شده اما آنها مجبورند این ماده اساسی را با 

واسطه خریداری کنند.
مجدالدین تاج در گفت وگو با بازار و در پاسخ به اینکه چرا 
تاکنون نتوانسته ایم در بازارهای جهانی نمود مناسبی در ارتباط 
با صنایع دستی ایران و اصفهان داشته باشیم، اظهار کرد: نبود 
تبلیغات و ضعف در شناخت بازارهای هدف موجب شده که در 
حوزه بازاریابی با مشکل روبرو باشیم و نتوانیم آن طور که باید 

و شاید در این ارتباط موفق عمل کنیم.
او افزود: در این زمینه باید هدفمندتر و موثرتر گام برداریم 
چراکه اکنون بســیاری از کشــورهای خارجی ایران و حتی 

اصفهان را به عنوان تولید کننده صنایع دستی نمی شناسند.
تاج با اظهار تأســف از اینکه در برخی از فصول ســال 
فروش صنایع دستی در اصفهان به صفر می رسد و بسیاری 
از تولیدکنندگان هیچ فروشی ندارند، ادامه داد: صادرات یک 
سری ضروریاتی دارد که باید ازسوی تولیدکننده رعایت شود و 
از سوی دیگر دولت نیز باید حمایت های لازم را در داشته باشد 

و این دو مکمل هم باشند.
رئیــس اتحادیه صنایع دســتی اصفهــان درباره دیگر 
مشکلات مربوط به تولیدکنندگان صنایع دستی اظهار کرد: 
۷۰ درصد مواد مورد نیاز اولیه تولیدکنندگان صنایع دستی در 
رسته های مختلف از مس تشــکیل شده و این درحالیست 
که مس در بورس ارائه می شود و تولیدکنندگان باید با چند 
واســطه آن را خریداری کنند و مشکلات زیادی برای آنها 

ایجاد می شود.
تاج تصریح کرد: زمانی که مواد اولیه بدون واسطه در اختیار 
تولیدکننده قرار گیرد قیمت آن هم کاهش یافته و این موضوع 

به فروش بیشتر کمک خواهد کرد.

زیرسازی ۱۵۰ کیلومتر از پروژه 
قطار سریع السیر اصفهان- 

تهران
مجری طرح هــای زیربنایی وزارت راه و شهرســازی 
در اســتان اصفهان گفت: در حال حاضر در محدوده قم - 
اصفهان از مسیر حدود ۲۴5 کیلومتری پروژه قطار سریع السیر 
اصفهان- تهران، زیرسازی ۱5۰ کیلومتر آن به پایان رسیده 

است.
به گزارش ایلنا علیرضا صلواتی، با ارائه گزارشــی از روند 
پیشرفت پروژه قطار سریع السیر اصفهان- تهران گفت: اعتبار 
اولیه مسیر قطار سریع السیر تهران - قم - اصفهان در سال 
۸۹ تصویب شد و در حال حاضر در محدوده قم - اصفهان از 
مسیر حدود ۲۴5 کیلومتری این پروژه، زیرسازی ۱5۰ کیلومتر 
آن به پایان رسیده و آماده انجام روسازی و ریل گذاری است. 
برای شروع ظرفیت ۶ میلیون مسافر در سال برای این مسیر 
در نظر گرفته شــده که پیش بینی می شود این میزان تا ۱۶ 
میلیون نفر در سال نیز برسد. او افزود: محل ساخت ایستگاه 
مرکزی قطار سریع الســیر اصفهان-تهران در شمال شهر و 
مجاور ورزشگاه بزرگ نقش جهان در نظر گرفته شده و قرار 
است که از طریق مترو به شبکه ریلی و ایستگاه راه آهن متصل 
شــود. بخش خصوصی می تواند در زمینه ساخت ایستگاه 
مرکزی و شهرک اطراف نقش مؤثری داشته باشد و توسعه 

منطقه ایستگاهی با معماری ایرانی اسلامی را بر عهده گیرد.

تعطیلی گیشه ها

اصفهان به عنوان یکی از اســتان های صنعتی کشور با 
چالش های اساســی نظیر آلودگی هوا، کمبود آب و بیکاری 
دست و پنجه نرم می کند؛ به نظر می رسد اقتصاد دانش بنیان 

می تواند به رفع برخی از مشکلات کمک کند.
استان اصفهان به عنوان یکی از بزرگ ترین و مهمترین 
استان  های کشور امروز با چالش های متعددی نظیر آلودگی هوا 
و محیط زیست، کمبود آب و بیکاری به ویژه دست و پنجه نرم 
می کند، البته معضل آلودگی هوا در این روزها به دلیل برخی 

عوامل بیش از پیش پررنگ شده است.
کلانشهر اصفهان هر ســاله با فرا رسیدن فصل پاییز و 
زمســتان دچار پدیده وارونگی دما )اینورژن( می شود که حل 
آن نیازمند برنامه ریزی است. اینورژن زمانی به وجود می آید که 
یک توده هوای ســرد سطح شهر را می پوشاند و اجازه خروج 
گازهای سمی یا آلودگی های جوی را نمی  دهد، به این ترتیب 
هوای آلوده در سطح شهر حبس می شود و تا زمانی که باران 
نیاید، هوا گرم تر نشود و یا باد مناسبی نوزد، این آلودگی هم از 

بین نمی  رود.
در چنین زمانی تداوم فعالیت صنایع آلاینده و یا سایر منابع 
در سطح شهر به افزایش سطح آلودگی می انجامد. بدیهی است 
در این شرایط، سالمندان و کودکان به عنوان آسیب پذیرترین 

گروه ها متحمل بیشترین پیامدهای آن م شوند.
وضعیت کمبود آب اصفهان هم تقریبا بر هیچ کس پوشیده 
نیست. سال  هاست خشکی رودخانه دائمی زاینده رود به عنوان 
نماد اصفهان بر همگان خودنمایی می  کند. نرخ بیکاری کل 
در استان اصفهان نیز براساس گزارش های مرکز ملی آمار در 
تابستان امسال ۸.۹ درصد اعلام شده که اگرچه نسبت به فصل 

مشابه پارسال ۱.۷ واحد درصد و نسبت به بهار امسال ۰.۳ واحد 
درصد کاهش داشــته است اما همچنان برای استان صنعتی 

مانند اصفهان عدد بالایی محسوب می  شود.
سیدرضا مرتضوی، استاندار اصفهان، در این باره به بازار، 
گفت: تاکنون در استان اصفهان، چهار چالش اساسی شناسایی 

شده که چالش و دغدغه اصلی آب است.
او افزود: این چالش اگرچه ناشی از سوء مدیریت در دولت  
های گذشته است اما قرارگاه آب استان با هدف استفاده از تمام 

ظرفیت های مطالعاتی، پژوهشی و تحقیقی ایجاد شده است.
استاندار اصفهان اظهار کرد: پروژه  هایی نظیر طرح انتقال 
آب از دریای عمان به استان اصفهان که 5۰ درصد آن ظرف 
مدت زمان یک سال و نیم اجرایی شده در همین راستا است. 
چالش دوم نیز آلودگی هوا اســت که موجب شــده هر ساله 

بخشی از سرمایه های اجتماعی استان از دست برود.
او ادامه داد: برای توسعه استان و اشتغالزایی نیز ۱۲ پیشران 
اقتصادی تعریف شده است؛ به علاوه در دولت سیزدهم بیش از 
۴۷۰ واحد راکد به چرخه تولید بازگشته است. همچنین مسائلی 
در استان وجود داشته که باوجود ۱۲ سال بلاتکلیفی، در طول 

دو سال فعالیت دولت سیزدهم تعیین تکلیف شده است.
استاندار اصفهان خاطرنشان کرد: درنتیجه اقدامات انجام 
شده در حوزه اشتغال زایی و احیای بنگاه های تولیدی راکد، نرخ 
بیکاری استان اصفهان طی دو سال گذشته بیش از سه درصد 
کاهش داشته و اصفهان توانسته بسیاری از رتبه های نخست 

اقتصادی در کشور را به خود اختصاص دهد.
نتایج یک پژوهش داخلی نشان می  دهد که بین محورهای 
مختلف اقتصاد دانش بنیان شــامل آموزش و توســعه منابع 

انسانی، رژیم  های اقتصادی و نهادی، زیرساخت های اطلاعاتی 
و سیستم ابداعات و نوآوری با تورم رابطه بلندمدتی برقرار است. 
در این میان آموزش و توســعه منابع انسانی به عنوان موتور 
محرکه اقتصاد دانش بنیان می تواند تاثیر معناداری در کاهش 

تورم داشته باشد.
از سوی دیگر در جهان فناورانه امروز، علوم نوین و پیشرفته 
سبب افزایش ســطح پیچیدگی کالا و خدمات می شود که 
می تواند در حوزه انحصار و افزایش سهم اقتصاد یک کشور در 

کیک جهانی اقتصاد نقش مثبتی ایفا کند.
Á  راهکار حل چالش  های اصفهان؛ توسعه اقتصاد

دانش بنیان
قاسم مصلحی، رئیس شهرک علمی و تحقیقاتی اصفهان، 
نیز در این باره به بازار گفت: گزینه های چندانی برای حل این 
چالش ها وجود ندارد اما یکی از گزینه های موفق که می تواند 
به رفع چالش های یاد شــده منجر شود، توسعه سهم اقتصاد 

دانش بنیان در استان است.
او با اشــاره به جایگاه این شــهرک در جــذب جوانان و 
فارغ التحصیلان دانشگاهی اظهار کرد: امروز نزدیک به ۹ هزار 
نفر در شرکت های دانش بنیان و فناور در این شهرک مشغول 
به کار هســتند که حدود ۶۰۰ نفــر  آن ها را فارغ التحصیلان 
دانشگاهی با مدرک دکتری تشکیل می دهند. وظیفه اصلی 
شهرک، تجاری سازی فناوری با همراهی بخش خصوصی 
است اما می تواند از این طریق اشتغال بسیاری در استان ایجاد 

و چالش های بسیاری را کل کند.
رئیس شــهرک علمی و تحقیقاتی اصفهــان افزود: این 
شرکت ها از ابتدای شکل گیری در شهرک علمی و تحقیقاتی 

اصفهان تحت حمایت  های مختلف قرار می گیرند و پله پله 
مسیر تبدیل شدن به یک شرکت قوی به ویژه از منظر مالی 

را طی می کنند.
مصلحــی گفت: یکــی از ویژگی های شــهرک علمی 
و تحقیقاتــی اصفهان، حضور پررنــگ بخش خصوصی و 
سرمایه گذاری ۲۰ برابری نسبت به بخش دولتی در شهرک 
است. نرخ موفقیت شــرکت های دانش بنیان و فناور مستقر 
در شــهرک نیز ۷5 درصد است در حالیکه این نرخ در خارج 
از شهرک به حدود ۱۰ درصد می رســد. او ادامه داد: به بیان 
دیگر فرآیندهایی در شهرک علمی و تحقیقاتی اصفهان وجود 
دارد که تقریبا نتیجه موفقیت آمیز از پیش تعیین شده  ای دارد. 
بنابراین باید توسعه سهم اقتصاد دانش بنیان از این طریق در 
استان توجه کرد. آنچه در نتیجه نظر کارشناسان و مسئولان به 
دست می آید لزوم توجه ویژه به حوزه اقتصاد دانش بنیان است. 
اقتصاد دانش بنیان که به معنی به کارگیری دانش برای ایجاد 
کالاها و خدمات جدید است، می تواند سبب توسعه فناوری و 
ایجاد محصولات یا خدماتی شود که با یک جهت دهی درست 
به حل مشکلات و چالش های جوامع بپردازد. از سوی دیگر 
در یک اقتصاد مبتنی بر دانش، گسترش دانش و مهارت  ها به 
نوآوری منجر می  شود که این خود، سبب افزایش بهره وری، 

افزایش درآمدها، کاهش تورم و بیکاری خواهد شد.
بنابراین باید علاوه بر اهتمام ظاهری و افزایش گفتمان های 
پیرامون اقتصاد  نیان، در عمل نیز این سیاست و راه های تقویت 
آن توسط دولتمردان جدی گرفته شود. در این میان پارک های 
علم و فناوری به عنوان نقطه اتصال شرکت های دانش بنیان و 

فناور با جامعه می توانند باید بیش از پیش جدی گرفته شوند.
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امیرحسین احتشامی

   خبر کوتاه

بیانیه تند تراکتور علیه بازیکن 
مازاد سپاهان

باشــگاه تراکتور علیه اظهارنظــر جنجالی یکی از 
بازیکنان سابق این تیم واکنش نشان داد. نقل و انتقالات 
تراکتــور در حالی ادامه پیداکرده که این تیم بعد از خرید 
مهاجم نوک، به دنبال جــذب دو بازیکن در بازار نقل و 
انتقالات است اما درعین حال چند مصاحبه و اظهارنظر 
از ســوی بازیکنان سابق و مخالفت آن ها با بازگشت به 
تراکتور، واکنش این باشــگاه را به دنبال داشته است. در 
بیانیه جدید تراکتور با چند کد مشخص ازجمله مازادبودن 
یکــی از این بازیکنان، نامی بــه جز هادی محمدی به 
اذهان متبادر نمی شــود. باشــگاه تراکتور کاملا اعلام 
کرده که این بازیکن در لیســت بازیکنان موردنظر این 
باشــگاه قرار ندارد. متن اطلاعیه باشگاه تراکتور بدین 
شرح است:» ضمن احترام به تمامی بازیکنانی که طی 
سال های گذشته در باشگاه تراکتور حضورداشته و تلاش 
کرده اند، اخیرا برخی بازیکنان سال  های اخیر که اکنون در 
لیست مازاد تیم هایشان قرارگرفته اند یا بدون تیم هستند، 
با مصاحبه های مختلف، بازارگرمی کرده و بدون اینکه 
پیشــنهادی در میان باشد، خودشان را به تراکتور دعوت 
کرده و در این زمینه شرط و شروط هم تعیین می کنند. 
این در حالی است که باشگاه برنامه ای برای جذب آنان 
ندارد. هواداران فهیم و آگاه تراکتور توجهی به این قبیل 
اظهارنظرها نداشته و بهتر آن است که این بازیکنان برای 

یافتن تیم، به دنبال راهکار دیگر باشند.

رشید مظاهری در آستانه 
جدایی از نساجی

دروازه بان باتجربه نساجی در نیم فصل از این تیم جدا 
خواهد شد. رشید مظاهری دروازه بان باتجربه و باسابقه 
فوتبال ایران که در ابتدای این فصل به نساجی قائم شهر 
پیوسته بود به زودی از این تیم جدا خواهد شد. مظاهری 
که در ۱۴ مســابقه برای نســاجی به میدان رفته بود با 
تصمیم سیدمهدی رحمتی در ابتدای فصل به این تیم 
پیوست اما به نظر می رســد بعد از تغییراتی که در کادر 
فنی این تیم به وجود آمده قصد ماندن در نساجی را ندارد. 
مظاهری ۳۴ ساله که سابقه پوشیدن پیراهن تیم هایی 
مثل فولاد، ذوب آهن، اســتقلال، تراکتور و پیکان را در 
کارنامه دارد در نیم فصل دوم تیم دیگری خواهد داشت 
اما فعلا مشخص نیست مقصد او کدام تیم است. به نظر 
می رسد مظاهری یکی از مهره های مهم نقل و انتقالات 
زمستانی خواهد بود و با توجه به تجربه ای که دارد نگاه 
برخی تیم ها که در حســاس ترین پســت دچار مشکل 

هستند را به خود جلب خواهد کرد.

خداحافظی زودهنگام 
دروازه بان سابق تیم ملی

احتمال دارد دروازه بان باتجربه و سابق تیم ملی ایران 
در روزهــای آینده خداحافظی خــود از فوتبال را به طور 
رســمی اعلام کند. شهاب گردان، دروازه بان باتجربه ای 
که ســابقه بازی های در تیم های مختلفــی را در لیگ 
ایران دارد، در ماه های گذشــته بارها از خداحافظی خود 
از فوتبــال در پایان فصل صحبت کرده اســت. گردان 
که سابقه بازی در تیم های نساجی، ابومسلم، ذوب آهن، 
پرسپولیس، سپاهان، پدیده و نفت آبادان را دارد، در لیگ 
بیست و سوم عضو فولاد خوزستان است. او در این فصل 
نیمکت نشین کریســتوفر کنت بوده با توجه به عملکرد 
خوب دروازه بان اتریشــی بعید است فعلا فرصت بازی 
را به دست بیاورد. گردان در آخرین مصاحبه خود در این 
خصوص گفته بود: »اینطوری نیست که نتوانم ادامه بدهم 
ولی خودم تصمیمم این است که امسال بروم. بیست سال 
در فوتبــال بودم و فعلا نظرم این اســت که خداحافظ 
فوتبــال؛ به مربیگری هم فکر نمی کنم. فعلا نظرم این 
است ولی ممکن است نتوانم تحمل کنم و تغییراتی در 
نظرم بدهم.«در چنین شرایطی گفته می شود احتمال دارد 
شهاب گردان زودتر از وعده خود برای خداحافظی و قبل 
از شروع نیم فصل دوم دستکش هایش را آویزان کند. البته 
این دروازه بان که در چند مقطع سابقه پوشیدن پیراهن تیم 
ملی را نیز دارد، از یکی دو تیم لیگ برتری برای نیم فصل 
دوم پیشــنهادهایی نیز دریافت کرده اما هنوز تصمیمی 
برای ادامه فوتبال نگرفته و ممکن است در روزهای آینده 

او خبر خداحافظی اش را اعلام کند.

قهرمانی آسیا بزرگ ترین 
حسرت یحیی

یحیی گل محمدی در مورد بزرگ ترین حسرت دوران 
مربیگری خود صحبت کرد. 

یحیی گل محمدی، ســرمربی مستعفی پرسپولیس 
در پاســخ به اینکه چه آرزوی فوتبالی ای داشــته گفت: 
آرزوی فوتبالی من در دوران مربیگری مربیگری بود. ما 
دربازی های باشــگاه های آسیا در فینال قهرمان نشدیم 
و می توانســتیم آن سال جام را بگیریم. او ادامه داد: یک 
سری اتفاقات بد برای تیم افتاد. قبل از فینال سه چهار تا 
محروم داشتیم. احسان پهلوان و وحید امیری سه کارته 
شــده بودند. شــجاع از تیم ما جدا شد و عیسی آل کثیر 
هم که به خاطر آن شــادی گلش محروم شده بود. یک 
مقدار دســت ما خالی شــد ولی گل اول را زدیم و دو تا 
پنالتی خوردیم و خیلی بچگانه بود. او در پاسخ به اینکه آیا 
مهدی شیری را بخشیده یا نه گفت: فوتبال است. من که 
بخشیدم امیدوارم که همه او را ببخشند. گناه نکرد و یک 
اشتباه بود. یک موقع کسی گناه می کند و می گویید قابل 
بخشش هست یا نه ولی این ها اشتباهات است و شاید 

عدم تمرکز و فشار زیاد باعث اشتباه می شود.

یکی از گام های اساسی باشگاه سپاهان 
تمدیــد قرارداد امیــد نورافکن بود. فوق 
ســتاره ای که بربدون شــک هدف در 
رادار چند تیم لیگ برتری قرار داشت اما 
سپاهانی ها پیش دستی کردند تا خیالشان 
از بابت این بازیکن آسوده باشد. نام امید 
نورافکن پیش از شروع فصل به دلیل مصدومیت بلندمدت 
از لیست طلایی پوشان خارج شده بود اما در هفته های پایانی 
نیم فصل نخســت مسابقات بود که باشگاه سپاهان اعلام 
کرد قرارداد جدید با نورافکن منعقدشده و این بازیکن با این 
وصف حداقل ۲ ســال دیگر به حضورش در سپاهان ادامه 
خواهد داد؛ مگر اینکه اتفاق غیرمنتظره ای رخ بدهد. پیش 
از شــروع مسابقات مسئولان باشگاه سپاهان که در جریان 
مصدومیت طولانی مدت این بازیکن قرار داشــتند او را از 
لیست خارج کردند تا در پنجره زمستانی با پایان مصدومیت 
بار دیگر این بازیکن به لیست اضافه شود. این موضوعی بود 

که چند هفته پیش از سوی نورافکن رسانه ای شد. سپاهان 
پیش از پایان پنجره تابستانی با خارج کردن نام علی نژاد و 
محمدرضا حسینی لیســت خود را خالی کرده بود اما حتی 
بدون در نظر گرفتن این موارد، با جدایی نیلســون جونیور 
زمینه برای بازگرداندن نام نورافکن به لیســت فراهم شده 
اســت. درواقع جدایی ناگهانی نیلســون تلاشی بود برای 
برطرف کردن مشــکل ســقف بودجه و اضافه کردن نام 
نورافکن. نیکفر جانشین ساکت نیز در اولین مصاحبه خود 
از توافق با امید نورافکن و امضا با این بازیکن شــب قبل از 
مصاف سپاهان با مس رفسنجان خبر داد. درمجموع می توان 
این اتفاقات را در پایان نیم فصل به هم ارتباط داد تا بیش از 
گذشته اهمیت بازگشت امید نورافکن از مصدومیت مشخص 
شــود. البته نورافکن امیدوار بود زودتــر بتواند این دوران را 
پشت سر بگذارد اما ریســک مصدومیت دوباره او بالا بود 
و به همین دلیل شانس حضور در جام ملت های آسیا برای 
او از دست رفت. بااین حال امید و سپاهانی ها می توانند نیمه 

پر لیوان را هم ببینند؛ جایی که او حالا زمان بسیار مناسبی 
برای رسیدن به فرم ایده آل بدون تحمل فشار بالا در اختیار 
دارد. او فصل گذشــته با هفت گل و ســه پاس گل نقش 
تاثیرگذاری دربازی های تیمش داشــت. فصلی که او بازی 
در جام جهانی را به دلیل کج ســلیقگی کی روش از دست 
داد اما توانســت همراه با سپاهان بازی های درخشانی ارائه 
کند. نورافکن شوت زن فوق العاده ای بوده و ارسال های دقیقی 
دارد، تکنیکی است و به وقتش بسیار درگیر، فیزیکی و تکل 
زن. درواقع او از معدود بازیکنان کامل لیگ ایران به شــمار 
می آید که هیچ منطقی نمی تواند غیبت او در جام جهانی را 
توجیه کند. نورافکن در حالی لیگ ۲۲ را با پیراهن سپاهان 
آغاز کرد که بر این باور بود یکی از مردان منتخب کی روش 
در جام جهانی خواهد بود. اما ســرمربی تیم ملی در آخرین 
فرصت، ستاره سپاهان را خط زد تا همه چیز برای نورافکن 
تیره وتار شــود. این در حالی بود که نورافکن خودش را در 
جام جهانی قطر تصور می کرد و می خواست با درخشش در 

این مسابقات مسیر بازگشت به فوتبال اروپا را برای خودش 
هموارتر کند ولی با بازگشــت کی روش اگرچه این بازیکن 
همچنان به اردوهای تیم ملی دعوت می شــد اما سرمربی 
پرتغالی تیم ملی که دیدگاه و فلســفه متفاوتی نســبت به 
فوتبال دارد به استفاده از نورافکن در پست دفاع چپ اعتقادی 
نداشت. درنهایت کی روش پس از چند روز فکر کردن یکی 
از ســخت ترین تصمیمات خود را با عدم دعوت از نورافکن 
گرفت تا این بازیکن پس از پشــت سر گذاشتن یک دوره 
ســخت و ریکاوری ذهنی به جای اینکه این در قطر حاضر 
شود تمرینات گروهی با سپاهان برای شروع دوباره لیگ برتر 
را تجربه کند. ستاره سپاهان پس از که با تصمیم مورایس 
مدتی به استراحت پرداخت تا پس از ریکاوری ذهن با شرایط 
بهتری آماده کمک به طلایی پوشان در ادامه مسابقات لیگ 
برتر باشد و شوک خط خوردن در آخرین لحظه را از یاد برده 
و برای مبــارزه دوباره با دیگر رقیبان در لیگ ۲۲ به میدان 
بیاید. اما جام ملت های ۲۰۲۳ قطر هدف نزدیک نورافکن 
به شمار می رفت تا با درخشش دربازی های سپاهان فرصت 
هنرنمایی در بزرگترین فستیوال فوتبال آسیا را برای خودش 
تقریبا مهیا می کرد. ماموریتی که توانست به خوبی از پس 
انجام آن برآمده و نگاه ها را به خود خیره کند. نورافکن دیگر 
نمی خواســت فرصت حضور در ترکیب تیم ملی را از دست 
بدهد و رسیدن به چنین هدفی مستلزم درخشش در لیگ 
برتر بود. فرصتی که یا یک مصدومیت بســیار تلخ درست 
چند روز پیش از آغاز لیگ ۲۳، به کابوسی بزرگ برای امید 
تبدیل شد. کابوسی که به قیمت از دست رفتن جام ملت ها 
برای نورافکن تمام شد. بااین وجود هنوز برای امید همه چیز 
تمام نشده چرا که انتخابی جام جهانی ۲۰۲۶ همچنان پیش 
روی تیم ملی قرار دارد و ستاره سپاهان می تواند با درخشش 
دوباره شرایط را برای رسیدن به پیراهن تیم ملی فراهم سازد. 
شــرایطی که به نظر می رسد در نیم فصل دوم مهیا شده و 
شاهد خودنمایی دوباره نورافکن در لیگ برتر باشیم و البته 
بــازی با الهلال را هم باید حســاس ترین بازی پیش روی 

نورافکن در دوماه پایانی سال جاری قلمداد کرد.

قراردادی که با تیزهوشی خیلی زود بسته شد
پیش دستی سپاهان و خیال آسوده از نورافکن

قوانین مربوط به ســقف بودجه ســپاهانِ مورایس را 
با تغییرات زیادی در نیم فصــل دوم مواجه خواهد کرد. 
مشکلات مربوط به قوانین سقف بودجه خیلی زود و یک  
روز پیش از هفته نخست مســابقات گریبان سپاهان را 
گرفت و عیسی آل کثیر و برایان دابو از دسترس کادر فنی 
خارج شدند. در چهار هفته هنوز کارت بازی آل کثیر و دابو 
صادر نشده بود که حکم سنگینی علیه سپاهان با شکایت 
۳ باشگاه مدعی و پیکان صادر شد. آن ها ۴ مسابقه ابتدایی 
را برده بودند ولی با حکم کمیته انضباطی ۴ امتیاز از آن ها 
کم شد و ۶ بازیکن هم مجبور به اصلاح قراردادهایشان 
شدند. در ادامه با صدور مجوز بازی عیسی و دابو، حضور 
۶ بازیکنی که قراردادشان نیاز به اصلاح داشت در ترکیب 
اصلی و بازگرداندن ۴ امتیاز به سپاهان این تصور ایجاد شد 
که مدیران باشگاه سپاهان اگرچه قانون را رعایت نکردند 
ولی موفق شدند تیمی قدرتمند را مهیای مسابقات کنند. 
هنوز جدول لیگ به بازگشت ۴ امتیاز سپاهان عادت نکرده 
بود که یک شــب قبل از بازی با گل گهر اجازه بازی از ۶ 
بازیکن سپاهان تا اصلاح قراردادشان گرفته شد و در ادامه 
سپاهان هم که در یک بازی غیرمنتظره با ۳ اخراجی به 

آلومینیوم باخته بود، دوشکست دیگر را مقابل گل گهر و 
شمس آذر تجربه کرد تا نیم فصل اول را با ۴ شکست تمام 
کرده باشد. پیش از هفته پایانی مسابقات مدیران سپاهان 
برای گرفتن مجوز پیام نیازمند، رضا شکاری و رضا اسدی 
مجبور به فســخ یکطرفه قرارداد با کاوه رضایی، هادی 

محمدی و احســان پهلوان شدند تا ۳ خروجی تیم پیش 
از پایان تیم فصل مشخص شده باشند. پس از دیدار برابر 
شمس آذر هم منوچهر نیکفر از عیسی آل کثیر و سیاوش 
یزدانــی به عنوان دو خروجی دیگر ســپاهان یاد کرد تا 
طلایی پوشــان اصفهانی با خروج پنج مهره کلیدی خود 

مواجه شده باشند. با توجه به اینکه سپاهان بلافاصله پس 
از شروع مسابقات باید در اصفهان به مصاف الهلال برود 
و چند روز بعد هم بازی برگشت را در ریاض برگزار کند، 
فرصتی وجود ندارد و باید در پست هایی که نیاز به ترمیم 
دارند، بلافاصله بازیکن جذب شود. تمرینات سپاهان از روز 
۲۷ دی ماه با بازگشت مورایس به ایران آغاز خواهد شد و 
آن ها رفته رفته بازیکنان جدید خود را که این روزها در حال 
مذاکره با آن ها هستند را معرفی می کنند تا تنها نماینده 
فوتبال ایران با امیدواری و انگیزه و خوش  بینی بالایی به 
مصاف قدرتمندترین تیم کنونی قاره آســیا یعنی الهلال 
برود و البته ادامه مســابقات لیگ برتر را نیز برای گرفتن 
انتقام هفته های پایانی از سر بگیرد. از سوی دیگر اگرچه 
مورایس این روزها آرام اســت و خبری از او و ســپاهان 
در رســانه ها نیســت اما او تمام تلاشش را به کار گرفته 
تا با جذب دو سه بازیکن تاثیرگذار، نگذارد اتفاقات بازی 
رفــت برابر الاتحاد که اینطور او را از کــوره به در برده، 
برایش تکرار شود. در لیگ هم که به نظر شرایط سپاهان 
مناسب است و اگر آن ها ازنظر روحی به هم ریخته نباشند، 

جدی ترین مدعی قهرمانی هستند.

ماموریت بزرگ  و دشوار مورایس در نیم فصل 

عنوان پنجمی یخ نورد اصفهانی 
در جام جهانی

دو یخ نورد ایران در جام جهانی کره جنوبی در رتبه های 
پنجم و هشتم قرار گرفتند. در جریان رقابت های جام جهانی 
یخ نوردی که به میزبانی کره جنوبی برگزار شد، محمدرضا 
صفدریان ورزشکار اصفهانی و محسن بهشتی راد در ماده 
سرعت حضور داشتند و به ترتیب در رده های پنجم و هشتم 
قرار گرفتند. ابتدا رده بندی ورزشــکاران در سایت مسابقات 
به اشــتباه ثبت شده بود و صفدریان در جایگاه نخست قرار 
گرفت اما سایت مسابقات پس از مدتی رده بندی ورزشکاران 
را اصــلاح کرد که صفدریــان پنجم شــد. در این ماده، 
یخ نوردانی از مغولستان رتبه های اول و دوم را کسب کردند 
و ورزشکار کره جنوبی سوم شد. این مسابقات نخستین دور 
از فصل جاری جام های جهانی یخ نوردی است که با حضور 
۳۴ ورزشکار از کشــورهای ایران، مغولستان، کره جنوبی، 
کانادا، هلند، ســوئیس، لهستان، انگلستان، امریکا، فرانسه، 

هنگ کنگ و فنلاند، برگزار شد.

بلاتکلیفی نگران کننده نیمکت 
تیم ملی والیبال

تیم ملی والیبال بزرگسالان ایران همچنان بلاتکلیف 
است. پس از دوازدهم مهرماه و شکست ایران برابر جمهوری 
چک در انتخابی المپیک و استعفای بهروز عطایی از هدایت 
تیم ملی والیبال بیش از نود روز است که تیم ملی والیبال ایران 
سرمربی ندارد و این یک رکورد در تاریخ والیبال ایران است. 
برخلاف وعده های سرپرست فدراسیون والیبال که چند هفته 
پیش گفته بود در پایان جلسه کمیته فنی فدراسیون والیبال 
سرمربی تیم ملی والیبال مشخص می شود ولی با کارشکنی 
برخی از اعضا عملا این اتفاق نیفتاد تا نزدیک به سه رقمی 
شدن روزهای بدون سرمربی شویم. اگرچه در حال حاضر 
انتخاب سرمربی تیم به دلیل تعطیلی مسابقات ملی آن چنان 
دردی را دوا نمی کنــد ولی می تواند در آینده تاثیرات مثبتی 
بر روی انگیزه بازیکنان داشته باشد، اگر مجموع بازیکنانی 
که احتمال دارد در آینــده به تیم ملی والیبال ایران دعوت 
شوند بدانند چه کســی سرمربی آن ها خواهد بود، بی شک 
باقدرت بیشتری برای نشان دادن خود به سرمربی تیم ملی، 
بازی خواهند کرد و این حتی به جذاب تر شــدن لیگ هم 
کمک خواهد کرد. اما در حال حاضر هیچ گونه پالس مثبتی 
از سروسامان گرفتن تیم ملی به گوش نمی رسد، شاید بهتر 
می بود خود سرپرست فدراسیون و شخص وحید مرادی در 
خفا و بدون مشورت با کمیته فنی بحث انتخاب سرمربی تیم 

ملی والیبال ایران را پیش می برد.

پاسخ مبهم مربی یونانی به 
فدراسیون بسکتبال

باوجود پیگیری فدراســیون بســکتبال برای بازگشت 
سرمربی پیشین تیم پاناتینایکو یونان و ادامه همکاری او با 
تیم های بانوان، وی هنوز پاســخ قطعی و مشخصی نداده 
است. یکی از اقدامات قابل توجه فدراسیون بسکتبال در سال 
جاری، همکاری با النی کاپوجیانی به عنوان سرمربی تیم ملی 
بانوان بود. این مربی یونانی که هدایت تیم پاناتینایکو را در 
کارنامه دارد، اوایل سال جاری به پیشنهاد و مذاکرات صورت 
گرفته از سوی فدراسیون بسکتبال ایران پاسخ مثبت داد و با 
تیم ملی در دو رویداد شرکت کرد. رقابت های ویلیام جونز 
در چین تایپه اولین تورنمنتی بود که تیم ملی بسکتبال بانوان 
با هدایت النی کاپوجیانی در آن شــرکت کرد و چهارم شد. 
حضور در این تورنمنت به منظور آماده سازی برای شرکت 
در رقابت های دیویژن B آسیا انجام شد. ملی پوشان بسکتبال 
ایران از حضور در این مسابقات به  عنوان دوم دست یافتند 
و نتوانستند سهمیه تیم اول برای صعود به دیویژن A آسیا 
را کسب کنند. کاپوجیانی بعد از همراهی دختران ملی پوش 
ایران در دو رویداد رسمی به کشورش بازگشت و تا به امروز 
حضور دوباره ای کنار آن ها نداشته است. البته که قرارداد این 
مربی یونانی در مرحله نخست همکاری و بعد از حضور در 
دو رویداد موردنظر به پایان رســید. این موضوعی بود که 
رئیس فدراسیون بسکتبال پیش ازاین به آن اشاره داشت اما 
درعین حال تاکید داشت که این به منزله عدم ادامه همکاری 
نیست و قرار است این مهم از سر گرفته شود. در همین راستا 
فدراسیون بسکتبال با لحاظ کردن پیگیری مسابقات لیگ 
برتر بانوان، از این مربی دعوت کرده تا طی سفر به ایران، این 
رقابت ها را زیرنظر داشته باشد اما او تا به امروز پاسخ شفاف و 
مشخصی به دعوت ایران نداده و همین مسئله ادامه همکاری 
را مبهم کرده اســت. فتانه ملک، نایب رئیس فدراســیون 
بسکتبال گفت: رقابت های لیگ برتر بانوان از هفته آینده وارد 
مرحله یک چهارم پلی اف می شد. رقابت های باشگاهی در رده 
سنی جوانان هم به مراحل بالا رسیده است. به همین دلیل 
از کاپوجیانی دعوت کردیم تا سفری به ایران داشته باشد و 
وضعیت بازیکنان را در این رقابت ها زیر نظر داشته باشد اما 
پاسخی نگرفته ایم. وی تاکید کرد: برای بهمن که هم زمان با 
حجم مسابقاتمان است، دو سه تاریخ را به کاپوجیانی پیشنهاد 
دادیم تا بلیت بگیریم در کل سعی کردیم شرایط رفت و آمد 
را بنا به خواسته این مربی فراهم کنیم اما هنوز به نتیجه ای 
نرسیده ایم. نایب رئیس فدراسیون بسکتبال خاطرنشان کرد: 
این مربی یونانی این روزها درگیر فعالیت های باشگاهی خود 
در یورو لیگ است. به همین دلیل به زمان های پیشنهادی ما 
پاسخ مثبت نداده است و تاکید کرده که به دلیل مشغله کاری 
نمی تواند زمان مشخصی را هم برای سفر به ایران اعلام کند. 
ملک بابیان اینکه بسکتبال بانوان رقابت های زیر ۱۸ سال 
کاپ آسیا و سه به سه را برای سال آینده در پیش دارد، گفت: 
فعلا در رده ملی )بزرگسالان و جوانان( برنامه اردویی و اعزام 
نداریم اما برایمان اهمیت دارد حالا که مسابقات باشگاهی 
به مراحل حساس رسیده، کاپوجیانی در ایران باشد و ضمن 
تماشای مسابقات، بازیکنان را ارزیابی کند. این موضوع ادامه 
همکاری میان النی کاپوجیانی و فدراسیون بسکتبال را مبهم 

کرده است.

مقصد نامعلوم ستاره
 مازاد و جنجالی سپاهان

ورود سپاهان به بازار 
نقل  و انتقالات نیم فصل

شــایعات و تحلیل های زیادی با پایــان کار آل کثیر در 
سپاهان، درباره تیم بعدی او وجود دارد. یکی از پرماجراترین 
انتقال های تابســتان امســال فوتبال ایران، جدایی عیسی 
آل کثیر از پرســپولیس و پیوســتن او به ســپاهان بود. در 
شــرایطی که ســرخ ها نیاز ضروری به حفــظ این مهاجم 
داشتند، مشکلات مالی باشگاه در کنار داستان سقف بودجه 
و البته پیشنهاد سپاهان درنهایت انتقالی را رقم زد که کمی 
غیرمنتظره بود و البته حواشی و جنجال های فراوانی را هم 
برانگیخت. بااین همه اما دوران حضور عیســی در سپاهان 
چندان طولانی نبود و او بعد از تنها نیم فصل در فهرســت 
مازاد قرار گرفت. کســی از احساسات درونی آل کثیر باخبر 
نیست و درســت نمی دانیم او امروز از تصمیمی که ابتدای 
فصل گرفته پشیمان شده یا نه اما گویا مهم ترین انگیزه این 
بازیکن برای چنین انتقالی، کسب درآمد بیشتر بوده که روی 
سایر ابعاد ماجرا سایه انداخته است. اگر از بحث شیرین پول 
بگذریم، آل کثیر هرگز نتوانست در سپاهان فرصت خودنمایی 

پیدا کند. او بخشی از خط حمله بسیار شلوغ سپاهان بود که 
شاید در طول تاریخ لیگ برتر نظیر نداشته باشد. در حضور 
این همه بازیکن مدعی، روشــن بود که فرصت چندانی به 
عیسی نخواهد رسید. او در تمامی مسابقات فقط ۴ گل به ثمر 
رساند و ۲ پاس گل داد که برای مهاجمی در آخرین سال های 
بــازی اش کافی نبود. این بازیکن ۳۳ ســاله زمانی متوجه 
وخامت داستان شد که در مسابقه حیثیتی با پرسپولیس، یک 
دقیقه هم فرصت حضور در میدان را پیدا نکرد. پس ازآن بود 
که رابطه اش با ژوزه مورایس شکننده تر از هر زمان دیگری 
شد؛ ابتدا با یک تصمیم انضباطی ۲ هفته بیرون نشست و بعد 
هم به طور کامل در فهرست مازاد قرار گرفت. به هرحال فصل 
نقل وانتقالات اســت و هرلحظه اش یک خبر در دل دارد. از 
زمان قرارگرفتن او در فهرست مازاد سپاهان، طبیعتا شایعاتی 
در مورد بازگشت این بازیکن به پرسپولیس مطرح شد؛ به ویژه 
که یحیی گل محمدی هم رفته و ســرمربی دیگری روی 

نیمکت سرخ ها خواهد نشست.

در شــرایطی که تکلیف عیســی آل کثیر مهاجم سابق 
پرســپولیس با سپاهان در حال روشن شدن است، مدافع تیم 
فوتبال سپاهان باوجوداینکه در لیست مازاد تیمش قرارگرفته 
بود اما به احتمال فراوان در نیم فصل دوم لیگ برتر نیز این تیم 
را همراهی خواهد کرد. طبق اعلام سازمان لیگ فوتبال ایران 
طی روزهای ۱۰ بهمن تا ۷ اسفند سال جاری، باشگاه ها زمان 
دارند تا برای نقل وانتقالات نیم فصل اقدام کنند. سپاهان هم 
به عنوان یکی از مدعیان قهرمانی لیگ برتر برنامه هایی برای 
فعالیت در این بازه زمانی دارد. این در حالی اســت که باشگاه 
سپاهان پیش از بازی با شمس آذر در هفته پانزدهم لیگ برتر با 
ارسال نامه ای به سازمان لیگ خواهان فسخ قرارداد سه بازیکن 
شده بود تا بتواند اجازه بازی پیام نیازمند، رضا شکاری و رضا 
اسدی را دریافت کند. در چنین شرایطی تصور می شد که هادی 
محمدی، احســان پهلوان و کاوه رضایی با باشگاه اصفهانی 
مذاکره کنند و برای ادامه روند کاری شــان تصمیم بگیرند اما 
ازلحاظ قانونی و حقوقی تا زمانی که به صورت رســمی فسخ 

قرارداد صورت نگیرد طبیعتا خروج این بازیکنان قطعی نشده 
است. در این میان عیسی آل کثیر با توجه به نیمکت نشینی های 
متوالی تمایل زیادی برای جدایی از جمع طلایی پوشان دارد 
و سیاوش یزدانی نیز در لیست خروج قرارگرفته است. جدایی 
احتمالی این دو بازیکن بخشی از سقف قرارداد تیم اصفهانی 
را آزاد خواهد کرد و موانع قانونی این تیم برطرف می شود. به 
نظر می رســد با توجه به دشواری های جذب بازیکن مناسب 
در نیم فصل به ویژه در پســت مدافع و بعــد از ارزیابی دوباره 
نظرات مورایس )با توجه به وضعیت حاکم بر نقل وانتقالات( 
فعلا طلایی پوشان قید فســخ قرارداد با محمدی را زده اند. با 
این شــرایط احتمال بازگشت محمدی به اردوی سپاهانی ها 
پررنگ تر از گذشــته شد. آخرین خبرها حاکی از آن است که 
مذاکرات فولاد و سپاهان نیز برای دریافت رضایت نامه آل کثیر 
به خوبی پیش رفته است. همچنین علی جاسم بازیکن الکهربا 
که پیش ازاین با پیشــنهاد ســپاهان روبه رو شده بود احتمال 

انتقالش به جمع طلایی پوشان کاهش یافته است.
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طرح : مصطفی ستاریان / اصفهان امروز بدون شرح

جعبه سیاه

خوش خبر

محققان ایرانی ۲ »داروی نوترکیب« سرطان و بیماری خودایمن ساختند
تولید  و  طراحی  به  موفق  تهران  دانشگاه  محققان 
بیماری های  درمان  منظور  به  نوترکیب  داروی  نوع   ۲
خودایمنی و برخی سرطان ها شدند. فاطمه عسگریه یکی 
از محققان دانشگاه تهران در حوزه بیوتکنولوژی صنعت 
و محیط زیست در گفت و گو با مهر، از طراحی و تولید 
۲ داروی نوترکیب برای درمان بیماری های خودایمنی و 
درمان برخی سرطان ها مثل سرطان ریه، کبد و پوست 
با همکاری دکتر زهرا حاجی حسن استادیار دانشکدگان 
علوم و فناوری های میان رشته ای خبر داد و اظهار کرد: 
دارویی که مربوط به درمان بیماری سرطان است، تاییدیه 
فوری اف دی ای را گرفته است، این دارو یک مشابه 
خارجی دارد که در آن از »اینترلوکین ۲« استفاده شده 
جانبی  عوارض  که  »اینترلوکین ۲۱«  از  ما  ولی  است 
کمتری دارد و همان فعالیت و تاثیر را می گذارد، استفاده 
کردیم. عسگریه با اشاره به اینکه »اینترلوکین ها« جزو 
مواد شیمیایی هستند که برای تنظیم و تسریع فرایندهای 
که در بدن انسان قرار است اتفاق بیفتد، استفاده می شود، 
گفت: از اینترلوکین ۲۱ برای درمان بیماری سرطان و 
مهار کردن و کشتن سلول های سرطانی استفاده می شود. 
عضو پروژه ساخت داروی نوتوکیب سرطان افزود: تاثیر 
این مواد شیمیایی در دوزهای بالا، تقریبً برابر با تاثیر 
داروهای شیمی درمانی است و حتی اگر با داروی شیمی 
درمانی همراه شود، رژیم درمانی مناسبی برای درمان 
بیماری سرطان با عوارض کمتری و اختصاصیت بیشتر 

برای از بین بردن سلول های سرطانی خواهد بود. وی در 
ادامه به طراحی و تولید داروی نوترکیب برای بیماری های 
اما   »۲۲ »اینترلوکین  گفت:  و  کرد  اشاره  خودایمنی 
افزایش  خودایمنی  بیماری های  در  که  است  فاکتوری 
پیدا می کند، این دارو طوری طراحی شده که می تواند 
به این فاکتور متصل و باعث مهار عملکرد آن شود و در 
نهایت باعث کاهش التهاب در بیماری های خودایمن مثل 
آرتریت روماتوئید، پسوریازیس و کرون خواهد شد. این 
محقق دانشگاه تهران بیان کرد: پسوریازیس یک بیماری 
خود ایمنی است که باعث رشد سریع سلول ها در پوست 
می شود و از علائم آن قرمزی، خارش و پوسته پوسته 

شدن پوست است. بیماری کرون نیز باعث التهاب در 
روده بزرگ و بیماری آرتریت روماتوئید منجر به التهاب در 
مفاصل می شود. عسگریه ضمن بیان این مطلب که این 
داروها در مقیاس آزمایشگاهی تولید و تخلیص شده اند و 
فعالیت و ساختارشان مورد بررسی قرار گرفته است، گفت: 
هنوز وارد فاز بعدی نشده ایم اما امکان سنجی مقیاس 
تولید انجام شده و با چند شرکت دارویی نیز مصاحبه و 
بیزینس پلن خود را معرفی کرده ایم. وی تاکید کرد که 
این پروژه در دنیا تقریبً نادر است و در ایران نیز از این و 
فقط از کیت های تشخیصی اینتلوکین استفاده می شود و 

در بخش دارویی کاری صورت نگرفته است.

دستگاه ایرانی پایش ایستگاهی آلاینده های هوا در راه ترکیه و عراق

اینترنت ثابت به زودی ۷ تا ۳۴ درصد گران می شود

یک شــرکت دانش بنیان موفق به تولید دستگاه پایش 
ایســتگاهی آلاینده های هوای محیــط با یک دهم قیمت 
نمونه های مشابه خارجی شده و قرار است به ترکیه و عراق 
صادر شود. به گزارش معاونت علمی، فناوری و اقتصاد دانش 
بنیان ریاست جمهوری، شرکت دانش بنیان فن پایا در سال 
۱۳۹۰ تحت عنوان »گروه پژوهشــی فناوری های کنترل 
آلودگی هوا« به عنوان یک گروه پژوهشی خودگردان )استاد 
محور( در دانشــگاه تهران راه اندازی شــد. پس از سه سال 
فعالیت به دلیل برخی محدودیت ها، فعالیت خود را از ســال 
۱۳۹۴ در قالب یک شرکت خصوصی در پارک علم و فناوری 
دانشگاه تهران آغاز کرد. با توجه به سوابق قبلی و پتانسیل 
اولیه توانست در مدت کوتاهی محصولات دانش بنیان خود را 
در حوزه پایش )اندازه گیری( آلاینده های محیط زیست به ویژه 
در بخش هوا به تولید انبوه رساند به طوری که در حال حاضر 
۱۱ محصول دانش بنیان تجاری شده را تولید می کند. زمینه 
کاری اصلــی فن پایا، تولید تجهیزات نمونه برداری و اندازه 
گیری آلاینده های محیط زیست است و از دیگر فعالیت های 
مرکز انجام امور پژوهشی و مهندسی در نگهداری و راهبری 
تصفیه خانه ها و کنترل انتشار آلاینده های هوا و تولید بیوگاز از 
پسماندها است. از محصولات این شرکت می توان به غبارسنج 
پرتابل خروجی دودکش صنایع، گازســنج پرتابل دودکش، 
غبارســنج پرتابل محیطی، گازسنج پرتابل محیطی، تیرگی 
سنج اگزوز خودرو، گازسنج خروجی اگزوز خودرو، صوت سنج 
محیطی، دستگاه اندازه گیری ذرات معلق هوای آزاد، دستگاه 
پایش ایســتگاهی آلاینده های شهری، دستگاه تصفیه هوا، 
دستگاه اندازه گیری pH و تعداد دیگری دستگاه های اندازه 
گیری بهداشت حرفه ای اشاره کرد. دستگاه پایش ایستگاهی 
آلاینده های هوای محیط )SApA( از جدیدترین محصولات 
این شرکت به شمار میرود. از این محصول، جهت اندازه گیری 
آلاینده های هوای شهری از جمله ذرات معلق با قطر کمتر از 
 )pM۲.5( و کمتر از ۲.5 میکرومتر )pM۱۰( ۱۰ میکرومتر
و همچنین گازهای آلاینده ازن، کربن منواکســید، نیتروژن 
دی اکســید و گوگرد استفاده می شــود. سپهر حیدرعربی، 
مدیرعامل شــرکت فن پایا در توضیح عملکرد این دستگاه 

 ،)SApA( گفت: پایش ایستگاهی آلاینده های هوای محیط
دارای قابلیت ارسال اطلاعات اندازه گیری شده از محل نصب 
خود )به وسیله سیستم GpRS( به فضای اینترنت بوده که 
به وسیله یک مرورگر وب می توان به داده های اندازه گیری 
شــده به صورت گرافیکی و کاملا مرتب دسترسی پیداکرد. 
این محصول، کاملا خورشــیدی و بدون نیاز به برق شــهر 
کار می کند، روی این دستگاه پنل های خورشیدی قرار دارد 
و می تواند بعضی از پارامترهای محیطی مثل دما و رطوبت 
را اندازه گیــری کند و کمترین نیــاز به مراقبت، نگهداری و 
تعمیر را دارا است. وی، دستگاه پایش ایستگاهی آلاینده های 
هوای محیــط )SApA( را از جمله محصولات دانش بنیان 
نوع۱ مجموعه خود برشــمرد و تصریح کرد: این محصول 
از اســتاندارد CE از TUV آلمان برخوردار اســت و پروانه 
بهره برداری تولید را از وزارت صمت و استاندارد محصول را 
از سازمان ملی استاندارد کسب کرده است. به گفته مدیرعامل 
شرکت فن پایا، این محصول در مکان های عمومی، اماکن 
صنعتی، ســایت های ترافیکی و هواشناسی و همچنین در 
شــرایط متنوع محیطی کاربرد دارد. حیدرعربی ادامه داد: از 
دیگر ویژگی های دستگاه پایش ایستگاهی آلاینده های هوای 
محیط )SApA( می توان به قابلیت نمایش AQI بر روی 

نمایشگر دستگاه، قابلیت تشخیص ذرات با قطر حداقل ۰.۳ 
میکرون، اتصال به اینترنت، ارسال و ذخیره سازی اطلاعات، 
قابلیت ذخیره، مدیریت و نمایش داده های چندین دســتگاه 
کنترل کیفیت هوا وو قابلیت استفاده در موقعیت های مکانی 
مختلف اشاره کرد. وی با بیان اینکه نمونه مشابه خارجی این 
دستگاه در کشور موجود اســت، گفت: مزیت محصول ما، 
عملکرد کاملا خورشیدی آن اســت این در حالی است که 
نمونه مشابه خارجی آن با برق شهر کار می کند اما محصول 
ما بی نیاز از برق است و از آنجا که کاملا بومی سازی شده و 
منطبق با شرایط آب و هوای داخلی است، هر گونه ارتقا در آن 
در داخل شرکت انجام می شود. به گفته او، این دستگاه برای 
اولین بار در ایران تولید شده است و با دستگاه های اروپایی و 
چینی رقابت می کند. حیدرعربی، در خصوص هزینه تمام شده 
ســاخت این دستگاه خاطرنشان کرد: هزینه ساخت دستگاه 
چیزی حــدود ۴۰۰ تا ۷۰۰ میلیون تومان بوده و تقریبا یک 
دهم نمونه های خارجی هزینه بردار است. از این رو، شش تا 
۱۰میلیون دلار در سال صرفه جویی ارزی به دنبال دارد. وی 
در پایان در خصوص میزان صادرات این شرکت تصریح کرد: 
رایزنی هایی را با کشــورهای ترکیه و عراق انجام داده ایم و 

صادرات به این کشورها را در دستور کار داریم.

گران شـدن تعرفه اینترنت و افزایش قیمت بسـته های 
اینترنـت فقط مختص اینترنـت همراه نبـوده و از ابتدا قرار 
بـر ایـن بود که اینترنـت ثابت هم افزایش تعرفـه را تجربه 
کند. امـروز یکی از شـرکت های ارائه دهنـده اینترنت ثابت 

جدولـی از تعرفه جدید اینترنت ثابت را منتشـر کرد.
بـه گـزارش زومیت، از هفتـم دی ماه که خبـر افزایش 
تعرفه اینترنت منتشـر شـد تا امروز فقط قیمت بسـتههای 
اینترنـت همـراه توسـط اپراتورها )بـه جز رایتـل( بالا رفت 
امـا امروز با انتشـار جـدول جزئیات افزایـش تعرفه اینترنت 
توسـط شـرکت آسیاتک مشـخص شـد که تعرفه اینترنت 

ثابـت هـم ۷ تـا ۳۴ درصد گران می شـود.
بسـته های  ایـن جـدول،  ارقـام  و  اعـداد  اسـاس  بـر 
اینترنـت ثابـت بـا پهنـای باند و سـرعت های مختلـف، از 
۲ مگابیـت بـر ثانیـه تـا 5۰ مگابیت برثانیـه بیـن ۷ تـا ۳۴ 
درصـد گران خواهد شـد. میزان تغییرات تعرفه بسـته های 
اینترنـت با پهنای باند و سـرعت های مختلـف بین ۸ هزار 
و 5۰۰ تومـان تـا ۶۸ هـزار تومان اسـت. بیشـترین میزان 
ایـن افزایـش در نرخ بیت دانلـود ۲۰ مگابیت برثانیه اسـت 
کـه از ۲۰۰ هـزار تومـان به ۲۶۸ هزار تومان خواهد رسـید.

البتـه بررسـی های نشـان می دهـد کـه ایـن افزایـش 
قیمـت هنـوز روی بسـته های اینترنـت ثابت اعمال نشـده 
اسـت امـا بـا توجه به انتشـار این جـدول، به نظر می رسـد 
بـه زودی ایـن بسـته ها گران می شـوند. بـا توجه بـه اینکه 

از ابتـدا تصمیـم بـرای افزایـش قیمـت اینترنـت هـم در 
خصـوص اینترنـت سـیار گرفته شـده بـود و هـم اینترنت 
ثابـت، بنابرایـن دور از انتظـار نبـود که به زودی بسـته های 
اینترنـت ثابـت هـم گـران شـود. بـه دنبـال انتشـار نامـه 
آسـیاتک دربـاره جزئیـات افزایـش تعرفـه اینترنـت ثابت، 
امیـر محمدزاده لاجـوردی، رئیس سـازمان تنظیم مقررات 
و ارتباطـات رادیویـی، بـا انتشـار یـک پسـت در پلتفـرم 
ویراسـتی بـه همین موضوع اشـاره کرده و توضیـح داد که 

خبـر افزایش قیمت اینترنـت ثابت در روزهـای قبل اعلام 
شـده اسـت و خبر جدیدی نیسـت. او همچنین اشاره کرده 
اسـت کـه »افزایـش قیمـت ۳۴ درصـدی اینترنت شـامل 
اینترنت ثابت و همراه بوده و البته مشـمول ترافیک داخلی 
نیسـت.« پیـش از این هـم وزیر ارتباطات اعـلام کرده بود 
کـه افزایش تعرفه های اینترنت فقـط در خصوص ترافیک 
بین المللـی اعمال شـده و تعرفـه ترافیک داخلـی به همان 

اسـت. قیمت قبل 

اهدای هزار جلد کتاب به زندان مرکزی اصفهان
رئیس اداره کتابخانه های سازمان فرهنگی، اجتماعی و 
ورزشی شهرداری اصفهان از اهدای هزار جلد کتاب به زندان 

مرکزی اصفهان خبر داد.
مرضیه اربابان، در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: از طرف 
اداره زندان های اصفهان نامه ای به کمال حیدری، مدیرعامل 
سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری اصفهان ارسال 
شد که طی این نامه نگاری تقاضا کرده بود که مجموعه ای از 
کتب مختلف برای مطالعه زندانیان اصفهان مهیا و اهدا شود. 
مدیرعامل سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری 
اصفهان نیز این موضوع را به اداره امور کتابخانه های شهرداری 

ارجاع داد.
او در ادامه و درباره چگونگی اجرای این برنامه توضیح داد: 
ما از طریق کتابخانه »میرداماد و تخصصی حقوق« که زیرنظر 
شهرداری است و بخشی موسوم به »مبادله کتاب شهروند« 
دارد، تصمیم به اجرایی شدن این طرح گرفتیم. بخش »مبادله« 
از دو جنبه درخور تأمل است؛ نخست به علت کتاب هایی که 
مردم به آن اهدا می کنند. دوم نیز به خاطر کتاب هایی که مبادله 
می کنند، به این معنی که کتب خوانده شده ای را که در خانه 
داشته اند، اما دیگر به آن ها نیازی ندارند، به کتابخانه و بخش 
مبادله می آورند و کتاب های تــازه ای از بخش مبادله تهیه 
می کنند. انتخاب کتاب تازه نیز کاملًا به سلیقه خودشان است.
این مســئول با اشــاره به اینکه از همین بخش مبادله 
کتاب هایی بــه زندان اصفهان هدیه داده شــد، تأکید کرد: 
کتاب هایی که برای زندانیان فراهم آمد، همگی کارشناسی 
و به همت مسئول بخش مبادله در کتابخانه میرداماد، کمال 
جوانبخت، انتخاب شــد. این کتاب ها در موضوعات داستان، 
رمان، ادبیات غیرداســتانی، روان شناسی و هنری بود. البته 
تعدادی کتاب نیز در زمینه های تاریخ و جغرافیا و تغذیه برای 
این برنامه و به کوشش کارشناس کتابخانه در نظر گرفته شد. 
به طورکلی، این کتب در باره مباحثی است که برای شهروند 

عام از جمله زندانیان خواندنی باشد و آن ها را جذب کند.
رئیس اداره کتابخانه های سازمان فرهنگی، اجتماعی و 

ورزشی شهرداری اصفهان افزود: پس از گردآوری و گزینش 
کتاب هــای اخیر با اداره زندان هــای اصفهان تماس گرفته 
و هماهنگ شد. ســپس مجموعه منتخب در اختیار زندان 
اصفهان قرار گرفت. این کتاب هــا به عنوان هدیه و به طور 
دائمی در اختیار اداره زندان ها یا زندانیان قرار گرفته است. این 
مجموعه با مضامینی که مطرح شد، هزار جلد بود و مسئولیت 

انتقالش از کتابخانه را خودِ زندان بر عهده گرفت.
اربابان همچنین بیان کرد: این دومین بار است که چنین 
همکاری و مبادله ای بین کتابخانه شهرداری و اداره زندان ها 
رخ می دهد. پیش از ایــن و هم زمان با افتتاح بخش مبادله 
کتابخانه مرکزی در ســال ۱۳۹۷ شمســی نیــز این طرح 
انجام شده و کتاب هایی به چندین زندان از جمله دولت آباد و 
اسدآباد، اهدا شده بود؛ اما این بار به طور اختصاصی در اختیار 

زندان اصفهان قرار گرفت.
او در ادامــه گفت که فعالیت های بخش مبادله بســیار 
گسترده اســت و تأکید کرد: درست است که همکاری ما با 
زندان ها برای دومین بار اســت که اتفاق می افتد، اما چنین 
مبادلاتی زیرنظر بخش مبادله کتاب شهروند به طور مستمر 

پیگیری شده. ما حاضریم در حد توانمان با هر بخش دولتی 
یا غیردولتی همکاری مشابهی داشته باشیم. تنها شرطش این 
است که نامه نگاری اداری و قانونی انجام شود. ما وظیفه خود 
می دانیم که بر روند ترویج کتابخوانی در جامعه اثرگذاری جدی 

و مفیدی داشته باشیم.
رئیس امور کتابخانه ها در پایان صحبت هایش یادآور شد: 
تاکنون گروه ها و نهادهای گوناگونــی بوده اند که به آنها از 
بخش مبادله خدمت کرده ایم. در واقع، آنها از کتاب و محیط 
مناســب کتابخوانی محروم بودند و ما با اهدای کتاب زمینه 
بهتری را با هدف مهم کتابخوانی فراهم کردیم. برای مثال، 
بارها به خیریه ها یا مدارس کم برخوردار و محروم کتاب اهدا 
کرده ایم. گاهی نیز این اهدای کتاب، تخصصی تر شده. نمونه 
آن اهدای کتب تخصصی به حوزه است؛ یا نیروی انتظامی هم 
از ما تقاضای کتاب کرده و حتی فراتر از اصفهان به بخش های 
اطراف نیز کتاب هدیه داده شده است؛ ضمن اینکه به ندرت 
کتاب های مبادله را به خارج از اصفهان هم برده ایم که زاهدان 
و شیراز دو نمونه مهم آن است. به علاوه، نباید فراموش کرد 

که بخش مبادله نیازی به عضویت ندارد.

رئیس اداره کتابخانه های سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری اصفهان خبر داد

مصرف آنتی بیوتیک ۶ برابر استاندارد جهانی است
عضو هیئت علمی دانشـگاه علوم پزشـکی اصفهان 
گفـت: طبـق آخرین گزارش سـازمان جهانی بهداشـت 
ایـران رتبـه دوم مصـرف آنتی بیوتیک در جهـان را دارد 
و ایـن میـزان مصرف یعنی حـدود ۱۶ برابـر مصرف در 

دنیا.
حمیـد سـلگی در گفت وگـو بـا مهـر اظهـار کـرد: 
اسـتفاده بی رویـه از آنتی بیوتیک در دوران کرونا بسـیار 
گسـترده شـده بـود کـه باعـث شـد امـروزه ایـران جزو 

پرمصرف تریـن کشـورها قـرار بگیـرد.
او ادامـه داد: ایـن در حالی بـود که کرونا یک بیماری 
ویروسـی و در عفونت های ویروسـی نباید آنتی بیوتیک 
تجویـز شـود اما در اوایـل بروز کرونا چـون یک بیماری 
ناشـناخته بـود بسـیای از کادر درمـان اقـدام بـه تجویز 
آنتـی بیوتیـک می کردنـد کـه عوارضـی ناپایـداری بـر 

بیماران گذاشـت.
عضو هیئت علمی دانشـگاه علوم پزشـکی اصفهان 
اضافـه کـرد: در همین ارتبـاط طرح پژوهشـی »ارزیابی 
عفونت هـای ثانویـه یـا همزمـان باکتریایـی در بیماران 
کوویـد ۱۹ بسـتری در بیمارسـتان امیـن اصفهـان و 
مصـرف بی جـا و خودسـرانه آنتـی بیوتیـک« صـورت 
گرفـت کـه کـه در پـی نتایـج ایـن پژوهـش یکـی از 
عفونت هـای حاصـل از مصـرف بالای آنتـی بیوتیک را 
تـا ۹۰ درصـد را از طریق آموزش، تغییر نگرش و دیدگاه 

پرسـتاری و نظـارت کنترل شـد.
او تاکیـد کـرد: وضعیت ما متأسـفانه در مصرف آنتی 
بیوتیک خوب نیسـت و به طور معمول بسـیاری از مردم 
وقتی دچار سـرماخوردگی می شـوند که معمـولًا هم در 
فصل زمسـتان عامل آن ویروس هسـت، خودسـرانه یا 

بـا تجویز پزشـک آنتی بیوتیک مصـرف می کنند.
بیوتیک هـا  آنتـی  مصـرف  داد:  ادامـه  سـلگی 
باکتری هـای مفیـد بـدن مـا را از بیـن می برنـد، و حتی 
ضعیف تـر و مسـتعد عفونت هـای بیشـتری می کنند که 
لازم اسـت از مصرف خودسـرانه آنتی بیوتیک خودداری 
و از توصیـه آن بـه دیگـران پرهیـز و بـرای تجویز آنتی 

بیوتیـک توسـط پزشـکان اصرار نشـود.
متخصص باکتری شناسـی دانشـگاه علوم پزشـکی 
اصفهـان، گفت: بـرای عفونت های ویروسـی نباید آنتی 
بیوتیـک تجویـز شـود و صرفً بـا مصرف یک مُسَـکن 
تجویـز و توصیـه بـرای مصـرف آب میوه و سـوپ باید 
باشـد. او ادامـه داد: مصـرف آنتـی بیوتیـک زمانی مجاز 
اسـت کـه علـت اولیـه عفونـت ویروسـی باشـد و بعـد 
عفونـت باکتریال افزون شـود تا جایی که ممکن اسـت 
بـه پزشـکان بایـد اعتمـاد کرد و مصـرف بی رویـه آنتی 

بیوتیک نداشـته باشیم.
او ادامـه داد: در بـازه زمانـی ابتـدای کرونا پزشـکان 
در خیلـی جاها مشـکل داشـتند و نمی دانسـتند آیا آنتی 

بیوتیـک بدهند یـا ندهند.
سـلگی اظهـار کـرد: نتیجه کاربـردی ایـن پژوهش 
بسـیار اهمیـت دارد چـرا کـه عفونت هـای مقـاوم در 
بیمارسـتان از ۲۰ درصـد تـا ۸۰ درصـد متأسـفانه مرگ 
و میـر دارد. تاکیـد کرد: از عفونت های بیمارسـتانی نباید 
غافل شـد چـون هزینه هـای آن هم سرسـام آور اسـت؛ 
اگـر مریض در بیمارسـتان یـک عفونت گرفـت درمان 
ایـن عفونت هـای مقـاوم حداقـل بیـن ۲۰ تـا ۶۰ هـزار 
دلار هزینـه دارد. وی افـزود: بـه منظـور کاهش مصرف 
خودسـرانه آنتی بیوتیک با شـهرداری، فرمانداری و بنیاد 
ملـی نخبـگان جلسـاتی گرفتـه شـد و با کمک رسـانه 

اقـدام بـه تغییر دیـدگاه مـردم کنیم.

تاره های پرشکی 


